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MOTOR x MOTOGP

Lin Jarvis, junto a Rossi y Viñales en el podio del pasado Gran Premio de Argentina de MotoGP. YAMAHA

“Viñales será 
campeón 
varias veces”
El jefe de Maverick ensalza al español pese a los bajones y le compara con 
Jorge Lorenzo • Le ve con opciones a un título mundial que “está en camino”

JARVIS, DIRECTOR DE YAMAHA, ELOGIA SU PRIMERA MITAD DE AÑO

JAIME MARTÍN 

MADRID 

Lin Jarvis fue el gran valedor 
del fichaje de Maverick Viñales 
por Yamaha. Desde el comien-
zo vio que era el relevo ideal an-
te la marcha de Jorge Lorenzo 
a Ducati. El británico cree que 
el de Roses ha cumplido con lo 
que se esperaba de él en su pri-
mera mitad de curso con la 
marca de los diapasones.  

El inglés hizo balance. “Ob-
viamente, creo que ha sido una 
buena primera parte de la 
temporada. Maverick tuvo un 
invierno extremadamente 
fuerte. Fue muy rápido en to-
dos los test y ganó la prime-
ra carrera cuando tenía mu-
cha presión y expectativas 
puestas en él. Ha respondido 
muy bien, ganando tres carre-
ras en esta primera mitad. Es-
tá bastante bien”, afirma.  

Está en 
buena forma, 
con hambre, 
motivado 
para la 
segunda 
mitad”

Maverick 
quiere 
ganar, y lo 
quiere hacer 
hoy, y luego 
mañana 
otra vez”

LIN JARVIS 
DIRECTOR DEL 

EQUIPO YAMAHA

“Tuvo algunos altibajos. 
También por el rendimiento 
de nuestra moto en algunos 
circuitos. De hecho, en algu-
nas pistas, esperábamos que 
él y nosotros fuéramos muy 
fuertes, pero, al final, fuimos 
realmente débiles. Estas cir-
cunstancias particulares qui-
zá han trastocado su rol. Ésta-
ba en un rol y, de repente, las 
cosas cambiaron. Esto le mo-
lestó. Se ha visto envuelto en 
dificultades por las circuns-
tancias: la moto, neumáticos… 
Pero, al final, está delante. Ya-
maha ha ganado cuatro de las 
nueve, con lo que estamos en 
un buen momento. El resul-
tado de Alemania es muy im-
portante para él. Lo necesi-
taba. De nuevo superó extrañas 
circunstancias como que Zar-
co pasara de pole a 19º. Todos 
estamos tratando de entender 
por qué pasa esto”, analizó. 

LISTO PARA SER CAMPEÓN 

El director de la escuadra ja-
ponesa, que se despidió con 
un abrazo con Mack al acabar 
la cita de Alemania, ve al ge-
rundense listo para atacar la 
corona en lo que queda de cer-
tamen. “Éstá en buena forma, 
con hambre, motivado, con 
bastante confianza para la se-
gunda mitad. Creo que iremos 
bien en Brno. Probablemen-
te, Austria será algo más difí-
cil, es la tierra de Ducati. Pe-
ro luego vienen circuitos 
buenos como Silverstone, Mi-
sano o el triplete. Creo que ha 
hecho un comienzo de cam-
paña muy fuerte y sigo pen-
sando que este Mundial está 
en camino”, vaticinó. 

El directivo de las Islas rea-
lizó una comparación entre Vi-
ñales y Lorenzo y se atrevió a 
pronosticar que el catalán se-
guirá los pasos del balear y ata-
rá varios Mundiales con ellos. 
“Son personas y caracteres 
muy diferentes. Lo que veo en 
él es que hay varios fenóme-
nos similares. Uno es su ar-
diente deseo de éxito. El segun-
do, es un verdadero talento, no 
tengo ninguna duda de que 
Maverick será varias veces 
campeón del mundo. Eso se 
pudo ver con Lorenzo”, dice.  

“Lo otro que tienen en co-
mún es su increíble impacien-
cia. Eso se convierte en una 
frustración. Lo hemos visto úl-
timamente, cuando las cosas 
no le salen bien, se frustra. Pa-
ra mí, como jefe del equipo, es 
algo positivo porque si no es-
tuviera frustrado, si estuvie-
ra contento, no ganaría. Es al-
guien que quiere ganar. Y lo 
quiere hacer ahora, hoy. Y ma-
ñana, otra vez. Esto lo com-
parten ambos. Por otro lado, 
en muchas cosas son distin-
tos. Cada uno tiene sus pun-
tos débiles”, cierra. �

Álex Márquez, fractura de dos vértebras

La caída del piloto de Moto2 al comienzo de la carrera en Sachsenring, le ha 
provocado a Álex Márquez la fractura de las vértebras C5 y C6, situadas en el 
cuello. El de Cervera pasó por el hospital en Chemnitz (Alemania) al no poder 
hacerle pruebas en la clínica del circuito. La buena noticia es que la lesión no 
requerirá de cirugía. Ni siquiera llevar collarín durante un tiempo prolongado. 
Los médicos le han pedido reposo, sobre todo los primeros días. Además, la 
próxima cita en el Gran Premio de la República Checa en Brno (4-6 agosto) no 
corre peligro para el piloto español de Moto2.

Tiene en 
común con 
Lorenzo su 
increíble 
impaciencia 
y su deseo 
de éxito”

CUJEDA
Resaltado
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EVA BATLLE LLANÇÀ/ALBANYÀ

■Els Mossos d'Esquadra han tro-
bat mort el veí de Llançà de 
anys que estava desaparegut des
del  de juny. Aquest diumenge
a la tarda van localitzar el cadàver
a tocar del seu vehicle, en una àrea
boscosa d'Albanyà.

El cadàver no presentava signes
de violència i l'autòpsia haurà de
determinar les causes de la seva
mort. Es farà properament a l'Ins-
titut de Medicina Legal i Forense
de Girona.

Un amic de la família és qui va
donar l'avís als Mossos aquest
diumenge a la tarda, quan va veu-
re el vehicle en uns boscos d'Al-
banyà. Ràpidament s'hi van atan-
sar els agents que van trobar el cos
de Jacques Regnier sense vida. El
cadàver presentava un avançat

estat de descomposició.
La denúncia dels fets la va in-

terposar el mateix dia  la família
del difunt. Segons hi constava,
l'home va sortir de casa seva amb
el cotxe a les  del matí de diven-
dres passat en direcció a Perpin-

yà.
La dona amb qui vivia Regnier,

havia estat traslladada amb am-
bulància a l'Hospital de la localitat
francesa, i l'home, aparentment,
amb el seu cotxe, un Nissan Micra
de color blau, l'hauria seguit.Jac-
ques Regnier va agafar el cotxe per
anar a l'Hospital de Perpinyà i no
en va tornar. 

El peatge de Figueres
L'ultim moviment registrat va ser
al peatge de Figueres, però no va
ser fins ahir que es va trobar el cos
sense vida de l'home.

Troben mort a Albanyà el veí de
Llançà de 83 anys desaparegut 
El cadàver no presenta
signes de violència
i el van trobar diumenge
al costat del seu vehicle

El veí de Llançà que ha estat
localitzat mort. DdG

L’home, que estava
desaparegut des del 23
de juny, va ser trobat en
una zona boscosa de
difícil accés 

E.BATLLE/E.DON FIGUERES

■El casteller de Figueres ferit du-
rant la diada de Sant Pere conti-
nua ingressat a l'hospital Josep
Trueta de Girona. Tal com van ex-
plicar ahir fonts del centre, aquest
continua estable dins la gravetat.
Des de la colla castellera figueren-
ca no van donar cap detall, a l'es-
pera d'un pronòstic més definitiu,
després del qual farien un comu-
nicat amb la seva posició.

Els fets van succeir diumenge
passat, durant la celebració de les
festes del patró de la capital alt-
empordanesa. Mentre la colla re-
alitzava el pilar de cinc que tanca-
va la seva actuació, el casteller va
caure desplomat quan l'enxaneta
acabava de carregar l'espadat i va
anar a parar sobre la pinya i, pos-
teriorment a terra. El resultat de la
forta caiguda va ser un cop al cap.
L'afectat va ser atès i traslladat  cap
a l’hospital Josep Trueta amb ur-
gència.

El bagatge que tenia el pilaner
i la raresa de com va caure, quan
semblava que la construcció es
podria descarregar sense cap ti-
pus de problemes, va despertar
diversos interrogants referents als
motius de la caiguda. Entre els

membres de la colla s’especulava
si al terç del pilar li havia pogut ve-
nir una baixada de pressió, o de
sucre.

Un primer ensurt el 2003
La colla Castellera de Figueres va
patir un ensurt per un motiu simi-
lar ara fa  anys, concretament el
mes de maig del . Els fets es
van donar a Vila-Sacra, quan el
grup actuava durant la celebració

de la reconversió de la C-.
L'enxaneta, quan estava a punt

de coronar un  de  amb agulla,
va caure picant de cap a terra i va
quedar inconscient. La nena va
ser atesa de diverses fractures fa-
cials a l'hospital de Figueres i pos-
teriorment traslladada a la Vall
d'Hebron de Barcelona. Final-
ment la menor es va recuperar i va
quedar el fet en una anècdota
sense final tràgic.

El casteller ferit a Figueres
continua estable dins la
gravetat al Josep Trueta
L’afectat va patir un fort cop al cap al caure mentre feia un pilar
El darrer accident a la colla s’havia produit el 2003, a Vila-Sacra

L’actuació de la colla castellera diumenge passat. AJ. DE FIGUERES

C.VILÀ ROSES

■ L'Ajuntament de Roses dispo-
sarà de  noves places d'apar-
cament gratuït davant de mar.
Està acabant d'adequar uns te-
rrenys al costat de la riera Trenca-
da, entre el carrer de Coma Pedro-
sa i l'avinguda de Rhode. Es tracta
d'un terreny sorgit de l'agrupació
de vuit finques que s'han comprat
en els darrers anys.

Les obres que s'estan portant a
terme tenen un termini d'execu-
ció de quinze dies. S'estan elimi-
nant els elements preexistents,
tanques i runes, la regulació o te-
rraplenat dels terrenys per acon-
seguir un sol pla. Es cobrirà amb
material granulat. La majoria dels
arbres es mantenen i s'aprofita
per a rebaixar el talús que separa
de la riera. Entre les vuit finques
hi havia l'antic aparcament de
l'hotel Coral, de  metres qua-
drats i que ha permès arribar fins
als  metres quadrats útils per
a aparcament. Els treballs tenen
un cost de . euros.

L'Ajuntament ha remarcat que
amb l'actuació s'amplien el nom-
bre de places gratuïtes que ja su-
peraran les ., segons les da-
des recollides per l'Estudi de Mo-
bilitat realitzant entre els anys
 i . D'aquestes, unes 
situades al front de mar i a la zona
del Mas de les Figueres passen a
ser de pagament en temporada
alta:  de titularitat de Ports de
la Generalitat,  de titularitat
municipal corresponents al port
esportiu) i la resta en zona blava.

La disponibilitat de places d’es-
tacionament durant l’estiu és una
de les problemàtiques de la po-
blació, com en altres municipis
turístics en els quals les multiplica
durant la temporada. Des de fa
anys s’espera la creació d’un apar-
cament soterrat a la part de la fa-
çana marítima on es concentra la
demanda més gran. S’han plante-
jat diferents ubicacions com la
zona del port i plaça Catalunya. A
primera línia, a banda de les pla-
ces gratuïtes hi ha zona blava. 

L’Ajuntament està adequant un solar a tocar
de la riera Trencada Es preveu que en una
quinzena de dies ja estiguin en funcionament

Roses crea
400 places
d’aparcament
davant del mar

CUJEDA
Resaltado



P«ERC»POTÈNCIA

olts analistes polítics
han anunciat per als
propers mesos un xoc
de trens entre l’Estat i

la Generalitat. A mesura que pas-
sen el dies, res no fa pensar que hi
pugui haver un acord entre uns i
altres. Aquesta mateixa setmana,
tot parlant amb un destacat con-
seller de la coalició de Junts pels
Sí, donava per fet que el dia 
d’octubre hi haurà urnes i vota-
cions.

De moment, des de Catalunya
no es vol avançar més, ni donar
cap mena d’informació. Tot el
que sabem es basa en iltracions
periodístiques com les del diari
madrileny El País, que ja ha pu-
blicat informacions sobre l’esbor -
rany de la Llei de Transitorietat
Jurídica. Si fos veritat el text en
què parla ins i tot d’una Assem-
blea Nacional Constituent a l’estil
de les pràctiques de Nicolas Ma-
duro a Veneçuela, només caldria
dir que els redactors catalans han
perdut l’enteniment. Estem par-
lant de qüestions massa serioses
com perquè polítics de vol galli-
naci tinguin idees d’aquestes ca-
racterístiques.

Hom té la impressió que ha
arribat l’hora de deixar de jugar i
parlar clar. I el Govern català està
obligat a fer-ho. Si Marta Rovira

per ERC i Turull pel PDECat són
els responsables del text, han de
de donar la cara davant l’opinió
pública, mentre siguin càrrecs
públics que paguem tots els cata-
lans.

Un referèndum sobre la inde-
pendència no és una empresa fà-
cil. Ja sabem que l’executiu cen-
tral n’està en contra i que posarà
tots els pals a les rodes que pugui.
Però des de Catalunya no es pot
fer el ridícul. Les votacions de l’-
O són una incògnita i difícilment
en aquests moments algú pot
airmar si es faran o no.

Però en tot cas, cal garantir per
part de la Generalitat el suport ju-
rídic i la imparcialitat. Si es vol
tornar a fer una festa de l’inde-
pendentisme, l’objectiu no es
complirà. És per això que s’ha de
buscar un acord que permeti fer
una campanya electoral neta a
on participin els partidaris del
«Sí» i els partidaris del «No». Si no
és així, el fracàs serà absolut. La
idea de Marta Rovira que les vo-
tacions les controlin els polítics
no té cap sentit ni garanteix l’es-
perit de la democràcia.

Com a observador del dia a
dia, em costa de creure que el dia
 d’octubre es pugui votar a Cata-
lunya, sense un acord amb Ma-
drid i sense suports internacio-

nals. Penso que es convocarà el
referèndum i des de l’estat es pro-
hibirà, la qual cosa donarà peu a
unes eleccions autonòmiques. I
ahir La Vanguardia ja va publicar
un sondeig en què ERC seria el
partit guanyador amb més de
quaranta escons. La segona plaça
se la jugarien Ciutadans i el PDE-
Cat, però ja a molta distància i les
forces independentistes conti-
nuarien tenint majoria absoluta
al Parlament de Catalunya.

Amb aquest escenari, ERC pot
optar per una nova coalició amb
els exconvergents o bé fer un tri-
partit d’esquerres amb els co-
muns de Colau i el PSC. Junque-
ras tindrà la paraula a la propera
tardor, però abans viurem un es-
tiu molt calent en què les forma-
cions polítiques es prepararan
per a la cita amb les urnes en una
contesa catalana.

Abans, però, els líders catalans
hauran de cercar una sortida a la
cita del proper  d’octubre. Since-
rament, som molts els ciutadans
que no la veiem. Però potser el
tàndem Puigdemont-Junqueras
ens sorprenen amb algun roc a la
faixa que avui desconeixem. Tot-
hom sap que Rajoy pilotarà les
institucions de l’estat per tal de
fer avortar les votacions. En
aquest sentit tindrà el ferm recol-
zament de Sánchez i Rivera, però
a vegades es produeixen sorpre-
ses inesperades. No sembla que
sigui el cas, però allò més lamen-
table seria que al inal els diri-
gents catalans no estiguessin a
l’alçada de les circumstàncies. Ho
veurem al llarg dels propers me-
sos.

M

o prevenir incendis és
una aposta amb un pot
negatiu enorme quan

salta l’espurna. Quantes vegades
més costa el perdut del que hau-
ria costat l’invertit?

No tot és destrucció: assistim a
la creació de «perimetrar», pa-
raula de bomber, correcta però
no registrada, que substituirà
«contornejar» perquè sona més
culta. «Perimetrar» es pot pro-
nunciar bé en tots els accents lo-
cals, provincials, regionals, nacio-

nals i nacionals de nacionalitats.
La lama d’aquesta paraula

s’estendrà sense tallafocs per la
mala herba del llenguatge perio-
dístic perquè la necessitàvem per
a tot el que passa.

Cal «perimetrar» l’esquerra per
la qual s’estén el PSOE de Pedro
Sánchez, que arriba ins al Cana-
dà i pot afectar Podem, el parc
nacional de Pablo Iglesias.

Cal «perimetrar» el nacionalis-
me català amb la mobilització del
«No a la independència», com

proposa The New York Times per
a enuig general dels que el vene-
ren i són contraris al «procés».

Cal «perimetrar» la corrupció
del PP perquè s’extingeixin les
lames que consumeixen el partit
de la dreta espanyola perquè
«quan la muntanya es crema, una
cosa seva es crema, senyora mar-
quesa».

Fins i tot Trump necessita la
paraula perquè vol «perimetrar»
al sud del seu país amb el mur de
Mèxic.

Tot es pot «perimetrar» excep-
te les xarxes socials, el sentit és
cremar per la mà de l’home (i de
la dona, dirien els companys so-
cialistes) perquè els visiten pirò-
mans i els habiten bruixes i «una-
bombers».

Són un territori salvatge on
van excursionistes a ser devorats
per les lames.

N

UN ESTIU CALENT
Pere Lladó

DE LES CENDRES,
«PERIMETRAR»

Javier Cuervo

ada cop som més els ciutadans que creiem que la nova
fornada de republicans s’han apoderat de l’equidistàn-
cia i la prepotència com a eines per fer política, unes
característiques que ins fa poc semblaven patrimoni

convergent. No sé si la causa és la recerca d’un nou segell d’identi-
tat, per haver perdut el de l’independentisme com a inequívoca-
ment propi i exclusiu, o la necessitat de preparar-se de cares a un
pròxim canvi polític, que podria deixar-los el poder «a tocar». En
tot cas, sembla que la coniança dels dirigents, sobretot dels més
joves, que el poble de Catalunya ja s’ha oblidat de la traïció que
per a molts va suposar l’aliança tripartida és cega.

Que la prepotència dels que ja es veuen com els futurs «amos»
del país no coneix límits, ho va demostrar l’altre dia l’organitzador
del Dia de la Música a Roses, un tal X.G. que, tot i no tenir cap vin-
cle estructural segons el web de la formació és conegut com un
dels satèl·lits que gira al seu voltant. Vaig llegir una avaluació exa-
geradament triomfant (que devia redactar ell mateix) sobre la fes-
ta a un mitjà local, en què la modèstia brillava per la seva absèn-
cia. Però quatre dies més tard, llegeixo a la premsa nacional que
molts altres pobles i ciutats de Catalunya també van celebrar el
Dia de la Música, però el dia que tocava, el dimecres,  de juny.
Resulta que l’esdeveniment és un invent francès i que s’està im-
plantant arreu d’Europa per treure la música al carrer precisa-
ment el dia del solstici d’estiu. Quan vaig preguntar per Facebook
si algú coneixia les raons perquè a Roses s’havia avançat quatre
dies, vaig convertir-me en víctima de la «fúria» del responsable:
«Quan ho facis tu,... ho fas... quan et sembli», em va dir, titllant la
meva pregunta d’absurda, de «criticar per criticar» i d’«anhel de
protagonisme», pel simple fet d’estar en desacord amb ell.

Finalment, van explicar que organitzant-ho en cap de setmana
facilitava l’actuació (gratuïta) dels grups perquè els seus compo-
nents l’endemà treballaven (les actuacions devien acabar-se a les
 de la nit, sí o sí, i els pobres no deuen estar acostumats a estar
al carrer ins tan tard, ni a dormir tan poc a l’estiu!). I també que
hi hauria més públic en un dissabte que en un dimecres. Dos pro-
blemes que òbviament només havia d’afrontar El Dia de la Músi-
ca rosinc. A la resta d’Europa, Catalunya inclosa, que va celebrar-
lo el dia que tocava, segur que allò més normal és que la gent sur-
tin en dimecres en lloc de dissabte i que als músics els van donar
festa l’endemà. Calceu-vos per la p«ERC»potència. Com a bons
republicans, seran capaços de canviar-nos de dia la cavalcada
dels Reis, per demostrar-nos que ells fan i desfan el que els surt
dels dallonses.

C

Thomas Spieker
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Cultura i Societat FETS I GENT
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Feliciteu l'Àlex Viñales, que avui fa
un anyet. De part dels teus avis,
Guillermo i Custi, moltes felicitats.

Clara, per molts anys! Tres anys, ja!
El papa, la Berta i la mama t'envien
molts i molts petons. T’estimem. 

El passat dia 26 de juny van celebrar el 40è aniversari del Raca 22 al
restaurant Can Tosca. Moltes felicitats a tots.

ENVIEU UNA FOTOGRAFIA RECENT AMB UN TEXT BREU AMB 48H.
D’ANTELACIÓ A L’ADREÇA DE CORREU fets.diaridegirona@epi.es

AVUI FELICITEM

EFE/DdG BARCELONA

■Les esferiicacions i la inluència
japonesa del Bulli conlueixen en
l'obra de teatre El tigre de Yuzu,
que es va presentar ahir al Mercat
de les Flors dins del Festival Grec
de Barcelona i que evoca la histò-
ria de la trobada entre Ferran
Adrià i el xef del restaurant japonès
Mibu. Aquesta trobada crucial en-
tre dos mestres el  es narra en
l'obra de manera multidisciplinà-
ria amb la companyia Kaiseki Tea-
tre, que agafa el seu nom del tipus
de cuina que s'elabora en el Mibu
i que està formada per actors
orientals i occidentals que parlen
en escena en català, castellà, japo-
nès, anglès, danès i italià.

Roger Zanuy, productor de
l'obra i que interpreta al desapa-
regut Juli Soler, va remarcat que
aquella trobada entre Adrià i Hi-
royoshi Ishida, l'ànima amb la
seva dona Tomiko, d'un minúscul
restaurant al centre de Tòquio,
que mantenia la lama de la cuina
tradicional kaiseki, «en el punt
cromàtic contrari del Bulli». El
Mibu fa «una cuina molt senzilla,

però amb un relat que parla de lle-
gendes i de la història del Japó»,
va explicar Zanuy. 

Kaiseki Teatre explica la doble
trobada entre els dos cuiners, pri-
mer al Japó i posteriorment al Bulli
de Roses, on el cuiner de Tòquio va

traslladar durant una setmana lite-
ralment el seu restaurant, incloses
taules, cadires, olles i decoració. Za-
nuy va dir que l'interès de l'obra se
centra en «el diàleg, la trobada com
a espurna, el diàleg entre dues per-
sones, entre dues cultures, entre

present i futur, entre el Japó i el Me-
diterrani».

El director del muntatge, Roger
Julià, va resumir que «l'obra no va
sobre la cuina, que és només el
lloc, l'espai físic, sinó sobre la re-
cerca de la felicitat». En la presen-
tació de l'obra, que va tenir lloc al
restaurant de tapes Tickets, d'Al-
bert Adrià, Ferran Adrià ha dit que
«tenim una imatge lleugera del
teatre des de fora, segurament
com passa amb la cuina».

Per la seva banda, Ishida va re-
cordar aquella trobada com «un
moment inoblidable», en què va
poder conèixer «una personalitat
amable, generosa». El xef japonès
es va quedar sorprès pel que feia
Adrià i El Bulli, «cosa que no havia
vist en la cuina japonesa» i va con-
cloure: «allà vaig veure un somni,
una fantasia, i em va marcar ins al
punt que va ser un punt d'inlexió
en la meva cuina». La cuina japone-
sa tradicional, va dir Ishida, té «mol-
tes regles i un marc molt rígid» i això
no li permetia evolucionar, i gràcies
a la trobada amb Ferran Adrià vaig
poder sortir d'aquestes limitacions.

«El tigre de Yuzu», esferiicacions i
inluència japonesa d’El Bulli a escena
Kaiseki Teatre estrena al Grec una obra basada en la trobada entre Ferran Adrià i Hiroyoshi Ishida

Els xefs Ferran Adrià i Hiroyoshi Ishida durant la presentació . EFE

EFE/DdG VITÒRIA

■Una investigació en la qual par-
ticipen  experts en astrofísica i
cosmologia de  països busca ex-
plicar per què la teoria de la grave-
tat d'Einstein no serveix per expli-
car l'expansió de l'univers. Aquest
estudi està liderat per Ruth Lazkoz,
professora de la Universitat del
País Basc (UPV / EHU) i presidenta
de la xarxa europea Cantata (Cos-
mology and Astrophysics Network
for Theoretical Advances and Trai-
ning Actions).

Es tracta d'un projecte de recer-
ca de quatre anys, inançat pel un
programa europeu, que perse-
gueix investigar d'una manera
coordinada i multidisciplinar l'ex-
tensió de la teoria de la relativitat
general d'Einstein a escales a les
que encara no ha estat realment
provada. 

Els cientíics no aconsegueixen
però explicar per què l'univers
s'està expandint cada vegada més
ràpid i no es comporta tal com
s'espera segons la teoria de la gra-
vetat d'Einstein, assenyala la UPV
en un comunicat.

La teoria de 
la gravetat no
explica l'expansió
de l'univers,
segons un estudi 

CUJEDA
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amb el regal que li va fer el xef japo-
nès: es va traslladar amb les seves 
olles, ceràmiques, ingredients, equip 
i fins i tot amb la decoració del seu 
restaurant a El Bulli de Cala Montjoi 
(Roses) per cuinar-hi durant una set-
mana. El japonès, que en els seus 60 
anys no havia abandonat mai el seu 
país, va iniciar així una aventura que 
canviaria la seva perspectiva.

EL BULLI I MIBU, DOS MONS / «L’obra mos-
tra el diàleg que van establir, la flama 
de la creativitat que va sorgir d’aque-
lla cita entre dues icones de la gastro-
nomia de dues cultures tan diferents: 
aquella trobada entre el Japó i el Me-
diterrani», afirma Roger Zanuy, pro-
ductor i actor. El tigre de Yuzu ha supo-
sat una immersió en els mons d’El Bu-
lli i del Mibu, amb dues visites al Japó 
de Zanuy i Isaac Lázaro, un altre actor 
del muntatge –interpreta Adrià–, els 
dos fundadors de Kaseki Teatre junta-
ment amb Núria Tejón.
 «Amb aquest muntatge he après 
que el món del teatre és com la cuina: 
no te n’adones de com és de dur fins 
que no t’hi fiques», destaca Adrià. 
Tant ell com Ishida van voler ser pre-
sents en la presentació de l’obra i en 
la seva estrena al Mercat, al qual tam-
bé va assistir una delegació composta 
per una quarantena de fidels clients 
del xef japonès i destacats mestres de 
la cuina. Tant Adrià com Ishida estan 
entusiasmats amb aquest salt dels fo-
gons a les taules. «És d’agrair que el 
teatre es preocupi del món culinari, 
d’una trobada produïda fa 15 anys 
que va suposar el primer diàleg seri-
ós entre la gastronomia occidental i 
japonesa», diu el carismàtic xef cata-
là. «Per a mi és inexplicable que no es 
produís abans».
 El descobriment mutu va suposar 
una revolució. «Les nostres cultures 

són completament diferents. És difí-
cil comprendre què és el Japó tret que 
hi visquis durant molt de temps», con-
fessa Adrià. El seu col·lega japonès as-
senteix amb el cap. «No oblidaré mai 
la nostra primera trobada –declara–. 
Adrià em va fascinar tant per la seva 
personalitat, d’increïble generositat, 
com per la seva cuina. Era una cosa 
mai vista. Un somni. Pura fantasia».
 Recorda que després de tornar de 
Cala Montjoi els clients li van dir que 
la seva cuina havia canviat. «Gràcies 
a aquella reunió vaig poder evolucio-
nar, superar limitacions i regles exis-
tents en la cuina del meu país que, 
conscientment o inconscientment, 
m’impedien anar més enllà», reco-
neix. Per Adrià va suposar descobrir 
una altra dimensió de la cuina. «Nos- 
altres som pragmàtics. Tendim a 
puntuar-ho tot. El Japó es regeix per 
altres paràmetres i allò va ser un xoc. 
Em va desmuntar. Allà l’ànima ocu-
pa una part important, tot té una lec-
tura poètica».

EN SIS LLENGÜES / Art, cuina, budisme, 
espiritualitat, creació i llibertat són 
alguns dels temes que hi apareixen. 
En escena els actors parlen fins a sis 
llengües (traduïdes amb subtítols). 
«També ha sigut una aventura encai-
xar les mentalitats i les escoles tea-
trals dels actors d’una cultura i l’al-
tra», diu Julià, director i responsable 
de la dramatúrgia juntament amb 
Silvia Navarro.
 La posada en escena submergeix 
el públic en un documental. A través 
d’ell veiem aparèixer El Bulli, el Mi-
bu, aeroports diversos, temples bu-
distes i fins i tot un karaoke. «Hem tre-
ballat l’espai de forma minimalista. 
El muntatge també penetra de forma 
metafòrica en espais íntims dels pro-
tagonistes i en la seva ment». H

JOAN CORTADELLAS

Ferran Adrià
XEF

«He après que el 
món del teatre és 
com la cuina: no 
t’adones de com 
és de dur fins que 
no t’hi fiques»

Hiroyoshi Ishida
XEF

«Adrià em va fascinar 
com a persona, 
d’una generositat 
increïble, a més de 
per la seva cuina.
Era pura fantasia»

ALBERT BERTRAN

Àlex Rigola ret homenatge
a Pasolini en ‘Who is me’
3 El text arriba al Mercat després d’estrenar-se al Temporada Alta

EL PERIÓDICO 
BARCELONA

Poc després de ser assassinat el 1975, 
en un calaix de Pier Paolo Pasolini 
(1922-1975) va aparèixer un poema 
sense acabar titulat Poeta de les cen-
dres. A partir d’aquest testimoni au-
tobiogràfic, Àlex Rigola presenta el 
muntatge Who is me. Pasolini al Mer-
cat de les Flors per acostar al públic 
el text i l’autor italià d’una forma 
peculiar i intimista. L’actor Gonza-
lo Cunill interpreta aquest text pòs-
tum dins d’una caixa de sis per qua-
tre metres, com les utilitzades per 
transportar obres d’art de gran va-
lor, davant de només 30 persones. 
Després d’estrenar-se en el festival 
Temporada Alta i passar per Madrid, 
París i Sevilla, la proposta arriba al 
Grec 2017 fins al 23 de juliol.

 Rigola, un dels directors catalans 
amb més projecció internacional, ja 
havia abordat altres cèlebres artistes 
com Federico García Lorca (El público) 
i Andy Warhol, a part d’adaptar al te-
atre la novel·la Incerta glòria de Joan 
Sales. Ara, fascinat per la figura de 
Pasolini, s’enfronta a aquest text en 
vers on l’autor fa balanç de la seva vi-
da relatant els seus èxits i els seus fra-
cassos.

LLUITA I ESCÀNDOL  / Amb una posada 
en escena austera i les dimensions 
d’un espectacle de cambra, el direc-
tor recrea una entrevista imaginària 
amb un crític de cine nord-americà 
a través de la qual es poden entreveu-
re alguns dels trets més caracterís-
tics de la personalitat de Pasolini, 
que va escandalitzar al segle XX per 

la seva forma de viure, els seus es-
crits i els seus films (Decameron, Teore-
ma). Més enllà d’endinsar-se en el 
pensament ètic de l’italià, l’obra ofe-
reix un viatge a moments clau del 
seu passat, com l’assassinat del seu 
germà a mans de militants comunis-
tes i la relació amb el seu pare, un 
simpatitzant del feixisme.
 «El que més m’atrau d’ell és el seu 
paper de lluitador: no s’entén Paso-
lini sense la seva lluita diària a través 
dels diaris, davant una societat de 
principis dels anys 60 amb una ali-
enació per culpa de la televisió», va 
assegurar Rigola en la presentació 
de l’obra. «El que més m’enganxa és 
que avui dia podem fer una valora-
ció exactament igual de la nostra so-
cietat, però amb les xarxes socials», 
va afegir. H

CUJEDA
Resaltado



DIMARTS, 4 JULIOL 2017 C U L T U R A LAVANGUARDIA 35

#tuitsdecultura
@Imanyofficiel
Imany Cantant

“Molts homes deuen el seu èxit a la
seva primera dona i la seva segona
dona al seu èxit” #phrasedujour

@carlopadial
Carlo Padial Escriptor

Difícil tomarseenserio lasopiniones
onlinedepersonasa lasquehasvisto
comportarse comoenergúmenos
impresentables enelmundoreal.

@JoyceCarolOates
Joyce Carol Oates Escriptora

Revisitar/revisar la novel∙la fins
que sigui tan íntima i intoxicada
com el batec del teu cor = dur a
terme una autòpsia de tumateix

@KRLS
Carles Puigdemont President Generalitat

Gràcies@_DeepPurple per la vostra
amable interpretació del nostre
himne nacional, Els segadors.
Sempre benvinguts a Catalunya!

‘El tigre de Yuzu’ porta alMercat la trobada d’Adrià i Ishida que va canviar les seves cuines

ElBulli i elMibu, al teatre

JUSTO BARRANCO
Barcelona

Fa 15 anys Ferran
Adrià i el xef de cuina
tradicional kaiseki
Hiroyoshi Ishida van
tenir una trobada al

Japóquevacanviar les seves tra
jectòries. Les ànimes de les cui
nesdelBullideRosesielMibude
Tòquio es van conèixer i es van
influir mútuament. Fins al punt
que Ishida va acabar portant al
Bulli, durant totaunasetmana, la
cuina–taules i olles incloses–del
seu restaurant de Tòquio. I
aquellllampecqueencaraduraja
s’hatraslladataundocumental,a
unmangai,ara,al teatre.Finsde
mà es pot veure al Mercat de les
Flors, dins la programació del
festival Grec,El tigre deYuzu. És
un espectacle amb actors cata
lans i japonesos apadrinat per

Adrià i Ishida, que ahir el van
presentar al restaurant Tickets.
Elmuntatgeparla,diuelproduc
tor, Roger Zanuy, “de la trobada
com a espurna de la creativitat,
de lasuperaciópersonal ideldià
leg entre dues persones i cultu
res,itambéentrepresentifutur”.
Zanuy recorda que la història

que narren comença l’any 2002,
quan Adrià és convidat al Japó a
ferunesconferències iel seuam
fitrió el vol impressionar i el por
ta al Mibu, un restaurant al cen
tre deTòquio que només té dues
taules i només atén vuit perso
nes: “Ishida fa un tipus de cuina
que és el punt contrari del cercle
cromàtic que treballa El Bulli. Si
El Bulli és R+D, jugar amb els
sentits, Ishida fa una cuina molt
senzilla d’elaboració però amb
un relatmolt important al darre
re. Basa els plats enhistòries que
parlen de llegendes, d’història

delJapó.Ferranquedaimpressi
onat i convida Ishida al Bulli, i
Ishida queda al∙lucinat i quan
tornaaTòquioelsclients lidiuen
que en la seva cuina hi ha alguna
cosa que ha canviat, que ha rejo

venit. Està tan agraït que deci
deix anar aRoses a cuinarper als
clientsd’ElBulli”.
Adrià recordaquevaanaramb

els seus companys d’El Bulli al
Japó el 2002 i “aquell fet és una
icona brutal al món de la gastro
nomia, perquè és la primera ve

gadaquedemanera important la
cultura gastronòmica occidental
dialoga amb el Japó. No havia
passatmai.AEuropa, el Japóera
sushi i sashimi. I ésunaltremón:
si elposesenel teu, tot canvia.La
cuina del Japó va ser un xoc: fan
lecturesmolt poètiques que aquí
no fem. Vam trigar, però cap al
2008oel2009aquestaànimadel
Japó entra a El Bulli. En els úl
tims quatre anys d’El Bulli hi ha
l’ànima del Japó”. De fet, Adrià
assegura que la gastronomia ja
ponesa és la més important del
món, i aconsella qui vulgui idees
enqualsevolàmbitquevagialJa
pó. “Permiés labenzinaque tinc
en el tema creatiu per als prò
xims30anys. Ésuna sort quan ja
ensumes35decarrera”.
Ishida–quehaarribataBarce

lonaacompanyatdelasevaespo
sa,Tomiko, id’unabonapartdels
seus clients, gairebé 40, que ahir
pensavenanaral’estrenaambels
seusquimonos–diuque,quanva
conèixerlacuinad’Adrià,vaque
dar “sorprès”. “Nohavia vistmai
una cosa així. Era un somni, una
fantasia. Em va influir molt, i va
marcar unabans i undesprés. La
cuina japonesa tradicional té
moltes regles i limitacions. Grà
cies a la trobada, en vaig sortir.
Vaig aprendremolt amb tu, Fer
ran, sobretot la personalitat, que
és molt important en la cuina.
Somhumans, i per oferir una co
sa fantàsticahemdeseratractius
comapersones. Emvaig enamo
rarde la tevapersonalitat”.
El director del muntatge, Ro

ger Julià, explica que la trobada
entre Adrià i Ishida s’ha portat a
escenacomsiaraestiguessingra
vant el documental que alesho
res es va fer de tot el viatge, i per
això utilitzen càmeres i música
en viu i projeccions. L’obra, con
clou, passa per “restaurants, ae
roports, temples, espais íntims...
I fins i tot pels seus somnis, però
novade cuina.Va sobre la recer
ca de la felicitat, l’ikigai, la raó de
ser:quèesticfentalmónisifaigel
quevull fer i comhovull fer”.c

molta vergonya, es mostra satis
fet de l’experiència amb uns ar
tistes que estan traient coses
d’ell que ni ell mateix imaginava.
A Galván li agrada obrir por

tes, plantejar noves possibilitats
estètiques i viure sense guió.
Això explica, per exemple, que,
arran del seu pas per Atenes amb
motiu de la Documenta 14, in
corporés a l’elenc de La fiesta el
cor bizantí Ensemble Polytro
pon, quenova ser a l’estrena aus
tríaca”. És el primer coreògraf
del món que treballa amb un cor
bizantí”, diu el director, Panagi
otis Andriopulos, autor d’un
article que relaciona la música
bizantina i el flamenc.

També l’acompanyen vells co
neguts com Caracafé, tocaor de
Las 3.000 Viviendas, que aquí
també canta i actua, i –atenció–
debuta amb una guitarra que té
les cordes tensades sobre una
pota de pernil. “No m’espanto
per les seves idees, perquè ja el
conec”, diu rient. I Uchi, gitana
“que ni canta ni balla, hi és; per
què tota ella és ball, cant i com

pàs”. De la banda del flamenc
tambéha convocat elNiño deEl
che (“Hi poso la veu, però tots
som objectes sonors més enllà
del fet que ballem, cantem o to
quem”), i els bailaors el Junco i
Ramón Martínez, que balla so
bre les seves puntes amb botes
de taló.
Alia Sellami, cantant francesa

criada a Tunísia, confessa que no
sap gaire quin paper té a la festa,
però que, en tot cas, no havia tre
ballat mai amb algú que posés
tan en primer pla la singularitat i
les diferents personalitats dels
artistes. La violinista i baixista
Eloísa Cantón també canta i ba
lla, i Alejandro RojasMarcos, de
professió pianista, interpreta el
clavicordi i l’harmònium indi.
“Abans hi era jo i al darrere, al

fons de l’escenari, la massa. Ara
lamassa se’mmenja i jom’hi afe
geixo”, conclou Galván.c

“La dinàmica
del flamenc té
aquell costat salvatge
que no he perdut”,
diu el bailaor sevillà

Ferran Adrià diu que
la seva trobada amb
la cuina japonesa
li ha donat benzina
creativa per a 30 anys

INMA SAINZ DE BARANDA

Des de l’esquerra, Zanuy, Casadesús –director del Grec–, l’actor Isaac Lázaro, Adrià, Ishida i Julià

CUJEDA
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El intercambio creativo de Ferran Adrià e
Hiroyoshi Ishida
Publicado 03/07/2017 11:46:22 CET

   Adrià: "Es una reflexión de la relación entre la cultura japonesa y la Vieja

Europa"

   BARCELONA, 3 Jul. (EUROPA PRESS) 

   El Grec Festival de Barcelona revisita la relación creativa del cocinero Ferran

Adrià con el cocinero japonés Hiroyoshi Ishida, con su restaurante Mibu, en la

obra 'El tigre de Yuzu', que se podrá ver en el Mercat de les Flors desde este

lunes y hasta el miércoles.

   En rueda de prensa este lunes, el director

de la obra, Roger Julià, ha explicado que la

obra une budismo, arte, música, y plantea

qué es el Mibu y qué es elBulli, y pregunta

cuál es la fina línea entre cocina y arte: "Para

mí, no la hay".

   Con cinco actores occidentales y tres

japoneses en la obra, el espectáculo pasa

por aeropuertos, por el espacio metafórico de

sus cabezas y por numerosos rincones, lo

que se concreta con una puesta en escena

minimalista, que incluye proyecciones

documentales al fondo del escenario.

   Con catalán, danés, inglés, japonés e italiano, la obra está subtitulada, y

sobre la presencia de la cocina en el espectáculo, ha avisado: "Hemos evocado

su cocina, no la hemos querido enseñar. No sale ni un plato ni una servilleta,

sino que todo se explica a través de palabras y sabores".

   Julià ha avisado de que la obra no va de cocina, "sino de la búsqueda de

felicidad, la razón de ser", representa plantearse qué estoy haciendo en el

mundo y si lo que quiero hacer lo hago como lo quiero hacer, y ha sintetizado

que la cocina es el lugar, pero no es el fondo de la obra.

   El productor y actor de la obra, Roger Zanuy, ha explicado que la obra es la

historia real de ambos creadores que se remonta a 2002 cuando Ferran Adrià

viajó a Japón a impartir unas conferencias y le llevaron a un restaurante de solo

dos mesas para ocho comensales máximo: el Mibu.

   Este local, de cocina muy sencilla pero con un relato basado en leyendas dejó

a Adrià muy impresionado, de modo que invitó a Ishida a elBulli: "Él y su mujer

salieron por primera vez de Japón y quedaron absolutamente alucinados".

    Al regresar a Japón, los clientes del Mibu detectaron un cambio en su cocina,

"un rejuvenecimiento", con el que Ishida respondió a Adrià trasladando durante

una semana su restaurante a elBulli, cazuelas y decoración incluidas.

   La obra versa sobre el "destello de creatividad y superación personal" de

ambos, pero también del diálogo entre dos creativos, dos culturas, dos iconos y

también entre pasado, presente y futuro, y entre Japón y Mediterráneo, ha

explicado Zanuy.

UN "ICONO" GASTRONÓMICO

   El cocinero Ferran Adrià ha dicho que esta obra de teatro hace 15 años no se

podría haber realizado porque la gente no sabía ni donde estaba Japón, y el

contexto era muy difícil de explicar: "Esta obra es un icono brutal en el mundo

de la gastronomía".

   "Es la primera vez que de una manera importante la cultura gastronómica

occidental dialoga con Japón. No había pasado nunca. En Barcelona, la cocina

japonesa era sushi y sashimi", ha añadido Adrià, que considera que ni siquiera

Francia había tenido la necesidad de revisitar Japón, algo que sí hizo Estados

Unidos.

   Ha destacado que a partir de 2002 se inició este diálogo, en el que es muy

difícil comprender qué es Japón: "Hemos hecho la obra que nos ha dado la

gana. Si me dedico más o menos a crear lo que me gusta es tener libertad", ha

dicho Adrià.

   Ha dicho que el concepto de creación es muy distinto en Japón, ya que ellos

dan lecturas muy poéticas a todo, lo que representa un choque con el

pragmatismo mediterráneo, en el que cuesta que penetre el alma de Japón.

   Adrià ha asegurado sobre el espectáculo que "es más que una obra de teatro,

es una reflexión de la relación entre la cultura japonesa y la Vieja Europa", y ha

dicho que la restauración japonesa es sin lugar a dudas la mejor del mundo, ya

que están muchos años por delante de lo que es Europa a nivel gastronómico.

   El chef Hiroyoshi Ishida ha explicado que cuando conoció a Adrà fue un

momento inolvidable, y cuando vio su mirada sintió algo, "una cosa nostálgica",

y a través de su cocina pudo conocer su país y cultura, además de su

personalidad amable y generosa.

   Con una carrera de más de 50 años, el chef japonés ha asegurado que se

quedó "sorprendido" cuando vio a Adrià, ya que apreció en él un sueño y una

fantasía, dándole mucha influencia y marcándole un antes y un después.

   "Cuando me ofreció la posibilidad de cocinar en elBulli tuve muchas dudas y

me sentí muy perdido, pero cogí esta oportunidad y ahora me siento muy

contento de haber ido a Roses", ha añadido el chef.

   Ha explicado que la cocina japonesa tradicional tiene muchas reglas y

limitaciones, y él, de manera consciente o inconsciente, se sentía limitado, lo

que no le permitía evolucionar en su cocina gastronómica: "El encuentro con

Adrià me permitió salir de este marco de limitaciones".

   La cuarentena de clientes del restaurante tradicional también se han

desplazado a Barcelona con sus trajes tradicionales: "No sé si el espectáculo

estará más en la platea que en el escenario", ha bromeado el director del

festival, Francesc Casadesús, que ha destacado la unión entre dos mundos.
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El intercambio creativo de Ferran Adrià e
Hiroyoshi Ishida
Publicado 03/07/2017 11:46:22 CET

   Adrià: "Es una reflexión de la relación entre la cultura japonesa y la Vieja

Europa"

   BARCELONA, 3 Jul. (EUROPA PRESS) 

   El Grec Festival de Barcelona revisita la relación creativa del cocinero Ferran

Adrià con el cocinero japonés Hiroyoshi Ishida, con su restaurante Mibu, en la

obra 'El tigre de Yuzu', que se podrá ver en el Mercat de les Flors desde este

lunes y hasta el miércoles.

   En rueda de prensa este lunes, el director

de la obra, Roger Julià, ha explicado que la

obra une budismo, arte, música, y plantea

qué es el Mibu y qué es elBulli, y pregunta

cuál es la fina línea entre cocina y arte: "Para

mí, no la hay".

   Con cinco actores occidentales y tres

japoneses en la obra, el espectáculo pasa

por aeropuertos, por el espacio metafórico de

sus cabezas y por numerosos rincones, lo

que se concreta con una puesta en escena

minimalista, que incluye proyecciones

documentales al fondo del escenario.

   Con catalán, danés, inglés, japonés e italiano, la obra está subtitulada, y

sobre la presencia de la cocina en el espectáculo, ha avisado: "Hemos evocado

su cocina, no la hemos querido enseñar. No sale ni un plato ni una servilleta,

sino que todo se explica a través de palabras y sabores".

   Julià ha avisado de que la obra no va de cocina, "sino de la búsqueda de

felicidad, la razón de ser", representa plantearse qué estoy haciendo en el

mundo y si lo que quiero hacer lo hago como lo quiero hacer, y ha sintetizado

que la cocina es el lugar, pero no es el fondo de la obra.

   El productor y actor de la obra, Roger Zanuy, ha explicado que la obra es la

historia real de ambos creadores que se remonta a 2002 cuando Ferran Adrià

viajó a Japón a impartir unas conferencias y le llevaron a un restaurante de solo

dos mesas para ocho comensales máximo: el Mibu.

   Este local, de cocina muy sencilla pero con un relato basado en leyendas dejó

a Adrià muy impresionado, de modo que invitó a Ishida a elBulli: "Él y su mujer

salieron por primera vez de Japón y quedaron absolutamente alucinados".

    Al regresar a Japón, los clientes del Mibu detectaron un cambio en su cocina,

"un rejuvenecimiento", con el que Ishida respondió a Adrià trasladando durante

una semana su restaurante a elBulli, cazuelas y decoración incluidas.

   La obra versa sobre el "destello de creatividad y superación personal" de

ambos, pero también del diálogo entre dos creativos, dos culturas, dos iconos y

también entre pasado, presente y futuro, y entre Japón y Mediterráneo, ha

explicado Zanuy.

UN "ICONO" GASTRONÓMICO

   El cocinero Ferran Adrià ha dicho que esta obra de teatro hace 15 años no se

podría haber realizado porque la gente no sabía ni donde estaba Japón, y el

contexto era muy difícil de explicar: "Esta obra es un icono brutal en el mundo

de la gastronomía".

   "Es la primera vez que de una manera importante la cultura gastronómica

occidental dialoga con Japón. No había pasado nunca. En Barcelona, la cocina

japonesa era sushi y sashimi", ha añadido Adrià, que considera que ni siquiera

Francia había tenido la necesidad de revisitar Japón, algo que sí hizo Estados

Unidos.

   Ha destacado que a partir de 2002 se inició este diálogo, en el que es muy

difícil comprender qué es Japón: "Hemos hecho la obra que nos ha dado la

gana. Si me dedico más o menos a crear lo que me gusta es tener libertad", ha

dicho Adrià.

   Ha dicho que el concepto de creación es muy distinto en Japón, ya que ellos

dan lecturas muy poéticas a todo, lo que representa un choque con el

pragmatismo mediterráneo, en el que cuesta que penetre el alma de Japón.

   Adrià ha asegurado sobre el espectáculo que "es más que una obra de teatro,

es una reflexión de la relación entre la cultura japonesa y la Vieja Europa", y ha

dicho que la restauración japonesa es sin lugar a dudas la mejor del mundo, ya

que están muchos años por delante de lo que es Europa a nivel gastronómico.

   El chef Hiroyoshi Ishida ha explicado que cuando conoció a Adrà fue un

momento inolvidable, y cuando vio su mirada sintió algo, "una cosa nostálgica",

y a través de su cocina pudo conocer su país y cultura, además de su

personalidad amable y generosa.

   Con una carrera de más de 50 años, el chef japonés ha asegurado que se

quedó "sorprendido" cuando vio a Adrià, ya que apreció en él un sueño y una

fantasía, dándole mucha influencia y marcándole un antes y un después.

   "Cuando me ofreció la posibilidad de cocinar en elBulli tuve muchas dudas y

me sentí muy perdido, pero cogí esta oportunidad y ahora me siento muy

contento de haber ido a Roses", ha añadido el chef.

   Ha explicado que la cocina japonesa tradicional tiene muchas reglas y

limitaciones, y él, de manera consciente o inconsciente, se sentía limitado, lo

que no le permitía evolucionar en su cocina gastronómica: "El encuentro con

Adrià me permitió salir de este marco de limitaciones".

   La cuarentena de clientes del restaurante tradicional también se han

desplazado a Barcelona con sus trajes tradicionales: "No sé si el espectáculo

estará más en la platea que en el escenario", ha bromeado el director del

festival, Francesc Casadesús, que ha destacado la unión entre dos mundos.
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 La comarca ofereix més de 40.000
places en els 33 càmpings registrats

Uns 700.000
campistes
passen
l’estiu a l’Alt
Empordà

Un cop començada la tempo-
rada alta, la comarca es transfor-
ma amb l’arribada dels turistes
que visiten els càmpings provi-
nents del centre d’Europa, on la
tradició  de passar les vacances en
aquests espais està més arrelada.
De fet, l’Alt Empordà i, en general,
tota la Costa Brava són una de les

destinacions més reconegudes de
la zona mediterrània i estan a l’al-
çada de zones com el Rosselló
francès i el Vèneto italià. Munici-
pis com Sant Pere Pescador o Cas-
telló d’Empúries veuen com la
població se’ls multiplica, i hàbits
populars com el mercat setmanal
passen de  a  parades.  2 I 3
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Dissabte dia  de juliol es va es-
trenar la línia de l’itinerari entre
l’Oficina de Turisme i les urbanit-
zacions de Canyelles-Almadrava
(L). El trajecte, d’autobús, és el se-
gon que entra en funcionament
aquest mes de juny, després que el
passat dia  s’iniciés el trajecte en-
tre l’Oficina de Turisme i la urba-
nització de Santa Margarida (L).

Els trajectes viatgen amb un in-
terval de  minuts en el cas de la
Línia  i de  minuts a la Línia .
En total, les dues línies comptaran
amb  parades:  la Línia  i 
la Línia . Ambdues seran actives
fins al dia  de setembre.

La Línia 2, fins a l’Almadrava
La Línia , la novetat de la setmana
passada, comença a les  hores i
acaba a les  hores. El trajecte pas-
sa per parades com l’avinguda de
Rhode, el Moll, el Far, Canyelles i
dues parades a l’Almadrava. 

La Línia 1
La Línia  ja fa tres setmanes que
és activa, amb un molt bon balanç
d’usuaris. En aquest cas, el trajecte
comença a les . hores i acaba a
les . hores. Les parades són a
la plaça Port Joan, la plaça de l’Es-
tel, avinguda de la Gola i carrer del
Port Reig, entre algunes altres.

La Línia 3, a l’hivern
Durant els mesos restants, entrarà

en funcionament la Línia , que
comunicarà Santa Margarita amb
el Moll, fent una circumval·lació de
tornada per l’avinguda de la Cuana
i Gran Via Pau Casals. El servei
s’iniciarà l’ d’octubre i acabarà el
 de maig. La freqüència de pas
serà de cada hora i l’horari serà de
les  del matí a les  hores. Els dies
 de desembre i  de gener no hi
haurà servei. 

Amb aquesta prestació es ga-
ranteix el transport urbà durant tot
l’any, d’acord amb les necessitats.

REDACCIÓ ROSES

L’Ajuntament de Roses ha habi-
litat una zona de . m2al carrer
Coma Pedrosa, a tocar l’avinguda
de Rhode, al costat de la Ciutade-
lla, per tal de fer-hi un aparca-
ment, el qual donarà cabuda fins
a  vehicles. El consistori, l’any
, ja va condicionar en part  la
zona perquè hi cabessin uns 
vehicles, però amb l’adquisició  re-
cent d’uns nous terrenys del cos-
tat, de . m2, la zona s’ha am-
pliat fins als . m2 de superfí-
cie.

El pàrquing de grans dimen-
sions tindrà un efecte dissuasiu
perquè els visitants no acabin
d’arribar al nucli urbà amb els
seus vehicles. “Serveix per des-
congestionar una mica Roses de
cotxes, ja que aquest pàrquing
està a relativa poca distància del
centre i senyalitzat de forma co-
rrecta perquè els conductors que
entrin al poble per l’avinguda de
Rhode sàpiguen que aquí hi po-
den aparcar”, assenyalava Juan
Fernández, el regidor d’Infraes-
tructures i Serveis Públic de Ro-
ses.

Els treballs de condicionament
d’aquest aparcament dissuasiu
han consistit, concretament, a
treure el tancat que hi havia, rebai-
xar la superfície terraplenant cap
a la parcel·la de sota (la que toca a
l’avinguda de Rhode) i posar ma-
terial granulat a tota la superfície
per evitar, d’una banda, la polse-
guera quan entrin els vehicles, i,

de l’altra, el fang quan plogui. Els
treballs tenen un pressupost de
., euros, amb l’IVA inclòs.

Una millora de la vialitat
L’Ajuntament va iniciar fa setma-
nes els treballs d’adequació del so-
lar situat a la ronda de la circum-
val·lació per destinar-lo, també, a
un aparcament públic i gratuït, de
 places. Els dos projectes res-
ponen a la voluntat municipal per
millorar la vialitat en el nucli de
Roses, gràcies a la incorporació
d’un bon nombre de places
d’aparcament gratuïtes a menys
de cinc minuts de l’Illa d’Ítaca, del
passeig Marítim i de la mateixa
avinguda de Rhode.

REDACCIÓ ROSES

Roses habilita una zona
d’aparcament de 7.000 m2
Serà a prop de l’avinguda Rhode i tindrà un efecte dissuasiu per a la vila

GERARD BLANCHÉ

El terreny del pàrquing s’ha ampliat en 2.100 metres quadrats.

El nou disseny
del bus que
recorre 
la ciutat.

La depuradora de marisc de Ro-
ses, que començarà a enderrocar-
se el setembre d’enguany, va ser
protagonista de dos incendis la
setmana passada. El primer foc va
ser dimarts a primera hora de la
tarda. Alguns testimonis que hi
havia a la zona van assenyalar que
van veure uns joves llançant algu-
na mena d’objecte encès, com

una burilla de cigarret, des de la
carretera del Far, fet que hauria
causat l’incendi. 

Vint-i-quatre hores més tard,
dimecres al vespre, els bombers
van haver de tornar a les instal·la-
cions perquè un altre foc cremava,
com la primera vegada, un grapat
de deixalles de l’interior de la de-
puradora. Segons la policia, el foc
també hauria estat causat per una

bretolada. Els dos incendis van ser
controlats pels Bombers de segui-
da sense deixar que el foc es pro-
pagués.

Al lloc dels fets s’hi van despla-
çar els Bombers de la Generalitat,
la Policia Local, els Mossos d’Es-
quadra i el Servei d’Emergències
Mèdiques. No s’han de lamentar
danys personals, però sí danys
materials.

REDACCIÓ ROSES

Uns brètols calen foc dues vegades en
24 h a l’antiga depuradora de marisc

El pàrquing tindrà un efecte
dissuasiu perquè els visitants
no acabin d’arribar al nucli
urbà amb els seus vehicles

Els treballs han consistit a
treure el tancat, rebaixar la
superfície terraplenant i
posar material granulat

LA XIFRA

400
PLACES 

És el nombre de vehicles
que podran aparcar a la
nova zona habilitada 
 El terreny ocupa 7.000 m²,
després de la compra de 2.100
m² d’uns terrenys del costat

LA DATA

30.09.17 
És el dia en què s’acaben la
Línia 1 i la Línia 2 del muni-
cipi
 Les dues línies de bus unei-
xen l’Oficina de Turisme amb
Santa Margarida i amb Canye-
lles-Almadrava 
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S’inicia la línia entre
l’Oficina de Turisme 
i Canyelles-Almadrava
Dissabte dia 1 de juliol va
començar el segon trajecte
d’autobús entre el centre
de Roses i les platges

El dijous dia  de juny de ,
a les  h del matí, una parella
d’agents de la Policia Local de Ro-
ses, que anaven de paisà, van atu-
rar un veí al passeig Marítim i li
van demanar les dades personals. 

El motiu, segons comenta el
veí, va ser “deixar anar la meva
gossa, que va trepitjar sorra de la
platja uns instants, en un moment
en què no hi havia ningú a la plat-

ja”. Tot i que en tot moment van ser
correctes i educats, “em van cridar
l'atenció de manera que per a mi
va ser una mica desagradable i em
van fer sentir un delinqüent”. 

Els agents van tractar l’afer com
un delicte greu, segons diu el tes-
timoni. El que sí que és cert és que
està prohibit passejar els gossos
sense corretja i, encara més, que
malmeti la platja, que té un alt cost
de manteniment.

REDACCIÓ ROSES

Un veí de Roses es queixa 
del tracte amb la Policia Local 

La Línia 2 tindrà 
una freqüència de pas 
de 60 minuts i anirà 
de les 9 fins a les 22 hores

Amb aquesta prestació es
garanteix el transport durant
tot l’any, d’acord amb les
necessitats de cada temporada

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado



El Comitè Executiu de la Fede-
ració Nacional Catalana de Con-
fraries de Pescadors va procla-
mar, el mes passat, el rosinc An-
toni Abad com a nou president,
en substitució d’Eusebi Esgleas,
que ocupava el càrrec des del
. Amb aquest acte, finalitzava
el procés electoral que ha permès
escollir els membres dels òrgans
de govern de les confraries de
pescadors de Catalunya i de les
seves federacions territorials. An-
toni Abad era president de la Fe-
deració Gironina de Pesca des del
 i ara pren el relleu al capda-
vant de la Federació Catalana.

Amb quins objectius parteix
en aquesta nova etapa?

El meu principal objectiu és re-
cuperar aquell múscul que ha
anat perdent, amb el temps, el
sector pesquer català i gironí, en
part per culpa d'aquesta punye-
tera crisi que hi ha hagut. Hem
perdut consistència i, sense anar
tan lluny, dels  vaixells que hi
havia al port de Roses, ara n'hi ha
. Per tant, som un sector prima-
ri que hem quedat molt debilitats.
Hem perdut molta massa, de ma-
nera que en les negociacions da-
vant de l'Administració hem que-
dat afeblits. Un dels objectius que
ens hem marcat amb els com-
panys de la Federació Catalana és
recuperar el potencial que teníem
fa un temps. Entenem que som
un sector, si no bàsic, primordial
per al teixit econòmic. Si nosaltres
no agafem aquest peix que hi ha
al mar, la gent no podrà menjar un
peix de primera qualitat, ja que
nosaltres ens dediquem a obtenir
el peix de quilòmetre zero. 

Com es pot recuperar aquest
múscul del sector?

Penso crear unes taules secto-
rials dels diferents tipus de pesca,
amb gent referent del sector en
cada modalitat de pesca, que se-
ran els que ens portaran les pro-

postes finals per intentar debatre
amb Madrid i la Unió Europea,
perquè, al final, tot ens ve de Brus-
sel·les. Quan hem plantejat coses
a Brussel·les, ens han dit que ens
entenien, però que ens devem a
un estat membre, que és Espan-
ya.

Els tocarà remar contra co-
rrent?

Fa temps que fem això, nosal-
tres. Si una cosa té el pescador és
que està acostumat a barallar-se
amb les adversitats. Amb el
temps, ja ho patim i no ens farà
perdre pistonada el debat amb
l'Administració. Hem de tenir
una sola veu i aquestes taules sec-
torials han de servir per barallar-
nos entre nosaltres, en el bon sen-
tit de la paraula. Necessitem ser
un interlocutor và-
lid i penso que el
tenim, perquè
som un molt
bon equip
per fer
molta fei-
na.

A ban-
da  de
defensar
els inte-
ressos del
sector pes-
quer, també
hauran de de-
fensar el mar Me-

diterrani, el seu camp de treball,
que té l'amenaça de la sobreex-
plotació...

Puc dir amb la boca ben plena
que la Federació Gironina, que he
tingut l’honor de presidir, ha sigut
capdavantera a tot el Mediterrani
en la gestió del mar que no ha fet
mai ningú. Tenim un pla de gestió
de la gamba de Palamós, un pla
de gestió del lluç de la badia de
Roses, estem treballant amb els
companys de Llançà per fer un
treball al Cap de Creus per mirar
de fer una gestió de la gamba, Ro-
ses i Palamós també estan fent
una gestió de l'escamarlà. Hem
d'intentar extrapolar a la Federa-
ció Catalana totes aquestes me-
sures de gestió perquè Catalunya
sigui un referent a nivell interna-
cional. Ens hem de posar les piles
perquè el temporal que ens baixa
de Brussel·les és important.

Quins temors els venen de
Brussel·les?

Ara s'estan plantejant una sèrie
de mesures tècniques, amb res-
triccions, com ara un dia menys
per anar a pescar, cosa que ens
generarà un daltabaix. Ells ens
diuen que hi ha una sobreexplo-

tació, cosa que nosaltres ens
creiem, però al medi hi ha altres
agents que són més agressius que
el pescador. Tenim una contami-
nació brutal i el pescador, que és
l'escombriaire del mar, és qui mi-
llor ho pot dir. Cada barca, quan
surt a la mar, porta un contenidor
de brossa i això ho fa desinteres-
sadament. A més, tenim un canvi
climàtic més que important, que
portarà cua. És molt difícil que,
des d'un despatx de Brussel·les,
ens posin unes normes que quasi
mai saben d'on parlen. I ja és el
súmmum quan apliquen la nor-
mativa de l'Atlàntic al Mediterra-
ni! Per això la flota catalana ha

perdut múscul i les restriccions
que ens baixen acabaran d'enfon-
sar a qui no estigui preparat per
afrontar el futur en condicions.
Totes les reformes que s'han fet en
el sector de la pesca, sempre, han
anat en detriment del pescador.

Temps enrere, la Generalitat
va plantejar fer un pla d'usos i de
gestió del parc del Cap de Creus
(PRUG), però ho va aparcar per
obtenir el consens entre el terri-
tori. Ara ho torna a posar a de-
bat, però a través de la partici-
pació ciutadana. Com ho veuen
des del sector pesquer? 

Se'ns ha convocat a una reunió
de totes les confraries de pesca-

dors afectades pel PRUG
del Cap de Creus, però

no tenim més infor-
mació. Vull ser pru-

dent, però, a nosal-
tres, ja ens han tret
prou tros. Estem
tips de veure pes-
cadors de pesca
esportiva en llocs
on no hi poden
ser, però qui és fà-

cil de controlar som
nosaltres, que tenim

un horari de treball clar.
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Entrevista Antoni Abad

«Hem d’extrapolar
els plans de gestió
de la pesca que es
fan a la Costa Brava»

President de la Federació Catalana de Confraries de
Pescadors. Nascut a Roses (1963)

Destaca el paper que han tingut les confraries
de pescadors gironines per superar la crisi
econòmica dels últims anys

ROSES

Marc Testart

18

Amb la crisi, hem
perdut massa i

hem quedat afeblits
davant de

l’Administració»

Si una cosa té el
pescador és

que està acostumat a
barallar-se amb les

adversitats»

Ens hem de
posar les

piles, perquè el
temporal que ens baixa

de Brussel·les és fort»
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Un pescador per
vocació

 Antoni Abad es va endinsar al
mar quan encara era un vailet. Amb di-

vuit anys es va fer pescador i és el repre-
sentant d’una generació que ha lluitat per
dignificar un ofici que ha perdut gent pel
camí. Abad ha escalat posicions: la pre-
sidència de la Confraria de pescadors

de Roses, primer, la de la Federa-
ció Gironina, després, i, ara,

la de la Catalana.

És molt difícil que,
des d’un despatx

de Brussel·les, ens posin
unes normes que quasi
mai saben d’on parlen»

Entenem que 
som un sector, 

si no bàsic, primordial
per al teixit econòmic
d’aquest país»

CUJEDA
Resaltado



Hi ha molt de pescador esportiu
que no es controla, ja que, quan
ha arribat aquesta crisi, la gent
s'ha abocat al mar. Jo no tinc res
en contra d'aquesta gent, però
només hem de fer la gestió nosal-
tres? No em sembla just. La ma-
teixa pressió d'inspecció que te-
nim els professionals estaria bé
que la derivessin una mica cap a
l'esportiu. Entenc que som una
zona turística i que s’ha de per-
metre aquesta activitat recreativa
al Cap de Creus, però no pot ser
que m'autolimitis tant a mi i, des-
prés, es facin coses tremendes.

Pel fet de ser una zona turís-
tica, es van erigir en pioners per
dur turistes a les barques. Els
funciona encara aquesta activi-
tat? 

Ara ho hem aturat una mica,
perquè el mal temps ens ha frenat
l’afluència de passatgers i el nom-
bre de viatges que es poden fer
amb la barca. A més, Capitania
Marítima cada vegada ens dema-
na més coses i ens posa pals a les
rodes, i ja els ho hem retret. Tot
plegat ha contribuït a aturar, de
moment, aquesta pràctica, tot i
que hi ha hagut d’altres zones que

ens han copiat la fórmula del pes-
ca-turisme.

El projecte Sèpia, impulsat
des de les confraries de l’Estartit
i de l’Escala, és una fórmula que
es pot exportar a escala de la Fe-
deració Catalana? 

Sí. D'això se'n diu autogestió, i
la Generalitat és el que més ens
demana que fem. Els pescadors,
davant del pagès, un professional
del sector primari com el nostre,
tenim un avantatge: no hem de
plantar, ni regar, ni alimentar, no-
més ens hem de preocupar de
gestionar. Si som capaços, amb

els recursos que tenim, de gestio-
nar bé el mar, crec que ens en sor-
tirem. Les comarques gironines
són capdavanteres en gestió a tot
el Mediterrani, gràcies a la cons-
ciència que ha agafat el pescador
gironí.

S'ha aplaudit molt la iniciati-
va dels pescadors de l'Escala de
limitar a dues-centes les caixes
diàries de sardina per barca... 

Em sembla perfecte que sigui
una proposta sorgida dels pesca-
dors de l'Escala, però penso que
aquesta mesura seria més efecti-
va si, per exemple, els ports veïns,

com els de Roses, Palamós i Sant
Feliu de Guíxols, també s'hi su-
messin. Potser se'ls hauria d'ha-
ver dit abans tot això, perquè,
d’entrada, tothom s'ho hauria fet
més seu. Ara, els altres ja s'hi afe-
giran, però costarà més que ho fa-
cin. Quan un marca una cosa, és
una imposició, mentre que, quan
un cedeix, és una negociació.
Hem d'arribar a una entesa tots
junts, perquè no pot ser que l'Es-
cala faci una gestió i, després, els
altres se n'aprofitin. Hem de mar-
car un topall que vagi bé a tot-
hom, just per a tots.

P

R

R

P

R

P

GERARD BLANCHÉ

Antoni Abad, al moll pesquer de Roses, la setmana passada.

Totes les reformes
que s’han fet en el

sector de la pesca,
sempre han anat en
detriment del pescador»

Les comarques
gironines 

són capdavanteres 
en gestió del mar
Mediterrani»

Crearé unes taules
sectorials de

treball amb gent referent
del sector en cada
modalitat de pesca»

Em sembla
perfecta la

proposta de la confraria
de l’Escala de limitar les
caixes de sardina»

Estem tips de
veure pescadors

esportius en llocs 
on no poden ser. Això
s’ha de regular»

Els pescadors,
cridats pel PRUG 
de Cap de Creus
El Parc Natural del Cap de
Creus ha reiniciat els tre-
balls de redacció del Pla
Rector d’Ús i Gestió (PRUG)
de l’àmbit marí del Parc Na-
tural. La intenció és redac-
tar el PRUG de nou i fer una
nova aprovació inicial i in-
formació pública, atès el
gran nombre d’al·legacions
que va tenir la proposta
sotmesa a informació pú-
blica la tardor del 2014. Per
fer-ho, s’ha considerat ne-
cessari que la redacció
d’aquesta nova proposta de
PRUG vagi en paral·lel a un
procés participatiu tan in-
tens com faci falta. Aquest
dimecres 5 de juliol, a la
sala de plens de l’Ajunta-
ment de Roses, a les 9.30 h,
el sector de la pesca recrea-
tiva participarà en el pro-
cés, mentre que a les tres
de la tarda, al Moll d’en Ba-
lleu del Port de la Selva, les
confraries de pescadors
tancaran el procés per a
l’elaboració del PRUG. 
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MÉS RECURSOS L’any 2017 s’han invertit 25 milions d’euros per millorar els
equipaments, un 47% més que l’any passat. Per al 2018 es preveu que també augmentin

El passat dissabte entràvem al
mes de juliol i, per tant, comen-
çava la temporada alta pel turisme
comarcal. Un sector turístic on
els càmpings,  amb més de .
places regulades a la comarca,
són el pal de paller, seguits pels
 apartaments turístics. Turistes
holandesos, belgues, alemanys,
suïssos i francesos omplen els
càmpings de la zona i els petits
nuclis de la costa “de bicicletes”
com explica Miquel Gotanegra,
president de l’Associació de Càm-
pings de Girona i de Catalunya.
L’afluència és tanta que municipis
com Sant Pere Pescador veuen
multiplicada la seva població per
sis. Dels prop de . habitants
que són durant l’hivern passen a
més de . a l’estiu. 

Un altre exemple que reflecteix
l’augment de població de Sant
Pere és el mercat municipal, que
a part d’acollir centenars de bici-
cletes dels turistes, amplia de 
fins a  les seves paradetes. 

I és que la tendència és seguir
apostant cada vegada més en
aquest sector: fins a  milions
d’euros s’han invertit aquest 
en els càmpings gironins, un 
més que l’any que passat. Perquè
la Costa Brava i també l’Alt Em-
pordà són cada dia més un atrac-
tiu turístic de referència a tot Eu-
ropa. Un fet que s’ha vist impulsat
per la inseguretat en d’altres des-
tinacions turístiques de primer
ordre, com la Costa Blava o el
Nord de l’Àfrica. 

Uns 700.000 campistes
Es calcula que unes . per-
sones van visitar els càmpings de
l’Alt Empordà entre els mesos
d’abril i setembre de l’any ,
amb un total de tres milions de
pernoctacions aproximadament.
En l’àmbit provincial van ser deu
milions de pernoctacions i al vol-
tant d’.. visitants.

En total, la comarca disposa
de  càmpings, repartits en 
municipis, que donen cabuda al
voltant de . places campis-

tes, la majoria a Sant Pere Pesca-
dor i a Castelló d’Empúries. Dels
 càmpings,  són de primera
categoria i  de segona, fet que

remarca la qualitat cada vegada
major de l’oferta turística de la
comarca. Finalment, tres
 càmpings són de tercera categoria.

Les unitats d’acampada de l’Alt
Empordà superen les ., a
falta de l’última actualització. Ara
bé, cada vegada són de més qua-
litat.

Pobles grans en pobles petits
Miquel Gotanegra assegura

que molts de càmpings “repre-
senten una quantitat de població

major que el mateix  municipi”, i
que “hem de ser conscients de les
infraestructures i la càrrega de
gent que representen per a cada
localitat”.  Gotanegra també refle-
xiona sobre la dependència que
té el sector turístic dels càmpings
i es qüestiona quin seria el seu
efecte sobre l’economia si “es vis-
qués una mala temporada”.

Els càmpings capgiren
els municipis turístics
de la comarca a l’estiu
11 dels càmpings de la comarca tenen el segell de primera categoria 
Poblacions com Sant Pere veuen multiplicada per sis la seva població

FIGUERES

Ignasi Quintana

LA XIFRA

40.000
PLACES

És el nombre aproximat de
persones a les quals donen
cabuda els càmpings
 Respecte a l’any el 2016
(veure la taula) ha augmentat
lleugerament

LA XIFRA

12.000
PERSONES

És la xifra de campistes que
ofereixen els càmpings de
Sant Pere Pescador 
 El nucli té uns 2.000 habi-
tants durant l’hivern i es multi-
plica per sis la quantitat a l’estiu

Nom d'Estabilment                                Adreça                                                                                                 Municipi                                             Categoria             U. d'Acampada           Places

Bassegoda Park                                     Ctra. Albanyà, s/n                                                                                Albanyà                                         1A. CATEGORIA                             106                 318
Cadaqués                                                Avinguda Salvador Dalí, 23                                                             Cadaqués                                     2A. CATEGORIA                             210                630
Albera                                                      Ventador, s/n                                                                                         Capmany                                      2A. CATEGORIA                             100                300
Castell Mar                                              Rubina, km 40,5                                                                                   Castelló d’Empúries               2A. CATEGORIA                             383             1.149
La Laguna                                               Platja Can Comes, s/n                                                                        Castelló d’Empúries                1A. CATEGORIA                             802           2.406
Mas Nou                                                  Mas Nou, 7                                                                                               Castelló d’Empúries                1A. CATEGORIA                             451             1.353
Nàutic Almatà                                        d’Empúries, km 2,3                                                                             Castelló d’Empúries                1A. CATEGORIA                         1.087             3.261
Rubina Resort                                        Platja de la Rubina, s/n                                                                    Castelló d’Empúries                1A. CATEGORIA                             623            1.869
Sant Miquel                                             Urbanització Sant Miquel, s/n                                                       Colera                                            2A. CATEGORIA                            240                720
L’Arola                                                      Ctra. Port-Llançà, km 7,5                                                                  El Port de la Selva                    2A. CATEGORIA                                37                  111
Port de la Selva                                      Ctra Port-Cadaqués, s/n                                                                   El Port de la Selva                    2A. CATEGORIA                             266                798
Port de la Vall                                         Ctra. Port-Llançà, km 6                                                                    El Port de la Selva                    2A. CATEGORIA                             345             1.035
Pous                                                         Ctra. Nacional II, km 8,5                                                                   Figueres                                        3A. CATEGORIA                               50                150
Vell Empordà                                          Ctra. Vilajuïga, s/n                                                                              Garriguella                                  2A. CATEGORIA                             205                 615
Cala Montgó                                           Avinguda Cala Montgó, s/n                                                             L’Escala                                         1A. CATEGORIA                             293                879
Illa Mateua Càmping Resort                Avinguda Montgó, 260                                                                      L’Escala                                         1A. CATEGORIA                             392             1.176
L’Escala                                                    Aviguda Camí Ample, 21                                                                   L’Escala                                         2A. CATEGORIA                             214                642
Maite                                                        Avinguda Montgó, 66                                                                         L’Escala                                         2A. CATEGORIA                            460            1.380
Riells                                                        Camp Rabassa, s/n                                                                             L’Escala                                         2A. CATEGORIA                             228               684
L’Ombra                                                   Ombra, 4                                                                                                  Llançà                                            2A. CATEGORIA                             139                 417
Maçanet de Cabrenys                           Mas Roquet, s/n                                                                                   Maçanet de Cabrenys             2A. CATEGORIA                               70                210
Ampurdanés                                           Platja Almadrava-Rembrandt, B 12                                            Roses                                             3A. CATEGORIA                                55                 165
Joncar Mar                                              Bernat Metge, 9-10                                                                             Roses                                             2A. CATEGORIA                             210                630
Rodas                                                       Punta Falconera, 62                                                                           Roses                                             2A. CATEGORIA                            290                870
Salatà                                                       Port Reig, 44                                                                                          Roses                                             2A. CATEGORIA                             285                855
Fradera                                                    Ctra GI-511, km 6,7                                                                              Sant Llorenç de la Muga        3A. CATEGORIA                               50                150
Aquarius                                                  Crta. Platja s/n                                                                                     Sant Pere Pescador                 2A. CATEGORIA                             427             1.281
L’Àmfora                                                  Avinguda Josep Terradellas, 2                                                       Sant Pere Pescador                 1A. CATEGORIA                             314                942
La Ballena Alegre Costa Brava            Crta. Sant Martí d’Empúries, s/n                                                 Sant Pere Pescador                 1A. CATEGORIA                             885             2.655
La Gaviota II                                            Crta. Plaja, s/n                                                                                      Sant Pere Pescador                 2A. CATEGORIA                             106                 318
Las Dunas                                                Crta. Sant Martí d’Empúries, s/n                                                 Sant Pere Pescador                 1A. CATEGORIA                          1.574            4.722
Las Palmeras                                          Crta la Platja, s/n                                                                                 Sant Pere Pescador                 1A. CATEGORIA                             293                879
Riu                                                            Crta. Platja, s/n                                                                                    Sant Pere Pescador                 2A. CATEGORIA                            200               600
Font: Idescat. Any 2016

g   ELS CÀMPINGS DE L'ALT EMPORDÀ

Les dades no són les actuals, ja que molts càmpings han modificat aquest any  el nombre de parcel·les i ha augmentat el nombre de places*
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GERARD BLANCHÉ

Els càmpings han invertit en molts
equipaments aquest 2017.

L’Alt Empordà representa el 
de les places de càmping que ofe-
reix la província de Girona. Gota-
negra també és propietari del
càmping Salatà de Roses.

Són de qualitat, els càmpings
de la comarca, no?

Sí. Perquè se’n faci un idea, po-
dríem dir que els càmpings de la
província de Girona i de l’Alt Em-
pordà juguen la Champions Lea-
gue dels càmpings, juntament
amb zones com el Rosselló fran-
cès  o el Vèneto italià.

Seguint el símil, m’imagino
que no deu ser fàcil classiicar-
s’hi?

El massís central francès i altres
zones d’Holanda i Alemanya fan
molta feina per jugar-hi, i aquest
fet fa que els càmpings gironins
hàgim d’estar evolucionant cons-
tantment i estar pendents de les
noves tendències, perquè si no ho
fas, pots jugar a Tercera amb pocs
anys.

Com són els empresaris dels
càmpings de la zona? Com és
l’empresari gironí?

Tenim la sort que la gran majo-
ria de càmpings són negocis fami-
liars amb una gran vocació per
aquest tipus de negoci. De fet, si
no vius i t’estimes aquest sector,
no surten tan bé les coses. Som
uns professionals que ens esti-
mem la professió i ens caracterit-
za l’esperit de superació, la cons-
tància i el treball.

I fruit d’aquesta feina, tenim
uns càmpings molt bons...

Exacte, trobo, però, que ens ho
hem de creure més i tenir més au-
toestima perquè disposem d’una
de les destinacions més comple-
tes de tot el Mediterrani. I no ho
dic, ho diuen les millors guies eu-
ropees.

Potser és que falta una mica
de tradició campista a casa nos-
tra?

Totalment. Els nostres càm-
pings estan més ben reconeguts
al centre d’Europa que no pas
aquí a casa nostra. Pensi que el
 de campistes que venen als
nostres càmpings són estrangers.
El càmping és un estil de vida que
enganxa, i, de mica en mica, hem
d’aconseguir que la gent del país
també ens visiti. Per posar un
exemple, Dinamarca té un  de
població campista, Catalunya no-
més és del , i el País Basc, que
és el que en té més de l’Estat, un
.

Per tant, un dels objectius és
donar-se a conèixer més a la
gent de Catalunya, no?

Sí, la tendència i amb el que tre-

ballem gira entorn d’aquesta idea.
Estic convençut que molta gent
d’aquí no ha trepitjat mai un càm-
ping. Almenys, volem aconseguir
que ens coneguin tant a fora com
a casa, perquè el càmping és un
estil de vida que enganxa.

I com afecten les onades de
gent que ve a l’estiu.

Arriba moltíssima gent a la co-
marca. En alguns municipis viu
més gent als càmpings que en el
nucli en si. Però hem de fer bons
accessos i aproitar la quantitat de
gent. El que no pensem mai és si
tenim una temporada molt do-
lenta, ja que un càmping mou
molta gent, des del transportista

del bungalou, el jardiner o el fus-
ter. Tenim una forta dependència
en el sector.

L’aluència de gent va en aug-
ment? 

No, les ocupacions màximes
van ser fa  anys. Alguns càm-
pings han reduït la quantitat de
parcel·les i n’han augmentat la
qualitat. També els equipaments
són cada dia millors.

Existeix marge de millora?
Sí, no durant la temporada alta,

juliol i agost, que ja estem al mà-
xim sinó durant la temporada bai-
xa, de setembre a juny. Els equi-
paments són més enfocats pels
mesos de temporada alta, hem
d’aconseguir atraure gent i oferir
més serveis durant la resta de me-
sos.

Quin creu que és un dels fac-
tors clau de l’èxit?

Els serveis. Oferim un ventall
molt ampli de serveis, i de molta
qualitat. Disposem d’unes grans
vies de comunicació, amb dues
estacions del TAV a la demarcació,
un servei sanitari de primera, he
vist arribar un helicòpter medica-
litzat en menys de  minuts, i uns
actius de territori de gran nivell.

I. QUINTANA ROSES
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«Els càmpings de l’Alt Empordà
juguen la Champions League»

Entrevista Miquel Gotanegra
 PRESIDENT DE L’ASSOCIACIÓ DE CÀMPINGS DE LES COMARQUES GIRONINES

GERARD BLANCHÉ

Miquel Gotanegra, president de l’Associació de Càmpings de Girona.

Ens ho hem de creure
més, disposem d’una

de les destinacions més
completes del Mediterrani»

El càmping és un estil
de vida que enganxa,

hem d’aconseguir que la
gent del país ens visiti»

I. Q. SANT PERE PESCADOR

És acompanyant, en què con-
sisteix la seva feina?

La feina que faig al càmping és
la d’acompanyar els clients que
arriben i han fet el check-in, ins a
la seva parcel·la o bungalou, ja
que és un càmping molt gran i se-
ria fàcil que els clients no trobes-
sin el lloc assignat. Anem amb bici
i els clients ens segueixen amb el
seu vehicle. A part d’això, també
adoptem a vegades un rol més de
vigilant i controlem la porta d’en-
trada principal.

I com és això de treballar en
un càmping?

Segons la meva experiència, té
moltes coses bones, com ara prac-
ticar idiomes cada dia i conèixer
gent nova. Ara bé, com a part “ne-
gativa” podríem dir que toca tre-
ballar de caps de setmana, que és
lògic, ja que és una feina encara al
sector turístic de temporada alta.

Així només hi treballa durant
la temporada alta?

Sí, els acompanyants hi treba-
llem només al juliol i l’agost, que
és quan el càmping està més ple.

Podríem dir que un càmping
és un poble (i no pas petit) dintre

d’un altre poble, no? 
Exacte, un càmping és com un

poble, potser quan està ple hi ha
moltíssimes persones, per això és
normal que de tant en tant passin
coses, des que hagi de venir una
ambulància perquè algú s’ha fet
mal o no es troba bé, ins a haver
de venir la policia per si hi ha al-
gun aldarull. El càmping on jo tre-
ballo, però, és un càmping fami-
liar i poques vegades hi ha proble-
mes. Però bé, com a tot poble
sempre hi ha diferents anècdotes.

I quin tipus de gent hi treba-
lla?

Hi ha de tot, des d’estudiants
com jo que només hi treballen a
l’estiu ins a persones que hi són
tot l’any per fer-ne el manteni-
ment durant l’hivern.
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«Té moltes coses bones,
com practicar idiomes 
i conèixer gent nova»

Entrevista Aleix Martín
 FA QUATRE ESTIUS QUE TREBALLA D’ACOMPANYANT AL CÀMPING ÀMFORA

EMPORDÀ

L’Aleix té 21 anys.
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Seguiu  l’actualitat a través de la nostra web
Informació actualitzada diàriament 24/7

www.empordà.info 
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Els principals punts d’interès pa-
trimonial i paisatgístic del munici-
pi de l’Escala són més visibles des
d’ara, quan l’Ajuntament ha acabat
la instal·lació dels panells informa-
tius, aprofitant l’inici de la tempo-
rada turística de l’estiu. En aquesta
primera fase, s’han identificat una
desena d’espais, mentre que, l’any

vinent, es preveu col·locar-ne més
en altres llocs, en una segona fase.
El consistori escalenc també té
previst editar un díptic amb un
mapa d’aquests principals punts
d’interès, amb l’objectiu de donar
més visibilitat a aquest patrimoni. 

La nova senyalització està escri-
ta en quatre idiomes –català, cas-
tellà, francès i anglès–, inclou tant

text com imatges i també aposta
per les noves tecnologies amb un
codi QR que enllaça amb altres
continguts en xarxa.

Segons ha avançat l’equip de go-
vern, l’any vinent es posaran car-
tells a la Punta, la casa de la Punxa,
el Clos del Pastor, la casa natal de
Víctor Català o al pou de la plaça
Avi Xaxu. 

REDACCIÓ L’ESCALA

L’Escala destaca el seu interès
paisatgístic i patrimonial 
L’Ajuntament ha instal·lat panells informatius per difondre el municipi

BASILI GIRONÈS

Un dels panells informatius instal·lats a l’entrada de l’Escala.

L’activitat hotelera al municipi
de l’Escala, mancat de places, té
previst avançar els propers anys
ampliant la seva oferta de llits. El
proper mes de setembre han de
començar les obres per reformar
l’hotel Voramar, mentre que la
mateixa tardor també comença-
ran les obres de l’hotel Neus Mar,
que ha estat adquirit recentment
pel Grup Rosa dels Vents, que
pretén dinamitzar la seva activi-
tat. 

La previsió en aquest últim es-
tabliment és obrir portes a partir
del primer semestre de l’any ,
tindrà una capacitat per a dues-
centes habitacions, quatre estre-
lles de categoria i donarà feina a
unes  persones. 

Tant l’hotel Voramar com el
Neus Mar estan ubicats al passeig
marítim de l’Escala, a primera lí-
nia de mar, i contribuiran a po-
tenciar el turisme familiar, que és
el que persegueix l’Agència de
Desenvolupament Econòmic i
Turístic (ADET) de l’Escala, l’òr-
gan de promoció que té l’Ajunta-
ment escalenc.

REDACCIÓ L’ESCALA

Aquesta tardor
començaran
les obres per
reformar 
dos hotels

"Naveguem per la història" és el
nom de la nova ruta de Creuers
Mare Nostrum de l’Escala, que es
va estrenar aquest passat diu-
menge i es podrà fer cada dia
aquest estiu. La nova ruta permet
admirar el litoral escalenc des de
Montgó fins a Empúries, i conèi-
xer la història de la vila. “La visió
de l’Escala des del mar és extraor-
dinària”, assegurava l’alcalde de
l’Escala, Víctor Puga, que va ser un
dels participants en aquest viatge
de presentació de la nova ruta,
aquest diumenge. El viatge també
va portar altres persones vincula-
des amb el sector turístic esca-
lenc.

REDACCIÓ L’ESCALA

Estrenen una nova
ruta de creuers 
per descobrir 
el litoral escalenc

La protectora d’animals L’Anxo-
va Peluda, de l’Escala, va rebre un
acte de solidaritat a través del 
del que recaptava l’empresa Lla-
gur de Roses diumenge a la tarda.
Aquesta aportació econòmica va
ser molt ben rebuda per l’Anxova
Peluda.

REDACCIÓ L’ESCALA

Acció solidària 
amb l’Anxova Peluda
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La Piscina de Roses posa en
marxa, des del dissabte passat dia
 de juliol fins al  de setembre,
aquesta campanya de promoció,
a través de la qual les persones
que s’abonin poden escollir dues
opcions amb matrícula inclosa:
un mes per  euros i dos mesos
per  euros. 

Passat aquest període, qui ho
desitgi pot continuar gaudint dels
serveis del centre amb la quota
que hagi seleccionat. Els preus en
promoció donen la possibilitat
d’accedir a la Piscina de Roses en
tot l’horari d’obertura i permeten
l’ús de les piscines, la zona Spa, la
sala de fitness – musculació i l’es-
pai exterior d’entrenament fun-
cional.  A més, totes les noves altes
s’enduen una sessió gratuïta d’as-

sessorament esportiu realitzada
pels seus monitors assessors.  

Finalment, cal remarcar que
tots els abonats gaudiran d’una
sèrie d’avantatges extres durant
els mesos de juliol i agost.

Invitacions
Aquells abonats amb una antigui-
tat de  o anterior podran
guanyar quatre invitacions més, a
part de les dues que tenen de co-
mençament d’any, que estaran
disponibles a partir del 
d’agost. Els nous abonats tindran
dues invitacions pel fet de donar-
se d’alta. 

Repte estiu amb regal
Tots els abonats que participin a
un mínim de  sessions del Pack
fitness durant el juliol i/o agost
s’enduran de premi un regal ex-
clusiu: un llapis de memòria de
GB amb el logotip de la Piscina
de Roses.

Val descompte de 6 euros
Per la compra d’un banyador de
natació Disseny Sport® a la seva
botiga, els abonats obtindran un
val de descompte de  , que serà

vàlid del  al  d’agost. 

Entrades a tres euros
Durant juliol i agost, tots els abo-
nats tindran a la seva disposició
entrades puntuals a  euros per
als familiars menors de  anys.

Activitats especials
Durant juliol i agost no us perdeu
activitats especials com Swim Ro-
ses (natació en aigües obertes),
Fit Triatló i Kangoo Outdoor. Cal
reservar-les a través de la graella

Pack fitness, i les dues primeres
són gratuïtes per a abonats i par-
ticipants als cursos. El Kangoo
està dins l’oferta del Pack fitness.

Campus Piscina Roses
Tots els abonats gaudiran d’un
descompte del  per als seus
fills si els inscriuen en un dels seus
campus de juliol i/o agost. 

Excursions en caiac
Excursions en caiac amb una
oferta x per a tots els abonats

durant juliol i agost (a excepció
d’Enokayak). Cal recollir el tiquet
descompte a recepció per presen-
tar-lo el dia de la sortida i contac-
tar directament amb SK Kayak. 

Promoció per a Aqua Brava
Oferta x els dies  i  de setem-
bre per a la persona abonada i un
acompanyant. Cal recollir el ti-
quet descompte a la recepció per
presentar-lo a les taquilles del parc
aquàtic. I, durant tot l’estiu,  de
descompte en les entrades. 

REDACCIÓ ROSES

L’EMPRESA

PISCINA DE ROSES
ROSES

ADREÇA: Ctra. de Mas Oliva s/n.
WEB: www.piscinaroses.cat
TELÈFON: 972 45 97 60
CORREU: piscina@piscinaroses.cat
FACEBOOK: Piscina Municipal de Roses
TWITTER: @PiscinaRoses

PISCINA DE ROSES

Estiuejar a la Piscina de Roses té molts avantatges
El complex rosinc ha engegat una campanya de promoció en què un mes té un cost de 55 euros i dos mesos de 90 euros

EMPORDÀ

Els abonats a la Piscina de Roses gaudiran d’avantatges extres durant el juliol i l’agost.
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Un dels col·lectius prioritaris
per a la Creu Roja és la gent gran.
Per aquest motiu, i amb l’objectiu
de “destapar i posar sobre la taula
la invisibilitat del maltractament
a les persones grans”, segons co-
menta Clàudia De Cruz, tècnica
social de la Creu Roja, s’ha posat
en marxa projecte, d’àmbit nacio-
nal, Bon tracte a les persones grans. 

El projecte és present a la de-
marcació de Girona. De moment,
només s’està desenvolupant,
d’una banda, a la capital, i, de l’al-
tra, a Roses, perquè “en aquesta
vila es coneix que hi ha una pobla-
ció important de persones grans,
que estan soles o en risc d’exclusió
social, i per aquest motiu ens vam
proposar fer-ho aquí, per poder
treballar la qualitat de vida de la
gent gran del municipi”, assenyala
De Cruz.

Tot i això, la tècnica de la Creu
Roja no considera que la gent gran
“estigui desatesa aquí, a Roses. De
fet, estic veient que aquí hi ha
molts recursos per a aquest
col·lectiu de gent. És simplement
que, tot i els recursos que hi ha
destinats per temes d’edat o de sa-
lut, estan en una situació una
mica més vulnerable que altres

persones, i d’alguna manera vo-
lem reforçar el que s’està fent a Ro-
ses”.

Dins d’aquest projecte es va
portar a terme una xerrada al ves-
tíbul del Teatre Municipal de Ro-

ses, a càrrec dels Mossos d’Esqua-
dra. S’hi va parlar de “com la gent
gran pot prevenir ser víctima
d’una estafa. Cada temporada hi
ha una onada d’estafes de submi-
nistraments com l’aigua o la llum,
i una estafa no deixa de ser un
maltractament a la persona gran”.

Al setembre està previst que es
faci una altra xerrada, en aquest
cas impartida per advocats, per
mostrar de quines eines jurídi-
ques disposa la gent gran.

REDACCIÓ ROSES

Roses i la Creu Roja inicien
un projecte per la gent gran 
Es pretén defensar el maltractament que pateix aquest col·lectiu

EMPORDÀ

La xerrada que va tenir lloc la setmana passada.

Un mort, un ferit greu i un ferit
lleu és el balanç de l’accident que
es va produir la setmana passada
(divendres) a Cadaqués, quan,
per motius que es desconeixen,
es va produir una deflagració a
l'interior de la cambra hiperbàrica
que la barca duia a bord per fer la

descompressió després de les im-
mersions. L’home mort, de 
anys, i el que es troba en estat greu
a la Vall d’Hebron de Barcelona,
de , eren dintre la cambra hiper-
bàrica en el moment en què es va
produir l’explosió. El tercer tripu-
lant va conduir la barca fins a la
cala de Portlligat. 

El director general de Pesca,
Sergi Tudela, va detallar que dos
dels tripulants tenien llicència per
extreure corall, la víctima mortal
en aigües interiors (competència
de la Generalitat) i l'altre home en
aigües exteriors.

ACN / REDACCIÓ CADAQUÉS

Un rosinc mort i un ferit
greu en una explosió 
en una barca a Cadaqués
L’accident va causar
ferides lleus al tercer
tripulant de l’embarcació,
tots tres veïns de Roses

ACN

Agents de la Guàrdia Civil a l’embarcació.

«A Roses hi ha una població
important de persones grans
que estan soles o en risc
d’exclusió social», diu De Cruz
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Quan aquests darrers
anys, potser coincidint
amb la crisi, s’han fet
passos endavant, al-

guns importants, per tal d’equili-
brar el territori, endegar projectes
de turisme sostenible, augmentar
el nivell d’indicadors i llindars de
normatives ambientals, estendre
avaluacions d’impacte ambiental,
etc., semblaria que altra vegada es
desfermen inèrcies i forces depre-
dadores que, esprement la legali-
tat, van contra les tendències
emergents en turisme sostenible,
tan engrescadores on s’imple-
menten i beneficioses per a la po-
blació on s’integren.

Òbviament, les administra-
cions haurien de vetllar no no-
més pel compliment de la legali-
tat actual (que sempre queda su-
perada per la propera), sinó per, a
nivell local, pujar els nivells d’exi-
gència i qualitat ambiental de
nous projectes turístics i de la
seva inserció territorial, per tal
que promotors i especuladors
immobiliaris no forcin, amb in-
terpretacions i enginyeria legal,
qualificacions de terreny, permi-
sos, autoritzacions, etc., que fi-
nalment puguin vorejar la legali-
tat. 

Es tracta de projectes que, sota
la disfressa de turisme “responsa-
ble”, que no sostenible, amaguen
operacions de gran impacte am-
biental i territorial, que ni son le-

gítimes per com s’han imple-
mentat (a les fosques, per la via
ràpida, sense consultar la pobla-
ció, etc.), ni, sobretot, són sosteni-
bles.

De fet, són menys sostenibles
encara si ens atenem o ens aco-
llim als darrers convenis euro-
peus i mesures de qualitat i ex-
cel·lència ambiental com la Carta
Europea de Turisme Sostenible,
que, tot i relacionada amb espais
naturals, comença a ser el marc
on s’emmirallen tots aquells pro-
jectes i iniciatives ecoturístiques
que aposten clarament pel turis-
me de proximitat, la integració
d’aquest turisme amb la comuni-
tat local, el mínim impacte o im-
pacte zero ambiental, el compro-
mís social i cultural amb els altres
actors socials i econòmics del te-
rritori, i, el més important i que
marca la diferència: que el ma-
teix turisme (actiu i temàtic, no
de masses) participa i fins i tot
cogestiona activitats, projectes,
esdeveniments, etc. de descobri-
ment o d’interpretació de la na-
tura que l’envolta (molt lluny de
les barbacoes i sangries, disbau-
xa i alcohol, que se solen donar
en aquests tipus de càmpings). 

Aquest, ben segur, serà el cas
del projectat a Garriguella, que
quasi triplicarà el nombre d’ha-
bitants del municipi, requerirà
d’obres de gran abast, carreteres
d’accés, un consum d’aigua que

pot provocar dèficits no només a
Garriguella, sinò a pobles veïns, i
que atesa la inversió milionària
tot apunta a pelotazo immobiliari
i no a projecte turístic. És clar
que, per més que es vengui com
a “càmping”, es una urbanització
encoberta de bungalous i case-
tes, amb un nivell de serveis
d’hostaleria més propi d’un hotel
de grans dimensions (. m

de serveis!). Lluny del turisme
sostenible i de proximitat, de pe-
tites dimensions, del turisme ru-
ral o ecoturisme, amb guies de
natura, itineraris ecològics, llo-
guer de bicicletes o de cavalls, vi-
sites enoturístiques, per posar
quatre exemples. 

Aquest seria el turisme que
encaixa amb Garriguella. Una
vila que ja té, al nostre entendre,
una marca, a cuidar i conrear,
una molt bona marca amb coo-
peratives, cellers, trull d’oli, turis-
me de proximitat, etc., i al bell
mig de tres espais naturals (l’Al-
bera, cap de Creus i Aiguamolls)
que donen un alt valor afegit a la
vila i el seu entorn. No el deva-
luem, doncs. És clar que aquest
macrocàmping respondrà als
tres patrons dels que ja existei-

xen: operadors turístics, TI (tot
inclòs) i personal subcontractat
amb baixos salaris. 

Aquests tres patrons són els
que, lluny de beneficiar el poble
de Garriguella i els de les roda-
lies, el perjudiquen. Veiem-ne els
efectes:

) Tot el que tingui a veure
amb operadors turístics escapa al
control del flux turístic del poble i
a l’estratègia i política turística de
la vila, si és que en té. Un poble
ha de ser sobirà a l’hora de triar
el turisme que vol. 

) Tot inclòs. És una evidència,
allà on es practica, que els serveis
i comerços del poble no surten
beneficiats. Els campistes com-
pren dins i els gestors compren a
gran escala, a l’engròs, a grans
magatzems.

) Baixos salaris. És una evi-
dència, també, que a partir que
aquest projecte es faci realitat la
mitjana de salaris en el radi d’in-
fluència d’aquest càmping baixa-
rà. Catalunya i Barcelona en són
un clar exemple: líders en desti-
nació turística i a la vegada líders
en salari mitjà més baix.    

Per altra banda, és clar que
aquest macrocàmping tindrà una
oferta d’animació turística que
perjudicarà o marginarà l’activitat
cultural i popular autòctona local.
En fi, es dissociarà el patrimoni
natural de l’activitat turística, com
si aquest patrimoni fos un simple
decorat de cartró-pedra que ser-
veix per fer negoci mentre estigui
dempeus, i, després, “si te he vis-
to, no me acuerdo”. 

Caldrà estar molt amatents a
quin tipus de justificació farà
l’empresa, amb certificats EMA,
ISO, AENOR, etc. de qualitat am-
biental i de responsabilitat social,
i també quina ecotaxa turística
farà pagar l’Ajuntament d’aquesta
vila que pugui compensar els im-
pactes que patirà el municipi.

Difícilment es podran demos-
trar efectes positius; per tant,
s’haurà d’estar amatent a com les
administracions justifiquen i
aproven, o en quina legalitat
s’emparen per donar llum verd a
un projecte prototip de “pa per
avui, fam per demà”. I afegirem: “i
sense aigua, per demà passat”. 

Poca broma amb el canvi cli-
màtic: a les nostres contrades, els
aqüífers i el cabal ecològic dels
rius ja estan experimentant estrès
hídric des de fa anys. I no sols per
les sequeres, tantes com anys fa
que vaig publicar (octubre del
, precisament a Figueres)
una recerca sobre impactes del
canvi climàtic a la Mediterrània
occidental, amb exemples i indi-
cadors de l’Empordà: temperatu-
res mínimes absolutes més altes,
augment de la temperatura mitja-
na a la conca de la Muga, aug-
ment de l’evapotranspiració, irre-
gularitat de precipitacions i re-
ducció de cabals fluvials, despla-
çament dels alzinars de l’Albera,
augment del risc d’incendis fo-
restals, disminució dels cabals a
la capçalera de la Muga i dismi-
nució de les precipitacions en ge-
neral, amb avingudes i inunda-
cions puntuals. 

CONTRACORRENT

CONSULTADOR I FORMADOR

SALVEM GARRIGUELLA

Toni Salamanca

«Les administracions haurien de
vetllar pel compliment de la
legalitat i per pujar els nivells
d’exigència i qualitat ambiental»

«Un consum d’aigua 
que pot provocar dèficits 
no només a Garriguella, 
sinó a pobles veïns»

«Difícilment es podran
demostrar efectes positius; 
per tant, caldrà estar amatents 
a les administracions»
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El vicepresident del Consell Co-
marcal de l’Alt Empordà i vicepre-
sident del Grup d’Acció Local Lea-
der, Joaquim Felip, va defensar el
paper de dinamitzador territorial
dels grups Leader com a entitats
de promoció econòmica, turística

i social, en una compareixença
que va fer la setmana passada al
Parlament de Catalunya.

Seguir treballant 
Felip també va constatar que
aquests grups d’acció local són
uns referents al territori per la seva

implicació directa en les dinàmi-
ques dels territoris rurals. 

També va comentar que cal se-
guir treballant des de l’òptica del
desenvolupament rural, per com-
batre les febleses de les zones ru-
rals i millorar la qualitat de vida
d’aquests territoris.

REDACCIÓ BARCELONA

El grup d’acció local Leader reivindica 
el seu paper al Parlament de Catalunya

EMPORDÀ

La compareixença dels representants dels grups d’acció local Leader al Parlament.

El proper dissabte  de juliol, a
partir de les deu de matí, a l’esta-
ció de Portbou, la plataforma De-
fensem el Tren de l’Empordà
convoca una concentració/jor-
nada reivindicativa amb motiu
de la recuperació del tren París-
Portbou en suport i solidaritat
amb l’Associació d’Usuaris de
Tren Perpinyà Portbou Cervera.
De tota manera, des de Defen-
sem el Tren de l’Empordà volen
posar de manifest que aquesta
jornada també és per reivindicar
els deu punts fonamentals per
millorar les línies R i RG. 

Segons justifica la plataforma
Defensem el Tren de l’Empordà,
l’estació de Vilajuïga hauria d’es-

devenir un “hub de la mobilitat
sostenible” dels municipis de la
badia de Roses, és a dir, de Gar-
riguella, Peralada, Vilajuïga, Pau,
Palau-saverdera, Pedret i Marçà,
Roses i Castelló d’Empúries. De
la mateixa manera, els trens de la
línia RG que arriben fins a Port-
bou també haurien d’arribar fins
a Cervera de la Marenda. 

“Com és lògic, tot això
passa –necessàriament– per més
voluntat política envers el ferro-
carril convencional de proximitat
i –molt important– per acceptar i
entendre clarament que la línia
R i el tram gironí de la línia RG
són dues infraestructures extre-
madament importants i estratè-
giques per a la mobilitat sosteni-
ble, el turisme i l’economia, en
general, de les comarques giro-
nines i, per extensió, de tot Cata-
lunya en el seu conjunt”, argu-
menta el coordinador de la pla-
taforma, el portbouenc Josep
Maria Loste.

REDACCIÓ PORTBOU

Convoquen una
mobilització a l’estació
de Portbou aquest dissabte
La plataforma Defensem
el Tren de l’Empordà 
posa de manifest 
les seves reivindicacions
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TERCERA CATALANA

El Llançà puja cinc
juvenils a l’amateur

El Llançà es va quedar, al juny,
a les portes de l’ascens a Segona
Catalana després d’una promoció
fallida contra el Sant Jaume de
Llierca i el proper curs serà entre-
nat per Enric Giménez, en detri-
ment de Jordi Boix. El coordina-
dor del club llançanenc i extècnic
ajudant del Roses comptarà amb
cinc juvenils que faran el salt: Èric
Sibecas, Pablo Antolín, Eric Maes-
tre, Marc Deu i Lluís Serra.

REDACCIÓ LLANÇÀ

TERCERA CATALANA

Un reforç per a cada
posició a l’Agullana

L’Agullana, entrenat per Pepe
Mesas, ha mogut itxa amb l’arri-
bada del porter Sergi Genís (Be-
salú), del defensa Eric Aurich
(Sant Miquel de Fluvià) i de l’ex-
trem Pau Carbonell (Borrassà).
D’altra banda, el club alberenc se-
guirà sent el ilial de la Jonquera,
que tindrà a prova els jugadors
amb passat a l’Agullana i al Ripoll
Manel Camacho i Àlex Alaminos.

REDACCIÓ AGULLANA

TERCERA CATALANA

Abdoulie seguirà 
a un Vila-sacra que
viurà un curs històric

L’última banqueta alt-empor-
danesa de Tercera Catalana que
quedava per concretar era la del
Vila-sacra, equip que ha pujat
com a sotscampió de Quarta Ca-
talana. L’entrenador Abdoulie Ja-
llow ha renovat, al costat d’Ali
Sow, a la banqueta d’un conjunt
que viurà per primera vegada una
experiència fora de l’última cate-
goria. I és que des que l’estiu del
 el Vila-sacra va formar un
equip, sempre havia viscut entre
l’antiga Tercera Regional i l’actual
Quarta Catalana.

REDACCIÓ VILA-SACRA

El Marca de l’Ham, que afron-
tarà el debut a Segona Catalana
procedent de Tercera i després de
classiicar-se per a les semiinals
de la Copa Catalunya amateur, al
juny passat, ha posat il a l’agulla a
la confecció de la plantilla. A la
banqueta, tal com es preveia, se-
guirà Edu Ortega després d’assolir
l’ascens i, a la gespa, abans d’anun-
ciar renovacions i baixes, el club
ha anat per feina amb els itxatges.
La majoria tenen experiència a la
categoria, així com l’entrenador,
en el Roses. A sota els pals arriba
del Base Roses Ricard López jun-
tament amb el defensa Richard
Gutiérrez. Del Borrassà, Edu Orte-
ga ha incorporat dos jugadors que
havia tingut en el club blaugrana:
el defensa Lluís Hernández i el
migcampista Xavi Sánchez. 

El Marca de l’Ham potenciarà la
zona de contenció amb Jordi Ala-
bert, que va plegar de l’Escala
abans d’acabar el curs. Del mateix
club escalenc prové Toni Ruedas,
un vell conegut per a l’entitat ja
que va estar a l’equip iguerenc
ins a principis de la temporada
passada. Els gols també hauran de
portar la signatura d’Adri Ceballos,
que ha tancat una etapa de cinc
anys en el Vilamalla.

Vizuete, de la Jonquera al Girona B
La Segona Catalana serà d’allò
més dura la propera temporada.
L’Escala de Ricard Ferrer, que ja té
 jugadors –ha anunciat  reno-
vacions i  itxatges– vol ser un
candidat a l’ascens i de ben segur
que un dels seus rivals a batre serà
el Girona B, descendit de Primera
Catalana. El ilial ha itxat Axel Vi-
zuete d’entrenador, ex de La Jon-
quera, que s’havia compromès
amb el Mollet al juny.

SEGONA CATALANA

LLUÍS RIBERA FIGUERES

Set de cop al Marca de l’Ham
Els figuerencs, que renoven el tècnic, fitxen Richard i Ricard (Base),
Ruedas i Alabert (l’Escala), Ceballos (Vilamalla) i Xavi i Lluís (Borrassà)

FCF

El Marca de l’Ham, recollint el trofeu de campions ara fa deu dies.

TERCERA CATALANA

El «pitxitxi» Robert 
deixa el Roses i fitxa
per l’Emp.-Castelló

Robert Fernández, que ha estat
el pitxitxi de Segona Catalana
amb l’AE Roses, jugarà el curs que
ve a l’Empuriabrava-Castelló, de
Tercera. L’ex de l’Esplais, la Jon-
quera, Peralada, Olot i FE Figue-
res compartirà equip amb Iñaki
Ezquerra, Robledillo, Gabi Fer-
nández, Eloi Güell, Víctor López,
Vicens Turró, Fransu, Whotyson,
Alex Casadevall, Rodri, Cesc San-
salvadó, David León i Fran Esmo-
ris, que han renovat. En canvi, hi
haurà les baixes de Jordi Olivet,
Ivan Zurita, Oriol Sansalvadó,
Rafa Mora, Guti, Isaac Gualda,
Miguel Fuentes i Ivan Márquez.

REDACCIÓ CASTELLÓ D’EMPÚRIES

TERCERA CATALANA

Miguel, Hamid, Hossni
i Davinson reforcen el
descendit Base Roses

El Base Roses, descendit de Se-
gona a Tercera Catalana, té la in-
tenció de recuperar la categoria
de la mà de Napo Cayuela, que
continua a la banqueta. Els de la
Vinyassa mantenen bona part del
bloc i en el capítol d’altes han itxat
Miguel Fuentes (Empuriabrava-
Castelló), Hamid Acherkouk,
Hossni Jelleun i Davinson Galarza
(Esplais). A més, del ilial, de
Quarta Catalana, pugen Javier
Toste i Pau Carrión.

REDACCIÓ ROSES

El Sant Pere Pescador femení
iniciarà la seva quarta temporada
seguida a Preferent amb la inten-
ció de seguir aspirant a l’ascens a
la Segona Divisió. El conjunt cos-
taner seguirà entrenat per Joan
Pont i Quim Sala i ha començat a
moure itxa per reforçar la planti-
lla. Un dels reforços més destacats
serà el de Blanca Cros, jugadora
de l’Estartit que també té passat
en el Girona i a les Preses. La da-
vantera garrotxina, de  anys, no
ha pogut evitar el descens a Pre-
ferent amb les baix-empordane-
ses, on va compartir vestidor amb

la iguerenca Carla Puntonet. 
D’entre les  renovacions del

Sant Pere hi ha les ofensives Ana
Ríos (pitxitxi amb  gols), Paula
Denis () i Sílvia Masferrer () i
amb l’arribada de Cros el salt qua-
litatiu a davant encara serà més
alt.

Interès per Ruiz, del Vila-sacra
La porteria també tindrà nove-
tats ja que ha arribat Marina
Barneda, procedent del Pon-
tenc, equip gironí que el curs
passat també jugava a Prefe-
rent. Per competir amb la pa-
lamosina, les santperenques
s’han interessat per Mar Ruiz,
del Vila-sacra, de Segona Cata-

lana. I és que és molt probable que
Xènia Cantenys, itxada del Por-
queres ara fa un any, acabi sent
baixa per motius laborals.

LL. R. SANT PERE PESCADOR

El Sant Pere fitxa a davant i a darrere
Incorpora la golejadora Cros (l’Estartit) i la portera Barneda (Pontenc)

Blanca Cros (l’Estartit) 
i Marina Barneda (Pontenc).

Cynthia Blanco, Nerea Gallego, 
Paula Denis, Alba González, 
Jeni Ballesta, Ana Ríos, 
Cristina i Mireia Pont, 
Marina Poyato, Sara Garcia, 
Trini Gallegos, Taïs Garcia, 
Sílvia Masferrer, Anie Salgado, 
Anaïs Pallas i Yulieth Rivera.

Alexandra Gómez, Rebeca Pesado,
Margarita Kostadinova 
i Xènia Cantenys.

SEGUEIXEN

BAIXES

ALTES

PLANTILLA 2017/18 - PREFERENT

SANT PERE PESCADOR
Entrenador:
Joan Pont (8a temp.)

FEMENÍ

Xampi i Roca, al
Bescanó, i Molinas i
Jordi, al Porqueres

 La representació alt-em-
pordanesa de Segona s’es-
tendrà en d’altres conjunts
com el Bescanó o el Porque-
res. Per una part, els del Gi-
ronès han fitxat dos ex del
Vilamalla: d’una banda, han
apuntalat la defensa amb
Miquel Juan Xampi, que pro-
vé del Farners, de Primera
Catalana, i de l’altra, el mig-
camp amb Pep Roca, ex del
Cornellà del Terri. D’altra
banda, els del Pla de l’Es-
tany, nouvinguts a la catego-
ria, seguiran dirigits pel
santperenc Àngel Roig i han
fitxat els migcampistes Jordi
Sánchez (Cornellà), de Fi-
gueres, i Josep Molinas (l’Es-
cala), mentre que el davan-
ter peraladenc Palli plegarà.

Mery deixa Tenerife
i el Cabanes manté
el tàndem de tècnics

 La figuerenca Maria Martí
Mery, que enguany ha jugat
a la Primera Divisió amb el
Granadilla de Tenerife, ha
anunciat que no continuarà
en el conjunt canari. L’ex del
Llers ha arribat fins a les se-
mifinals de la Copa de la Rei-
na. D’altra banda, a una ca-
tegoria per sota d’on juga el
Sant Pere, Primera Catala-
na, el Cabanes seguirà com-
petint sota les ordres del
tàndem Quim Cruset-Carles
Monturiol.
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El Roses incorpora
els ex-Vilamalla
Vinchy i Santiago

Roses, que es va salvar a
Segona Catalana sense pro-
blemes, ha vist com patia la
sensible marxa del goleja-
dor Robert Fernández a
l’Empuriabrava-Castelló 
–vegeu breu del costat. El
conjunt que entrenarà Car-
los Santiago, en detriment
de Gabri Maragall, ha incor-
porat els darrers dies dos
exjugadors del Vilamalla
ofensiu: David Martínez, co-
negut com a Vinchy, i Rubén
Santiago, que estava inactiu.
A més, el defensa Bryan Va-
lero (Llançà) estarà a prova.
Els de Mas Oliva havien fit-
xat dies enrere Toti Pujolar
(Vilamalla) i Juan David Pa-
checo i Aleix Quintana (Pe-
ralada juvenil).

CUJEDA
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La platja de la Punta serà l’esce-
nari, aquest dissabte dia  de juliol
a partir de les  del matí, de la a
edició del Campionat Local de
futbol platja Vila de Roses. En
aquesta ocasió, l’encarregat d’or-
ganitzar-ho serà el Club d’Esports
i Lleure Platja de Roses, que ja ho
havia dut a terme en anys ante-
riors. La instal·lació de la infraes-
tructura anirà a càrrec de l’Ajun-
tament de Roses, que dona suport
i fomenta aquesta activitat.

“Ho tornem a organitzar amb
dos objectius: un de caràcter so-
cial, per donar a conèixer aquest
esport; i un altre d’econòmic, per
fer calaix i poder finançar les des-
peses dels vuit equips que tenim”,
comenta Dani Haro, responsable
del Roses Platja. Les inscripcions
es tanquen aquest dijous i és pre-
vista la participació d’una quinze-
na d’equips, de deu jugadors com
a màxim. “Si arribéssim als vint
equips seria un èxit”, comenta el
rosinc, jugador de l’últim torneig
amb el Serralleria Blanco, sots-
campió.

Hi haurà premis per al campió,
el  sotscampió, el millor jugador
de camp i porter i l’equip amb més
fair play. El Piscines Gutiérrez i el
Cristalleria Roses –vegeu destacat
de la dreta– seran dos dels rivals a
batre d’un Campionat Local Vila
de Roses que comptarà amb juga-
dors de nivell de la zona, com Pitu
Labrador, Nelson Rodríguez, Mi-
guel Fuentes, Xavi Fages, Raúl
Blanco i Jordi Taulera, entre d’al-
tres. Per inscriure’s al torneig, po-
deu trucar al    o al 
  .

FUTBOL PLATJA

LLUÍS RIBERA ROSES

Roses es prepara per a un 21è
Campionat Local de nivell
La platja de la Punta acollirà una quinzena d’equips aquest dissabte
És organitzat pel CE Platja de Roses amb la col·laboració de l’Ajuntament

EMPORDÀ

Una jugada de l’edició anterior d’aquest clàssic torneig rosinc.

 El Roses Platja, a més d’organitzar
el Campionat Local, va veure com el
diumenge aconseguia el bitllet per a
la final de la Lliga Nacional, que es
disputarà el 23 de juliol a Cadis. Els ro-
sincs s’hi han classificat després d’ob-
tenir els punts necessaris a les prèvies
d’Alacant i de Lloret. En aquest segon
torn, el diumenge passat, el Roses va
guanyar al Jove Español (7-3), Torre-
dembarra (8-0), Mazarrón (1-2) i va
perdre amb Pinatar (3-4).

Futbol platja El Roses
anirà a Cadis a la final
de la Lliga Nacional

EMPORDÀ

Si arribem als vint
equips serà un

èxit. Ho organitzem amb
un objectiu social i un
d’econòmic, per finançar
les despeses dels vuit
equips que tenim»

DANI HARO

RESPONSABLE DEL ROSES PLATJA

Piscines Gutiérrez 
i Cristalleria Roses,
candidats a tot
 El Campionat Local, el va
guanyar l’any passat el Pis-
cines Gutiérrez després de
diferents edicions quedant-
se a les portes. Així, va tren-
car el domini del Cristalle-
ria Roses, que guanyava
tres títols seguits. Enguany,
ambdós equips hi tornaran
a ser, però cal no oblidar el
Serralleria Blanco, vigent
sotscampió. Aquest torneig
també se l’havien emportat
Muntatges Kiko, Harry’s Bar
i UdG.

EMPORDÀ

El Piscines, campió al 2016.

L’APUNT
Un equip de Canàries, 
convidat al torneig rosinc
D’entre els conjunts que
participaran en el Campionat
Local Vila de Roses, n’hi haurà
un de les Illes Canàries. Es
tracta de l’Hotel Playitas El
Palmeral, que com a vencedor
d’un torneig amateur de la
seva demarcació ha estat con-
vidat a jugar a Roses.

Hi participaran jugadors
destacats de la zona, com 
Pitu, Nelson, Fuentes, 
Fages, Blanco o Taulera
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Vacances d’un mes en el Mun-
dial de motociclisme, que va arri-
bar a la meitat el diumenge passat
deixant les coses més igualades
que mai. Maverick Viñales, que
havia perdut el lideratge la setma-
na abans a Assen (Holanda), va
mantenir la segona posició de la
classificació general de MotoGP,
però ara amb canvi de referent.
Andrea Dovizioso ha deixat pas a
Marc Márquez, vencedor diu-
menge en el circuit de Sachsen-
ring (Alemanya) i que ara té cinc
punts d’avantatge respecte al pilot
rosinc i palauenc del Movistar Ya-
maha.

En el traçat alemany, i tal com
li havia passat a Holanda, Mave-
rick va sortir massa endarrerit per
optar al podi, però va fregar-lo.
L’onzena posició inicial va quedar
enrere a poc a poc, fins que va po-
der escalar al quart lloc final, sen-
se opcions, això sí, d’atrapar Dani
Pedrosa en el darrer lloc del calaix.

10 punts entre el líder i el quart
D’aquesta manera, Maverick arri-

ba a l’equador del Campionat del
Món de la categoria reina segon,
després d’haver guanyat tres de
les nou curses possibles. La clas-
sificació segueix en un mocador
quan queden nou carreres per
acabar –la propera serà el 
d’agost a la República Txeca i l’úl-
tima, a València el  de novem-
bre. La distància entre Márquez i
el quart classificat, Valentino Ros-
si, és de només  punts.

MOTOCICLISME

REDACCIÓ SACHSENRING (ALEMANYA)

Maverick arriba 
a l’equador del
Mundial a cinc punts
del líder Márquez
El pilot rosinc i palauenc acaba quart a
Alemanya després de sortir des de l’onzè lloc

MOVISTAR YAMAHA

Maverick és segon del Mundial quan queden nou proves després d’haver guanyat tres carreres enguany.

www.emporda.info
SEGUEIX EL MUNDIAL A:

LA CARRERA DE DIUMENGE
PILOT MOTO TEMPS

1. Marc Márquez Honda 40’59.52

2. Jonas Folger Yamaha +3.310

3. Dani Pedrosa Honda +11.546

4. Maverick Viñales Yamaha +13.253

LA CLASSIFICACIÓ GENERAL
PILOT MOTO PUNTS

1. Marc Márquez Honda 129

2. Maverick Viñales Yamaha 124

3. Andrea Dovizioso Ducati 123

4. Valentino Rossi Yamaha 119

ISAAC VIÑALES
PILOT DEL SAG RACING (KALEX)

MAVERICK VIÑALES
PILOT DEL MOVISTAR YAMAHA (YAMAHA)

MOTO2MOTOGP
LA DATA

6 D’AGOST

A la República Txeca tindrà
lloc la propera cursa
(10/18), en el circuit de Brno

«Tinc molta
confiança en el
campionat. 
Tot està a les

nostres mans per millorar»
LA CARRERA DE DIUMENGE
PILOT MOTO TEMPS

1. Franco Morbidelli Kalex 41’05.13

2. Miguel Oliveira KTM +0.066

3. Francesco Bagnaia Kalex +0.574

22. Isaac Viñales Kalex +1’04.25

LA CLASSIFICACIÓ GENERAL
PILOT MOTO PUNTS

1. Franco Morbidelli Kalex 174

2. Thomas Luthi Kalex 140

3. Miguel Oliveira KTM 117

22. Isaac Viñales Kalex 7

«Sortíem des
de molt enrere
i no és fàcil
avançar. Era

important acabar la cursa»

Complicada carrera
per a Isaac a Moto2,
que acaba 22è

Pel que fa a Moto2, una
categoria per sota MotoGP,
Isaac Viñales ha arribat a
l’equador situat en 22è lloc,
lluny de les expectatives ini-
cials. En la darrera cursa
abans de l’aturada, el pilot
de Llançà va acabar 22è des-
prés d’iniciar-la de molt en-
rere, des del 27è lloc, i salvar
una caiguda a l’inici. El com-
petidor de Be-A-Vip SAG
Team apareixia a Sachsen-
ring després d’haver aban-
donat la setmana abans a
Assen per unes molèsties a
l’espatlla.

Osorio i Font, representants locals en el Mundial júnior de Sant Pere.

Sant Pere Pescador és l’escena-
ri, des del cap de setmana passat
fins aquest divendres dia  de ju-
liol, del Campionat d’Espanya ab-
solut i del Campionat del Món jú-
nior de kitesurf.

Les dues competicions, que te-
nen categoria masculina i feme-
nina, es disputen a la platja del
Cortal de la Devesa, davant el
càmping La Ballena Alegre. Tant
el Campionat d’Espanya, acabat
el diumenge passat, com el del
Món tenen lloc en la modalitat
freestyle, que permet veure com
els participants es van eliminant
en rondes d’entre  i  minuts en
funció del vent. Durant aquest
temps, demostren tot el seu reper-
tori de maniobres, trucs i salts. 

Amb  participants, el Cam-
pionat d’Espanya ha reunit joves
promeses i també figures conso-
lidades. Les condicions meteoro-
lògiques i de vent han estat pèssi-
mes, però tot i això David Toni-

LL. R. SANT PERE PESCADOR

Sant Pere, seu de maniobres, salts i trucs al mar
El Mundial júnior compta, d’entre els 80 «riders», amb l’emporitana Nina Font i l’escalenca Raquel Osorio

KITESURF

juan i Javi Jiménez s’han procla-
mat campions en sènior i júnior, i
Clàudia León en la femenina. 

Xifra rècord d’inscrits 
Un cop acabat l’Estatal, aquest di-
lluns s’ha iniciat el Mundial júnior
per cinquè cop a Sant Pere.
Aquesta competició permetrà

veure, fins divendres, la projecció
de  nens i nenes –rècord d’ins-
crits– d’entre  i  anys de quatre
continents i de gairebé  països
diferents. En aquesta prova hi par-
ticiparan, com a representants alt-
empordanesos, l’emporitana
Nina Font –germana de Noè Font–
i l’escalenca Raquel Osorio.

IVAN GARCIA
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Noè Font i Iñaki
Gainza, baixes 
pel temporal
 Les males condicions del
temps van provocar que, en
el Campionat d’Espanya, 
alguns dels millors kite-
boarders espanyols inscrits
al final no anessin a Sant
Pere. Es tractava de l’empo-
rità Noè Font i del rosinc
Iñaki Gainza, mentre que
Rita Arnaus no va poder
competir per una lesió.

Font, baixa a Sant Pere.

El Campionat del Món de vela
de la classe Europa tindrà lloc en-
tre aquest dijous dia  i el  de ju-
liol a Blanes i d’entre els represen-
tants locals hi haurà el regatista fi-
guerenc del Club Natació l’Estar-
tit Òscar Pijoan. “Aquesta tempo-
rada no he pogut entrenar gaire
pels estudis, però els resultats no
han estat del tot dolents a les po-
ques regates que he fet”, comenta
abans de la cita.

REDACCIÓ BLANES

VELA

El Mundial de Blanes,
amb el jove Pijoan

El Grup d’Esports Nàutics de
Roses organitza, el diumenge dia
 de juliol (de  a  hores), un
clínic de tecnificació específic de
crol en aigües obertes tant per als
nedadors del seu club com per a
la resta. Les classes seran impar-
tides per Roser Mejías, entrena-
dora nacional de natació i supe-
rior de triatló i amb un màster en
alt rendiment esportiu.

REDACCIÓ ROSES

NATACIÓ

Clínic de crol a càrrec
de Mejías al GEN Roses

CUJEDA
Resaltado



EXPERIÈNCIA EN BTT

Josep Maria Modolell
TÉ 34 ANYS, ÉS ARQUITECTE I HA PARTICIPAT A LA 8ª TRANSPYR –DE ROSES A HONDARRÍBIA EN BICICLETA (800 KM EN SET ETAPES)

LA MEVA PRIMERA TRANSPYR

L’entrenament per fer la
cursa  va començar al ge-
ner, just quan vaig deci-
dir que hi participaria. Al

principi havia de combinar la
bici amb altres modalitats (spin-
ning, córrer), ja que en sortir de la
feina no quedaven hores de sol
per poder pedalar a l’aire lliure.
Quan el dia es va anar allargant,
feia dues o tres sortides entre set-
mana de dues o tres hores, i el
cap de setmana feia una tirada
més llarga. Molts cops la tirada
llarga coincidia en distància i
desnivell amb etapes semblants
a la Transpyr. Hi ha una part de
preparació física i una part men-
tal: aquesta última la preparava
mirant de reproduir condicions
que em podia trobar durant
l’aventura i també rodant sol
molts dies.

De la Transpyr, a part que era
una de les aventures més dures i
exigents del BTT mundial, real-
ment no en sabia més que el que
havia llegit o vist per Internet. La
idea inicial era participar a la
modalitat Transpyr East, que
consisteix a fer només les tres
primeres etapes. Però els com-
panys de Surià Bicis, de Figueres,
dels quals vaig rebre molta ajuda

i consell, em van animar a fer
tota l’aventura sencera. També
els companys amb qui vaig for-
mar equip, en Joan, en Martí,en
Mike, en Jordi i en Lluís, que te-
nen més experiència sobre dues
rodes, em van donar molt bons
consells. A part de tot això,
l’aventura l’afrontava bastant a
cegues. Tinc clar que si la torno a
fer, o en faig alguna de similar, el
plantejament ja no serà tant de
principiant.

Abans de fer-la, parteixes de
la idea que és una prova molt
dura i exigent, i que una sola de
les etapes és similar al que un
sol fer el cap de setmana com a
màxim. Llavors has de fer-te la
idea que això ho has de repetir
sis cops més, un dia rere l’altre.
Malgrat això, no me la imagina-
va tan dura com realment és. Re-
cordo que quan estava enmig
d’una de les etapes vaig pensar
que el que estàvem fent era ex-
cessiu. Però el cos pot molt més
que la ment...

I és que va ser molt dura, pot-
ser no tant per la forma física,
sinó pel clima que vam ensope-
gar. Feia molta més calor del que
era normal en aquella època i
per la zona en què ens trobàvem.

Vam arribar a pedalar a  graus
a ple sol, i hi havia nits que, a zo-
nes de muntanya, la calor i la xa-
fogor no eren normals. Personal-
ment vaig patir més per la calor
que feia que per l’estat de forma
en què em trobava. Recordo pa-
tir dos cops de calor: un en la pri-
mera etapa i un altre en la terce-
ra. I això s’arrossega els dies se-
güents. Crec que aquest cop han
abandonat més participants per
la calor que per altres motius.

La Transpyr són set dies en
què es respira bici i BTT en estat
pur en tot moment. Les etapes
comencen a les  del matí i et
passes entre  i  hores al dia
sobre la bici pedalant. Quan arri-
bes a fi d’etapa tens el temps just
per deixar la bici al mecànic, dut-
xar-te, preparar-te les coses per
dormir, anar a fer-te massatges,
sopar i comunicar-te amb la fa-
mília abans d’anar a dormir. Des-
prés toca llevar-se vora les  del
matí per esmorzar i preparar-se
per a l’etapa següent. Així cada
dia. Malgrat tot, sempre trobes el
moment per compartir una cer-
vesa o un refresc amb els com-
panys de fatigues. 

Aquest any per primer cop la
organització permetia participar

de forma individual, portant
sempre un localitzador. En el
meu cas, en no trobar qui vol-
gués acompanyar-me, em vaig
plantejar inicialment de fer-ho
sol. Però, en el moment de for-
malitzar la inscripció, l’organit-
zació em va facilitar el contacte
d’uns grans companys de Girona
i, després de compartir diverses

jornades de pedals, vam decidir
que m’apuntés amb ells. Durant
l’aventura, vaig agrair aquesta
decisió, ja que el suport moral
dels uns i els altres t’ajuda a su-
perar les dificultats amb què et
trobes. 

Un cop la vaig haver acabat,
l’únic repte que tens és descan-
sar. Ara que ja han passat uns
dies et planteges altres reptes.
Tornaria a fer la Transpyr, sabent
que hi ha un any de marge, però
potser és millor buscar altres
aventures. En ment hi ha proves
com la Madrid-Lisboa Non Stop,
o la Barcelona-San Sebastián
Non Stop, en la modalitat
d’equips de  o  persones. Tam-
bé m’han parlat molt bé de la Ti-
tan Desert, però això ja demana
un esforç econòmic més elevat. 

«Personalment vaig patir més per
la calor que feia que per l’estat
de forma en què em trobava.
Recordo patir dos cops de calor»

«En arribar tens el temps just per
deixar la bici al mecànic, dutxar-
te, anar a fer massatges, sopar,
parlar amb la família i dormir»

EMPORDÀ

Breus

NATACIÓ

Llançà i Cadaqués,
seus d’aigües obertes

El Club Natació Swimfaster de
Salt organitza, aquest juliol, entre-
naments en aigües obertes a Llan-
çà (dies  i ) i a Cadaqués ( i
), entre les  i . hores.

REDACCIÓ LLANÇÀ/CADAQUÉS

EMPORDÀ

El Club Patí Llers va participar,
el passat  de juny, a la prova
d’Iniciació C que va tenir lloc a Fi-
gueres. El club llersenc, que venia
de prendre part en el Preliminar
de Fornells de la Selva, va comptar
en aquesta ocasió amb les patina-
dores Paula Jiménez, Elna Torrent
i Edurne Garcia, acompanyades
per l’entrenadora Neus Ruiz.

REDACCIÓ LLERS

PATINATGE ARTÍSTIC

El CP Llers, a les
proves d’Iniciació C

EMPORDÀ

CICLISME

Surià domina a una
prova cicloturista 
del sud de França

El Surià Bicis va participar, el
dissabte anterior, a la prova ciclo-
turista Ariègeoise de Tarascon-
sur-Ariège, al sud de França. A la
versió llarga, de  km (. m.
desnivell positiu), Núria Surià va
vèncer en absolut femení, mentre
que David Martí i Javi Rueda van
ser è i è de la seva categoria. A
la ruta de  km (. m+), Joan
Coll va ser è de la seva catego-
ria i Natàlia Cebrià, a.

REDACCIÓ FIGUERES

NATACIÓ

Novè lloc del selvatà
Planas a Vilanova

El nedador benjamí del Port de
la Selva Agustí Planas (GEN Ro-
ses) va sumar dos punts en el cir-
cuit català després de ser novè a la
travessia de Vilanova i la Geltrú.

REDACCIÓ PORT DE LA SELVA

EMPORDÀ

CICLISME

Podi del Vilajuïga 
en el Campionat 
de Catalunya benjamí

El Club Ciclista Vilajuïga va
aportar, el diumenge de la setma-
na passada, tres joves corredors
en el Campionat de Catalunya in-
fantil de BTT que va tenir lloc a la
Vilella Baixa (Tarragona). Del club
de Quermançó va destacar la ben-
jamina Íria Gironès, que va que-
dar segona fèmina, mentre que en
principiants Adrià Martínez i Unai
Gironès es van classificar en cin-
quena i novena posició.

REDACCIÓ VILELLA BAIXA (TARRAGONA)

NATACIÓ

Travessia de Llançà al
Port aquest dissabte

Diversport organitza, dissabte
( h), la travessia d’aigües ober-
tes Swim by Sunset, amb proves
de , i  km que van des de la Fa-
rella (Llançà) al Port de la Selva.

REDACCIÓ LLANÇÀ/PORT DE LA SELVA

 El Club Natació Figueres va organitzar, el cap de setmana anterior, el Trofeu
Social amb la participació de gairebé tots els seus nedadors. La competició
continua en marxa i entre divendres i diumenge van participar en el Campionat
de Catalunya d’estiu aleví. A Reus, els nedadors que hi van prendre part van ser
Joana Oliveras, Biel Canaleta, Sergi Lleó, Aaron Hernández i Alex Altisent.

Natació Trofeu social del Figueres i català aleví

EMPORDÀ

DRIFT RADIOCONTROL

Roses rep una prova
de campionat estatal

Roses acollirà, aquest cap de
setmana dies  i  de juliol, la ter-
cera ronda del Campionat d’Es-
panya de la D- de drift radio-
control. Es tracta d’una prova que
organitza el Team RC a l’annex
del poliesportiu (d’ a  i de 
a  h) i que agafa el relleu de la
disputada a Lleida.

REDACCIÓ ROSES

CURSA D’OBSTACLES

La Mugada omple amb
500 inscrits a Castelló

La cinquena edició de La Mu-
gada ha tancat les inscripcions
després d’arribar a les , el límit
que s’havia marcat l’organitzador,
el Grup Empordanès d’Investiga-
cions Subterrànies. Es tracta
d’una cursa d’obstacles que tindrà
lloc a Castelló d’Empúries el diu-
menge dia  de juliol.

REDACCIÓ CASTELLÓ D’EMPÚRIES
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José A. Valdera, portaveu d’Unió Municipal a l’Ajuntament de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

Quan es compleix mitja

legislatura els portaveus

polítics de Roses fan balanç,

mitjançant un qüestionari,

d’aquests 2 anys de mandat

Qüestionari de mig mandat a Josep
A. Valdera, portaveu d’Unió
Municipal Roses
Per ViladeRoses  /   03/07/2017  /   No Comentat

Comencem els qüestionaris sobre els dos anys que es porten de legislatura a l’Ajuntament

de Roses amb el portaveu d’Unió Municipal, José A. Valdera

Quina valoració

general fa d’aquesta

primera meitat de la

legislatura?

La valoració és positiva.

Crec que, formarte com a

regidor al teu ajuntament,

hauria de ser un primer pas

de tot polític, abans de tenir

responsabilitats

supramunicipals.

Creu que el seu grup

va prendre la opció

adequada pel que fa a pactes postelectorals?

Des d’un principi vam entendre que, qui tenia la responsabilitat de formar govern, era el partit que

havia obtingut la majoria de vots, Convergència, tot i que van perdre un important suport electoral,

en relació a les eleccions passades i, per tant, la confiança de molts rosincs i rosinques. Amb la

gestió que estan fent aquests dos anys que portem de legislatura, creiem que aquesta confiança dels

ciutadans anirà a menys.

Què destacaria de la feina que ha fet el seu grup en aquests dos anys?

Es difícil resumir la feina de dos anys de forma breu… Destacaria l’oposició constructiva que hem

fet des del primer moment, denunciant allò que consideràvem que estava malament o que s’havia de

millorar, i donant suport a aquelles iniciatives que consideràvem beneficioses pels nostres veïns. Si

hem de destacar una iniciativa per sobre de les altres, potser seria el suport que vam rebre per a la

creació de la comissió d’investigació del Cas Royal Marine, i que va suposar una indemnització de

2,2 milions d’euros, fruit d’una mala gestió del tema. Creiem fermament que van haverhi molts

errors, i que tot aquest procés es podria haver portat molt millor des d’un principi. La signatura del

conveni, en el que es va pactar el pagament de la indemnització a dos mercantils, que no formaven

part del llarg procés, que no s’hauria d’haver produït, i entenem que, aquest fet, podria ser

constitutiu de responsabilitats penals. D’entrada la Fiscalia no va veure il·lícits, per cert, en una

resposta sense precedents per la manca d’explicacions i la seva rapidesa, deixant la porta oberta a

acudir als Jutjats. Ara, la feina d’investigació està en mans dels Jutjats i Tribunals de Figueres i

esperem que, ben aviat, hi hagi un pronunciament judicial del cas, per acabar de tancarho

políticament. A banda d’aquesta iniciativa, hem presentat diverses mocions com, per exemple,

instar a la creació d’una comissió de suggeriments i reclamacions, per a la defensa dels drets dels

ciutadans de Roses; instar al Govern a què els regidors de l’oposició puguem tenir accés a les

dependències municipals fora de les hores d’obertura, com fan els regidors de govern; la

incorporació de clàusules socials i mediambientals en els concursos públics; incentivar l’assoliment

d’un salari digne; la necessitat de canviar el model de turisme, i caminar cap a la consecució del

segell de destinació de turisme esportiu, (DTE); apostar per aquest tipus de turisme i desenvolupar

noves infraestructures esportives a Roses, millorar la circulació viària i l’aparcament i implementar

un pla de mobilitat per a donar seguretat als vianants i ciclistes; pressionar les parades de Top Manta

il·legal del passeig marítim, que han proliferat com a pocs municipis, etc.

Defineixi amb un adjectiu l’activitat del seu grup en aquesta primera part de mandat.

Positiva, beneficiosa, necessària…

Considera que el fet que hagi un govern en minoria beneficia o perjudica els interessos

dels ciutadans?

No sóc partidari de les majories absolutes, crec que els governs en minoria són més positius i

beneficiosos pel conjunt de la societat. No obstant a Roses, crec que es dóna una circumstància

que, si bé és cert que hi ha un govern en minoria, el Govern sap que no es pot produir una moció

de censura per la seva mala gestió, per les incompatibilitats ideològiques d’alguns partits de

l’oposició. Això els fa actuar com si tinguéssim majoria absoluta. Exemples d’aquesta forma

d’actuar es poden veure en el darrer pla d’usos aprovat per l’equip de govern, el pla de joventut,

com s’està tractant el tema del pla de mobilitat…

Com ha estat la relació amb la resta de grups al llarg d’aquest mandat?

La relació amb la resta de grups ha estat molt positiva i de col·laboració, a excepció de

Convergència, que sempre ha tingut una fixació en contra del nostre grup. Crec que ens consideren

responsables de la seva davallada electoral i suposo que estan molestos per la fiscalització de la feina

que realitzem des de l’oposició.

Quina proposta de les que han fet altres grups faria seva?

Si tingués que destacar la feina d’algun grup, seria la d’ERC. En general m’agrada el treball,

l’entusiasme i la dedicació que fa el grup d’ERC en l’oposició. Crec que són un grup de gent Jove,

amb bones iniciatives i ganes de treballar pel poble. En el que discreparíem seria en la part més

ideològica d’ERC, però entenc que aquesta visió no hauria d’afectar el govern municipal i, si són

capaços de diferenciarla, podran guanyarse la confiança dels electors i governar ben aviat. El que

està clar, és que Roses necessita un canvi de model de ciutat i, el govern Pàramo, ja no aporta res

positiu pel futur.

Quina opinió li mereix les mocions que s’han presentat durant aquest dos anys als plens

de l’Ajuntament, en general considera que són útils, que repercuteixen en un benefici

per als ciutadans?

Hi ha mocions que són molt útils en l’àmbit municipal i d’altres, no tant, principalment les que tenen

un significat més ideològic/polític, com algunes presentades per ERC o Convergència, moltes de les

quals estan relacionades amb el procés independentista. Per altra banda, cal recordar que hi ha algun

grup que encara no ha presentat cap moció durant la legislatura. Al final, és el poble, són els

ciutadans i ciutadanes, els que valoraran la utilitat de les mocions i de la feina feta.

Considera que per haverhi més grups a la corporació municipal a l’Ajuntament de

Roses es beneficiós per a la ciutadania?

La diversitat d’opinions sempre és positiva.  Ajuda a afrontar els problemes des de diverses

perspectives.

Em podria dir, si us plau, un aspecte positiu i un altre de negatiu de la tasca

desenvolupada pel seu partit durant aquests dos primers anys de legislatura?

L’oposició constructiva, les aportacions,  i la feina fiscalitzadora que fa el grup, considerem que és

molt positiva pels ciutadans i ciutadanes de Roses i, com aspecte negatiu, destacaria la poca

predisposició i receptivitat del govern a implementar les nostres propostes i la d’altres grups de

l’oposició, que veritablement son positives pel conjunt de la ciutadania.

Com afronta els dos propers anys?

Amb ganes de treballar i, tot que soc una persona molt positiva,  amb cert pessimisme, perquè crec

que tot continuarà igual que aquests dos anys que han passat. No hi haurà un govern amb ment

oberta que sàpiga escoltar, analitzar i resoldre els problemes de present i futur, un govern que tingui

un pla de model de ciutat que vagi encaminat cap a una Roses més dinàmica i competitiva, un lloc

millor per a viure, més transparent i participatiu. Només queden dos anys, però dos anys és també

molt de temps que haurem perdut, si no hi ha un canvi de rumb de 180º en la política municipal.

Dona la sensació que l’equip de govern està més preocupat d’afrontar el dia a dia, i fer seva la frase

“qui dia passa, anys empeny”, que no pas de governar amb clau de futur. Hi ha excepcions, però la

sensació que tinc, i la de molts ciutadans i representants d’altres grups amb els quals parlem.

Quina ha de ser, al seu parer, la principal prioritat per a Roses en aquesta segona meitat

de mandat?

La prioritat principal és tenir clar el model de ciutat que, necessàriament demana consensuarlo amb

la resta de grups, i complementat amb un canvi de model turístic i d’oci, que és la principal

indústria i font d’ingressos dels rosincs. El model de turisme familiar està esgotat, i s’hauria de

complementar amb d’altres models turístics. Aquestes haurien de ser les prioritats a curt i mitjà

termini, sense deixar de banda altres problemes del dia a dia. Estem al segle XXI i encara tenim un

Pla General d’Ordenació Urbanística del segle XX. Com podem anar bé si, els polítics del passat

(encara queda algun al consistori), sempre han estat més ocupats en dirimir batalletes personals i

urbanístiques, que no pas en tenir un model de ciutat, que encaixi amb el segle que vivim?

Creu que es podria donar la possibilitat d’algun canvi al govern de Roses durant la

segona meitat de mandat?

Com he dit abans, és cert que l’equip de Govern té minoria, però actua com si tingués majoria, ja

que coneix perfectament que és molt complicat un pacte o acord de moció de censura, entre el

principal partit de l’oposició ERC, amb altres grups del consistori que també estan a l’oposició.

Estratègicament ERC no contempla aquest escenari perque enten que això els podria perjudicar a

mig termini i, per tant, això dóna ales a l’equip de Govern per a continuar actuant com si tinguessin

majoria.

Té intenció de tornar a presentarse com a cap de llista per a les eleccions del 2019?

En principi, la meva intenció és no repetir com a cap de llista. Tothom sap que el partit en el qual jo

militava UDC, ha deixat d’existir per diferents motius que ara no tocaria debatre. Això ha provocat

que no hi hagi un projecte de futur engrescador i útil a escala de partit. D’altra banda, també porto

molts anys dedicat a la política, des d’altres responsabilitats, i fora de la meva professió que sempre

m’ha apassionat. Si bé no puc assegurar al 100% si continuaré o no, si puc dir que la meva

intenció, ara per ara, és la de no continuar, si no hi ha un projecte polític engrescador i útil per als

ciutadans, que em faci canviar d’opinió.

Comparteix això:
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José A. Valdera, portaveu d’Unió Municipal a l’Ajuntament de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

Quan es compleix mitja

legislatura els portaveus

polítics de Roses fan balanç,

mitjançant un qüestionari,

d’aquests 2 anys de mandat

Qüestionari de mig mandat a Josep
A. Valdera, portaveu d’Unió
Municipal Roses
Per ViladeRoses  /   03/07/2017  /   No Comentat

Comencem els qüestionaris sobre els dos anys que es porten de legislatura a l’Ajuntament

de Roses amb el portaveu d’Unió Municipal, José A. Valdera

Quina valoració

general fa d’aquesta

primera meitat de la

legislatura?

La valoració és positiva.

Crec que, formarte com a

regidor al teu ajuntament,

hauria de ser un primer pas

de tot polític, abans de tenir

responsabilitats

supramunicipals.

Creu que el seu grup

va prendre la opció

adequada pel que fa a pactes postelectorals?

Des d’un principi vam entendre que, qui tenia la responsabilitat de formar govern, era el partit que

havia obtingut la majoria de vots, Convergència, tot i que van perdre un important suport electoral,

en relació a les eleccions passades i, per tant, la confiança de molts rosincs i rosinques. Amb la

gestió que estan fent aquests dos anys que portem de legislatura, creiem que aquesta confiança dels

ciutadans anirà a menys.

Què destacaria de la feina que ha fet el seu grup en aquests dos anys?

Es difícil resumir la feina de dos anys de forma breu… Destacaria l’oposició constructiva que hem

fet des del primer moment, denunciant allò que consideràvem que estava malament o que s’havia de

millorar, i donant suport a aquelles iniciatives que consideràvem beneficioses pels nostres veïns. Si

hem de destacar una iniciativa per sobre de les altres, potser seria el suport que vam rebre per a la

creació de la comissió d’investigació del Cas Royal Marine, i que va suposar una indemnització de

2,2 milions d’euros, fruit d’una mala gestió del tema. Creiem fermament que van haverhi molts

errors, i que tot aquest procés es podria haver portat molt millor des d’un principi. La signatura del

conveni, en el que es va pactar el pagament de la indemnització a dos mercantils, que no formaven

part del llarg procés, que no s’hauria d’haver produït, i entenem que, aquest fet, podria ser

constitutiu de responsabilitats penals. D’entrada la Fiscalia no va veure il·lícits, per cert, en una

resposta sense precedents per la manca d’explicacions i la seva rapidesa, deixant la porta oberta a

acudir als Jutjats. Ara, la feina d’investigació està en mans dels Jutjats i Tribunals de Figueres i

esperem que, ben aviat, hi hagi un pronunciament judicial del cas, per acabar de tancarho

políticament. A banda d’aquesta iniciativa, hem presentat diverses mocions com, per exemple,

instar a la creació d’una comissió de suggeriments i reclamacions, per a la defensa dels drets dels

ciutadans de Roses; instar al Govern a què els regidors de l’oposició puguem tenir accés a les

dependències municipals fora de les hores d’obertura, com fan els regidors de govern; la

incorporació de clàusules socials i mediambientals en els concursos públics; incentivar l’assoliment

d’un salari digne; la necessitat de canviar el model de turisme, i caminar cap a la consecució del

segell de destinació de turisme esportiu, (DTE); apostar per aquest tipus de turisme i desenvolupar

noves infraestructures esportives a Roses, millorar la circulació viària i l’aparcament i implementar

un pla de mobilitat per a donar seguretat als vianants i ciclistes; pressionar les parades de Top Manta

il·legal del passeig marítim, que han proliferat com a pocs municipis, etc.

Defineixi amb un adjectiu l’activitat del seu grup en aquesta primera part de mandat.

Positiva, beneficiosa, necessària…

Considera que el fet que hagi un govern en minoria beneficia o perjudica els interessos

dels ciutadans?

No sóc partidari de les majories absolutes, crec que els governs en minoria són més positius i

beneficiosos pel conjunt de la societat. No obstant a Roses, crec que es dóna una circumstància

que, si bé és cert que hi ha un govern en minoria, el Govern sap que no es pot produir una moció

de censura per la seva mala gestió, per les incompatibilitats ideològiques d’alguns partits de

l’oposició. Això els fa actuar com si tinguéssim majoria absoluta. Exemples d’aquesta forma

d’actuar es poden veure en el darrer pla d’usos aprovat per l’equip de govern, el pla de joventut,

com s’està tractant el tema del pla de mobilitat…

Com ha estat la relació amb la resta de grups al llarg d’aquest mandat?

La relació amb la resta de grups ha estat molt positiva i de col·laboració, a excepció de

Convergència, que sempre ha tingut una fixació en contra del nostre grup. Crec que ens consideren

responsables de la seva davallada electoral i suposo que estan molestos per la fiscalització de la feina

que realitzem des de l’oposició.

Quina proposta de les que han fet altres grups faria seva?

Si tingués que destacar la feina d’algun grup, seria la d’ERC. En general m’agrada el treball,

l’entusiasme i la dedicació que fa el grup d’ERC en l’oposició. Crec que són un grup de gent Jove,

amb bones iniciatives i ganes de treballar pel poble. En el que discreparíem seria en la part més

ideològica d’ERC, però entenc que aquesta visió no hauria d’afectar el govern municipal i, si són

capaços de diferenciarla, podran guanyarse la confiança dels electors i governar ben aviat. El que

està clar, és que Roses necessita un canvi de model de ciutat i, el govern Pàramo, ja no aporta res

positiu pel futur.

Quina opinió li mereix les mocions que s’han presentat durant aquest dos anys als plens

de l’Ajuntament, en general considera que són útils, que repercuteixen en un benefici

per als ciutadans?

Hi ha mocions que són molt útils en l’àmbit municipal i d’altres, no tant, principalment les que tenen

un significat més ideològic/polític, com algunes presentades per ERC o Convergència, moltes de les

quals estan relacionades amb el procés independentista. Per altra banda, cal recordar que hi ha algun

grup que encara no ha presentat cap moció durant la legislatura. Al final, és el poble, són els

ciutadans i ciutadanes, els que valoraran la utilitat de les mocions i de la feina feta.

Considera que per haverhi més grups a la corporació municipal a l’Ajuntament de

Roses es beneficiós per a la ciutadania?

La diversitat d’opinions sempre és positiva.  Ajuda a afrontar els problemes des de diverses

perspectives.

Em podria dir, si us plau, un aspecte positiu i un altre de negatiu de la tasca

desenvolupada pel seu partit durant aquests dos primers anys de legislatura?

L’oposició constructiva, les aportacions,  i la feina fiscalitzadora que fa el grup, considerem que és

molt positiva pels ciutadans i ciutadanes de Roses i, com aspecte negatiu, destacaria la poca

predisposició i receptivitat del govern a implementar les nostres propostes i la d’altres grups de

l’oposició, que veritablement son positives pel conjunt de la ciutadania.

Com afronta els dos propers anys?

Amb ganes de treballar i, tot que soc una persona molt positiva,  amb cert pessimisme, perquè crec

que tot continuarà igual que aquests dos anys que han passat. No hi haurà un govern amb ment

oberta que sàpiga escoltar, analitzar i resoldre els problemes de present i futur, un govern que tingui

un pla de model de ciutat que vagi encaminat cap a una Roses més dinàmica i competitiva, un lloc

millor per a viure, més transparent i participatiu. Només queden dos anys, però dos anys és també

molt de temps que haurem perdut, si no hi ha un canvi de rumb de 180º en la política municipal.

Dona la sensació que l’equip de govern està més preocupat d’afrontar el dia a dia, i fer seva la frase

“qui dia passa, anys empeny”, que no pas de governar amb clau de futur. Hi ha excepcions, però la

sensació que tinc, i la de molts ciutadans i representants d’altres grups amb els quals parlem.

Quina ha de ser, al seu parer, la principal prioritat per a Roses en aquesta segona meitat

de mandat?

La prioritat principal és tenir clar el model de ciutat que, necessàriament demana consensuarlo amb

la resta de grups, i complementat amb un canvi de model turístic i d’oci, que és la principal

indústria i font d’ingressos dels rosincs. El model de turisme familiar està esgotat, i s’hauria de

complementar amb d’altres models turístics. Aquestes haurien de ser les prioritats a curt i mitjà

termini, sense deixar de banda altres problemes del dia a dia. Estem al segle XXI i encara tenim un

Pla General d’Ordenació Urbanística del segle XX. Com podem anar bé si, els polítics del passat

(encara queda algun al consistori), sempre han estat més ocupats en dirimir batalletes personals i

urbanístiques, que no pas en tenir un model de ciutat, que encaixi amb el segle que vivim?

Creu que es podria donar la possibilitat d’algun canvi al govern de Roses durant la

segona meitat de mandat?

Com he dit abans, és cert que l’equip de Govern té minoria, però actua com si tingués majoria, ja

que coneix perfectament que és molt complicat un pacte o acord de moció de censura, entre el

principal partit de l’oposició ERC, amb altres grups del consistori que també estan a l’oposició.

Estratègicament ERC no contempla aquest escenari perque enten que això els podria perjudicar a

mig termini i, per tant, això dóna ales a l’equip de Govern per a continuar actuant com si tinguessin

majoria.

Té intenció de tornar a presentarse com a cap de llista per a les eleccions del 2019?

En principi, la meva intenció és no repetir com a cap de llista. Tothom sap que el partit en el qual jo

militava UDC, ha deixat d’existir per diferents motius que ara no tocaria debatre. Això ha provocat

que no hi hagi un projecte de futur engrescador i útil a escala de partit. D’altra banda, també porto

molts anys dedicat a la política, des d’altres responsabilitats, i fora de la meva professió que sempre

m’ha apassionat. Si bé no puc assegurar al 100% si continuaré o no, si puc dir que la meva

intenció, ara per ara, és la de no continuar, si no hi ha un projecte polític engrescador i útil per als

ciutadans, que em faci canviar d’opinió.

Comparteix això:
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José A. Valdera, portaveu d’Unió Municipal a l’Ajuntament de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

Quan es compleix mitja

legislatura els portaveus

polítics de Roses fan balanç,

mitjançant un qüestionari,

d’aquests 2 anys de mandat

Qüestionari de mig mandat a Josep
A. Valdera, portaveu d’Unió
Municipal Roses
Per ViladeRoses  /   03/07/2017  /   No Comentat

Comencem els qüestionaris sobre els dos anys que es porten de legislatura a l’Ajuntament

de Roses amb el portaveu d’Unió Municipal, José A. Valdera

Quina valoració

general fa d’aquesta

primera meitat de la

legislatura?

La valoració és positiva.

Crec que, formarte com a

regidor al teu ajuntament,

hauria de ser un primer pas

de tot polític, abans de tenir

responsabilitats

supramunicipals.

Creu que el seu grup

va prendre la opció

adequada pel que fa a pactes postelectorals?

Des d’un principi vam entendre que, qui tenia la responsabilitat de formar govern, era el partit que

havia obtingut la majoria de vots, Convergència, tot i que van perdre un important suport electoral,

en relació a les eleccions passades i, per tant, la confiança de molts rosincs i rosinques. Amb la

gestió que estan fent aquests dos anys que portem de legislatura, creiem que aquesta confiança dels

ciutadans anirà a menys.

Què destacaria de la feina que ha fet el seu grup en aquests dos anys?

Es difícil resumir la feina de dos anys de forma breu… Destacaria l’oposició constructiva que hem

fet des del primer moment, denunciant allò que consideràvem que estava malament o que s’havia de

millorar, i donant suport a aquelles iniciatives que consideràvem beneficioses pels nostres veïns. Si

hem de destacar una iniciativa per sobre de les altres, potser seria el suport que vam rebre per a la

creació de la comissió d’investigació del Cas Royal Marine, i que va suposar una indemnització de

2,2 milions d’euros, fruit d’una mala gestió del tema. Creiem fermament que van haverhi molts

errors, i que tot aquest procés es podria haver portat molt millor des d’un principi. La signatura del

conveni, en el que es va pactar el pagament de la indemnització a dos mercantils, que no formaven

part del llarg procés, que no s’hauria d’haver produït, i entenem que, aquest fet, podria ser

constitutiu de responsabilitats penals. D’entrada la Fiscalia no va veure il·lícits, per cert, en una

resposta sense precedents per la manca d’explicacions i la seva rapidesa, deixant la porta oberta a

acudir als Jutjats. Ara, la feina d’investigació està en mans dels Jutjats i Tribunals de Figueres i

esperem que, ben aviat, hi hagi un pronunciament judicial del cas, per acabar de tancarho

políticament. A banda d’aquesta iniciativa, hem presentat diverses mocions com, per exemple,

instar a la creació d’una comissió de suggeriments i reclamacions, per a la defensa dels drets dels

ciutadans de Roses; instar al Govern a què els regidors de l’oposició puguem tenir accés a les

dependències municipals fora de les hores d’obertura, com fan els regidors de govern; la

incorporació de clàusules socials i mediambientals en els concursos públics; incentivar l’assoliment

d’un salari digne; la necessitat de canviar el model de turisme, i caminar cap a la consecució del

segell de destinació de turisme esportiu, (DTE); apostar per aquest tipus de turisme i desenvolupar

noves infraestructures esportives a Roses, millorar la circulació viària i l’aparcament i implementar

un pla de mobilitat per a donar seguretat als vianants i ciclistes; pressionar les parades de Top Manta

il·legal del passeig marítim, que han proliferat com a pocs municipis, etc.

Defineixi amb un adjectiu l’activitat del seu grup en aquesta primera part de mandat.

Positiva, beneficiosa, necessària…

Considera que el fet que hagi un govern en minoria beneficia o perjudica els interessos

dels ciutadans?

No sóc partidari de les majories absolutes, crec que els governs en minoria són més positius i

beneficiosos pel conjunt de la societat. No obstant a Roses, crec que es dóna una circumstància

que, si bé és cert que hi ha un govern en minoria, el Govern sap que no es pot produir una moció

de censura per la seva mala gestió, per les incompatibilitats ideològiques d’alguns partits de

l’oposició. Això els fa actuar com si tinguéssim majoria absoluta. Exemples d’aquesta forma

d’actuar es poden veure en el darrer pla d’usos aprovat per l’equip de govern, el pla de joventut,

com s’està tractant el tema del pla de mobilitat…

Com ha estat la relació amb la resta de grups al llarg d’aquest mandat?

La relació amb la resta de grups ha estat molt positiva i de col·laboració, a excepció de

Convergència, que sempre ha tingut una fixació en contra del nostre grup. Crec que ens consideren

responsables de la seva davallada electoral i suposo que estan molestos per la fiscalització de la feina

que realitzem des de l’oposició.

Quina proposta de les que han fet altres grups faria seva?

Si tingués que destacar la feina d’algun grup, seria la d’ERC. En general m’agrada el treball,

l’entusiasme i la dedicació que fa el grup d’ERC en l’oposició. Crec que són un grup de gent Jove,

amb bones iniciatives i ganes de treballar pel poble. En el que discreparíem seria en la part més

ideològica d’ERC, però entenc que aquesta visió no hauria d’afectar el govern municipal i, si són

capaços de diferenciarla, podran guanyarse la confiança dels electors i governar ben aviat. El que

està clar, és que Roses necessita un canvi de model de ciutat i, el govern Pàramo, ja no aporta res

positiu pel futur.

Quina opinió li mereix les mocions que s’han presentat durant aquest dos anys als plens

de l’Ajuntament, en general considera que són útils, que repercuteixen en un benefici

per als ciutadans?

Hi ha mocions que són molt útils en l’àmbit municipal i d’altres, no tant, principalment les que tenen

un significat més ideològic/polític, com algunes presentades per ERC o Convergència, moltes de les

quals estan relacionades amb el procés independentista. Per altra banda, cal recordar que hi ha algun

grup que encara no ha presentat cap moció durant la legislatura. Al final, és el poble, són els

ciutadans i ciutadanes, els que valoraran la utilitat de les mocions i de la feina feta.

Considera que per haverhi més grups a la corporació municipal a l’Ajuntament de

Roses es beneficiós per a la ciutadania?

La diversitat d’opinions sempre és positiva.  Ajuda a afrontar els problemes des de diverses

perspectives.

Em podria dir, si us plau, un aspecte positiu i un altre de negatiu de la tasca

desenvolupada pel seu partit durant aquests dos primers anys de legislatura?

L’oposició constructiva, les aportacions,  i la feina fiscalitzadora que fa el grup, considerem que és

molt positiva pels ciutadans i ciutadanes de Roses i, com aspecte negatiu, destacaria la poca

predisposició i receptivitat del govern a implementar les nostres propostes i la d’altres grups de

l’oposició, que veritablement son positives pel conjunt de la ciutadania.

Com afronta els dos propers anys?

Amb ganes de treballar i, tot que soc una persona molt positiva,  amb cert pessimisme, perquè crec

que tot continuarà igual que aquests dos anys que han passat. No hi haurà un govern amb ment

oberta que sàpiga escoltar, analitzar i resoldre els problemes de present i futur, un govern que tingui

un pla de model de ciutat que vagi encaminat cap a una Roses més dinàmica i competitiva, un lloc

millor per a viure, més transparent i participatiu. Només queden dos anys, però dos anys és també

molt de temps que haurem perdut, si no hi ha un canvi de rumb de 180º en la política municipal.

Dona la sensació que l’equip de govern està més preocupat d’afrontar el dia a dia, i fer seva la frase

“qui dia passa, anys empeny”, que no pas de governar amb clau de futur. Hi ha excepcions, però la

sensació que tinc, i la de molts ciutadans i representants d’altres grups amb els quals parlem.

Quina ha de ser, al seu parer, la principal prioritat per a Roses en aquesta segona meitat

de mandat?

La prioritat principal és tenir clar el model de ciutat que, necessàriament demana consensuarlo amb

la resta de grups, i complementat amb un canvi de model turístic i d’oci, que és la principal

indústria i font d’ingressos dels rosincs. El model de turisme familiar està esgotat, i s’hauria de

complementar amb d’altres models turístics. Aquestes haurien de ser les prioritats a curt i mitjà

termini, sense deixar de banda altres problemes del dia a dia. Estem al segle XXI i encara tenim un

Pla General d’Ordenació Urbanística del segle XX. Com podem anar bé si, els polítics del passat

(encara queda algun al consistori), sempre han estat més ocupats en dirimir batalletes personals i

urbanístiques, que no pas en tenir un model de ciutat, que encaixi amb el segle que vivim?

Creu que es podria donar la possibilitat d’algun canvi al govern de Roses durant la

segona meitat de mandat?

Com he dit abans, és cert que l’equip de Govern té minoria, però actua com si tingués majoria, ja

que coneix perfectament que és molt complicat un pacte o acord de moció de censura, entre el

principal partit de l’oposició ERC, amb altres grups del consistori que també estan a l’oposició.

Estratègicament ERC no contempla aquest escenari perque enten que això els podria perjudicar a

mig termini i, per tant, això dóna ales a l’equip de Govern per a continuar actuant com si tinguessin

majoria.

Té intenció de tornar a presentarse com a cap de llista per a les eleccions del 2019?

En principi, la meva intenció és no repetir com a cap de llista. Tothom sap que el partit en el qual jo

militava UDC, ha deixat d’existir per diferents motius que ara no tocaria debatre. Això ha provocat

que no hi hagi un projecte de futur engrescador i útil a escala de partit. D’altra banda, també porto

molts anys dedicat a la política, des d’altres responsabilitats, i fora de la meva professió que sempre

m’ha apassionat. Si bé no puc assegurar al 100% si continuaré o no, si puc dir que la meva

intenció, ara per ara, és la de no continuar, si no hi ha un projecte polític engrescador i útil per als

ciutadans, que em faci canviar d’opinió.

Comparteix això:
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Voluntaris del Gran Recapte d’estiu al supermercat Condis de Roses
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“Els dos arbres de l’antic

càmping Bahia es van talar

perquè estaven malalts”

Més de 5.000 kg d’aliments es
recullen al Gran Recapte d’estiu a
Roses
Per ViladeRoses  /   03/07/2017  /   No Comentat

Una quantitat d’aliments en proporció superior a l’any passat ja que només s’ha fet en 3

supermercats

Que som solidaris de mena

a Roses es de sobres sabut.

Solidaris tant els rosincs i

rosinques com els turistes

que hi són a Roses durant

aquets dies d’estiu.

I la mostra més palpable

d’aquesta afirmació són els

més de 5.000 quilos,

concretament, 5.010, que

es van recollir el passat

divendres i dissabte en el

Gran Recapte d’aliment

d’estiu dins la campanya

‘La fam no fa vacances’, organitzada a la Vila per Càritas Roses i el Centre de Distribució

d’Aliments, CDA.

És una xifra inferior a la de l’any passat, quan es van recollir 7.847 quilos, “però en proporció és

superior, ja que enguany només s’ha pogut fer en tres supermercats – el Condis de la Gran Via, el

Caprabo de la C260 i el Mercadona, a causa de la manca de voluntaris perquè el fet de treballar

els ha impedit col∙laborar, quan l’any passat es va fer en 6 centres comercials d’alimentació, així

que la valoració només potser que positiva, per la qual cosa vull agrair tant la col∙laboració dels

pocs voluntaris que van haver de fer un munt d’hores als supermercats com la gran solidaritat

dels  veïns i veïnes de Roses i, com no, també s’ha de dir la dels turistes”,  ha afirmat el

coordinador del Centre de Distribució d’Aliments de Roses, Pere Bohigas.

L’aliment que més demanava en aquest recapte va ser oli, ja que “degut al seu encariment, l’Estat

no ho compra i la Unió Europea no el pot enviar”, ha assenyalat Bohigas. Un producte de primera

necessitat del qual es van recollir “al voltant de 300 litres, i de llet, també molt necessària per a la

mainada, s’han recaptat uns 900 litres”, ha dit el coordinador del CDA. La resta de productes han

estat pasta i arròs, dels quals en tenim molt, però no hi ha problema, perquè en tenir un període

de caducitat molt alt ja sortirà tot”, ha afirmat Bohigas.
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Benito montenegro en 12 barraques, 2

menys que l’any passat, hi haurà al recinte

firal per la Festa Major de Roses

Javier Franco Perez en Roses vol disposar

ja de telecomunicació amb fibra òptica

Anna Isern en La imatge turística de Roses

exigeix una bocana neta de sorra als canals

de Santa Margarida
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Hi ha trens a la vida que no es poden
deixar escapar, i la Piscina de Roses
és un d’ells
Per ViladeRoses  /   03/07/2017  /   No Comentat

La Piscina de Roses torna a oferir avantatges, promocions i suculents descomptes per

gaudir de l’estiu practicant esport

Des del passat dissabte, 1 de juliol, i fins al 30 de

setembre, és a dir els tres mesos d’estiu per excel·lència,

la Piscina de Roses ofereix una nova campanya de

promoció que no es pot deixar escapar, ja que amb

aquesta nova iniciativa les persones que s’abonin poden

escollir 2 opcions amb matrícula inclosa: 1 mes per 55 €,

o bé 2 mesos per 90 euros.

Uns preus amb els quals es pot accedir a la instal·lació

durant tot l’horari d’obertura, permeten l’ús de les

piscines, la zona Spa, la sala de fitness – musculació i la

de l’espai exterior d’entrenament funcional, amb l’afegit

que passats aquest tres mesos es podrà  continuar gaudint

dels serveis del centre amb la quota que s’hagi

seleccionat.

A més, totes les noves altes s’enduen una sessió gratuïta

d’assessorament esportiu realitzada pels monitorsassessors de l’equipament esportiu.

Com diu la dita, hi ha trens a la vida que no es poden deixar escapar, i la Piscina de Roses és un

d’ells, perquè a més a més, cal destacar que tots els abonats gaudiran d’una sèrie d’avantatges

extres durant els mesos de juliol i agost, que són les següents:

1) Invitacions

Aquells abonats amb una antiguitat 2016 o anterior podran guanyar 4 invitacions més, a part de les

dues que tenen de començament d’any, que estaran disponibles a partir del 3 d’agost. Els nous

abonats tindran dues invitacions pel fet de donarse d’alta.

2) Repte estiu

Tots els abonats que participin a un mínim de 24 sessions del Pack fitness durant el juliol i/o agost

s’enduran de premi un regal exclusiu: un llapis de memòria de 8GB amb el logotip de la Piscina de

Roses.

3) Val descompte de 6 €

Per la compra d’un banyador de natació Disseny Sport® a la nostra botiga, els abonats obtindran

un val de descompte de 6 €, que serà vàlid del 3 al 31 d’agost.

4) Entrades a 3 €

Durant juliol i agost, tots els abonats tindran a la seva disposició entrades puntuals a 3 € per als seus

familiars menors de 16 anys.

5) Campus Piscina Roses

Tots els abonats gaudiran d’un descompte del 15 % per als seus fills si els inscriuen en un dels

Campus de juliol i/o agost.

6) Activitats especials

Durant juliol i agost tenen lloc les activitats especials: SWIM ROSES (natació en aigües obertes),

FIT TRIATLÓ i KANGOO OUTDOOR. Cal reservarles a través de la graella Pack fitness i les

dues primeres són gratuïtes per a tothom. El Kangoo està dins l’oferta del Pack fitness.

7) SK Kayak

Excursions en caiac amb una oferta 2×1 per a tots els abonats durant juny, juliol i agost (a excepció

d’Enokayak). Cal recollir el tiquet descompte a recepció per presentarlo el dia de la sortida. Cal

contactar directament amb SK KAYAK.

8) Aqua Brava

Oferta 2×1 els dies 2425 juny i 23 de setembre per a la persona abonada i un acompanyant. Cal

recollir el tiquet descompte a la recepció per presentarlo a les taquilles del parc aquàtic. I durant tot

l’estiu 10 % de descompte en les entrades.
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Programació Cine Ciutadella

de Roses 2017

Hi ha trens a la vida que no es poden
deixar escapar, i la Piscina de Roses
és un d’ells
Per ViladeRoses  /   03/07/2017  /   No Comentat

La Piscina de Roses torna a oferir avantatges, promocions i suculents descomptes per

gaudir de l’estiu practicant esport

Des del passat dissabte, 1 de juliol, i fins al 30 de

setembre, és a dir els tres mesos d’estiu per excel·lència,

la Piscina de Roses ofereix una nova campanya de

promoció que no es pot deixar escapar, ja que amb

aquesta nova iniciativa les persones que s’abonin poden

escollir 2 opcions amb matrícula inclosa: 1 mes per 55 €,

o bé 2 mesos per 90 euros.

Uns preus amb els quals es pot accedir a la instal·lació

durant tot l’horari d’obertura, permeten l’ús de les

piscines, la zona Spa, la sala de fitness – musculació i la

de l’espai exterior d’entrenament funcional, amb l’afegit

que passats aquest tres mesos es podrà  continuar gaudint

dels serveis del centre amb la quota que s’hagi

seleccionat.

A més, totes les noves altes s’enduen una sessió gratuïta

d’assessorament esportiu realitzada pels monitorsassessors de l’equipament esportiu.

Com diu la dita, hi ha trens a la vida que no es poden deixar escapar, i la Piscina de Roses és un

d’ells, perquè a més a més, cal destacar que tots els abonats gaudiran d’una sèrie d’avantatges

extres durant els mesos de juliol i agost, que són les següents:

1) Invitacions

Aquells abonats amb una antiguitat 2016 o anterior podran guanyar 4 invitacions més, a part de les

dues que tenen de començament d’any, que estaran disponibles a partir del 3 d’agost. Els nous

abonats tindran dues invitacions pel fet de donarse d’alta.

2) Repte estiu

Tots els abonats que participin a un mínim de 24 sessions del Pack fitness durant el juliol i/o agost

s’enduran de premi un regal exclusiu: un llapis de memòria de 8GB amb el logotip de la Piscina de

Roses.

3) Val descompte de 6 €

Per la compra d’un banyador de natació Disseny Sport® a la nostra botiga, els abonats obtindran

un val de descompte de 6 €, que serà vàlid del 3 al 31 d’agost.

4) Entrades a 3 €

Durant juliol i agost, tots els abonats tindran a la seva disposició entrades puntuals a 3 € per als seus

familiars menors de 16 anys.

5) Campus Piscina Roses

Tots els abonats gaudiran d’un descompte del 15 % per als seus fills si els inscriuen en un dels

Campus de juliol i/o agost.

6) Activitats especials

Durant juliol i agost tenen lloc les activitats especials: SWIM ROSES (natació en aigües obertes),

FIT TRIATLÓ i KANGOO OUTDOOR. Cal reservarles a través de la graella Pack fitness i les

dues primeres són gratuïtes per a tothom. El Kangoo està dins l’oferta del Pack fitness.

7) SK Kayak

Excursions en caiac amb una oferta 2×1 per a tots els abonats durant juny, juliol i agost (a excepció

d’Enokayak). Cal recollir el tiquet descompte a recepció per presentarlo el dia de la sortida. Cal

contactar directament amb SK KAYAK.

8) Aqua Brava

Oferta 2×1 els dies 2425 juny i 23 de setembre per a la persona abonada i un acompanyant. Cal

recollir el tiquet descompte a la recepció per presentarlo a les taquilles del parc aquàtic. I durant tot

l’estiu 10 % de descompte en les entrades.
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Qüestionari de mig mandat a

Josep A. Valdera, portaveu

d’Unió Municipal Roses

Clínic de Natació d’aigües obertes del
GEN Roses
Per ViladeRoses  /   03/07/2017  /   No Comentat

Organitzat pel GEN Roses, aquest Clínic d’aigües obertes serà impartit el 15 de juliol per

l’Entrenadora Nacional de Triatló i  Entrenadora Superior Natació, Roser Mejías

El proper diumenge 15 de juliol

el GEN Roses portarà a terme

un Clínic d’aigües obertes

dirigit a tots aquells nedadors

que estiguin interessats en

millorar la seva tècnica.

Un clínic que serà impartit per

Roser Mejías, Entrenadora

Nacional de Triatló i 

Entrenadora Superior Natació, i

esdevindrà especialment útil de

cares a la temporada de

travessies en aigües obertes

d’aquest estiu.
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Principis del cos i respiració.
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Anàlisis individual:
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Detecció d’errors.

Exercicis correctius específics.
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Exercicis en sec.

Utilització de material auxiliar.

Preu:

Socis: Gratuït.

No Socis: 10€

METODOLOGIA DEL CURS

9.45 a 10 hores Rebuda dels participants.

10 a 11 hores Presentació de la jornada. Benvinguda i entrega de la documentació.

11 a 13 hores Part Pràctica a piscina o a les instal·lacions del gen (a concretar).

– Mostra del material auxiliar i les maneres de treballar amb aquest.

– Sessió de tècnica de crol + Filmació dels participants.

13 hores Foto final de la Jornada.
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de mandat

Qüestionari de mig mandat a Josep A.

Valdera, portaveu d'Unió Municipal Roses
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HOME  ROSES  MUNICIPI  ROSES AUGMENTA LA SEVA OFERTA DE PLACES D’APARCAMENT GRATUÏT

L’Ajuntament està enllestint l’adequació de les finques municipals situades

al marge esquerra de la riera Trencada, entre el carrer de Coma Pedrosa i

l’avinguda de Rhode.

Aquest obres permetran posar en servei entre 350 i

400 noves places d’aparcament gratuït durant els

propers dies.

La nova zona d’aparcament és el resultat d’aplegar

en un sol espai les 8 finques cadastrals adquirides

per l’ajuntament al llarg dels darrers anys, inclosa

la corresponent a l’antic aparcament de l’hotel Coral, de 2.100m2, que ha

permès arribar als 7.000m2 útils per a l’aparcament.

Les obres, que han de durar 15 dies, tenen un cost de 31.000€ i consisteixen

en l’eliminació dels elements preexistents, tanques i runes, la regulació o

terraplenat dels terrenys per aconseguir un sol pla que permetrà la màxima

utilitat, i l’acabament de tota la superfície cobrint-la amb material granulat.

Es mantenen la majoria dels arbres i l’actuació s’aprofita també per a

rebaixar el talús que separa de la riera.

El consistori augmenta així el nombre de places d’aparcament gratuïtes de

què disposa la vila, les quals superen ja les 12.000, segons dades recollides

per l’Estudi de Mobilitat de Roses realitzat entre els anys 2015 i 2016.

D’aquestes, unes 700 situades al front de mar i a la zona del Mas de les

Figueres passen a ser de pagament en temporada alta: 350 de titularitat de

Ports de la Generalitat, 250 de titularitat municipal corresponents al port

esportiu) i la resta en zona blava.
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HOME  ROSES  ESPORTS  LA PISCINA DE ROSES OFEREIX AVANTATGES I PROMOCIONS PER GAUDIR DE
L’ESTIU PRACTICANT ESPORT

La Piscina de Roses posa en marxa, de l’1 de juliol al 30 de setembre, una

campanya de promoció, a través de la qual les persones que s’abonin poden

escollir 2 opcions amb matrícula inclosa: 1 mes per 55 €, o bé 2 mesos per 90

€.

Passat aquest període, qui ho desitgi pot continuar

gaudint dels serveis del centre amb la quota que

hagi seleccionat. Els preus en promoció donen la

possibilitat d’accedir a la Piscina de Roses en tot

l’horari d’obertura i permeten l’ús de les piscines, la

zona Spa, la sala de fitness – musculació i l’espai

exterior d’entrenament funcional.

A més, totes les noves altes s’enduen una sessió gratuïta d’assessorament

esportiu realitzada pels nostres monitors assessors.

Finalment, cal remarcar que tots els abonats gaudiran d’una sèrie

d’avantatges extres durant els mesos de juliol i agost, dels quals destaquem:

1) Invitacions

Aquells abonats amb una antiguitat 2016 o anterior podran guanyar 4

invitacions més, a part de les dues que tenen de començament d’any, que

estaran disponibles a partir del 3 d’agost. Els nous abonats tindran dues

invitacions pel fet de donar-se d’alta.

2) Repte estiu

Tots els abonats que participin a un mínim de 24 sessions del Pack fitness

durant el juliol i/o agost s’enduran de premi un regal exclusiu: un llapis de

memòria de 8GB amb el logotip de la Piscina de Roses.

3) Val descompte de 6 €

Per la compra d’un banyador de natació Disseny Sport® a la nostra botiga,

els abonats obtindran un val de descompte de 6 €, que serà vàlid del 3 al 31

d’agost.

4) Entrades a 3 €

Durant juliol i agost, tots els abonats tindran a la seva disposició entrades

puntuals a 3 € per als seus familiars menors de 16 anys.

5) Campus Piscina Roses

Tots els abonats gaudiran d’un descompte del 15 % per als seus fills si els

inscriuen en un dels Campus de juliol i/o agost.

6) Activitats especials

Durant juliol i agost tenen lloc les activitats especials: SWIM ROSES (natació

en aigües obertes), FIT TRIATLÓ i KANGOO OUTDOOR. Cal reservar-les a

través de la graella Pack fitness i les dues primeres són gratuïtes per a

tothom. El Kangoo està dins l’oferta del Pack fitness.

7) SK Kayak

Excursions en caiac amb una oferta 2×1 per a tots els abonats durant juny,

juliol i agost (a excepció d’Enokayak). Cal recollir el tiquet descompte a

recepció per presentar-lo el dia de la sortida. Cal contactar directament amb

SK KAYAK.

8) Aqua Brava

Oferta 2×1 els dies 24-25 juny i 2-3 de setembre per a la persona abonada i

un acompanyant. Cal recollir el tiquet descompte a la recepció per

presentar-lo a les taquilles del parc aquàtic. I durant tot l’estiu 10 % de

descompte en les entrades.
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HOME  ROSES  ESPORTS  LA PISCINA DE ROSES OFEREIX AVANTATGES I PROMOCIONS PER GAUDIR DE
L’ESTIU PRACTICANT ESPORT

La Piscina de Roses posa en marxa, de l’1 de juliol al 30 de setembre, una

campanya de promoció, a través de la qual les persones que s’abonin poden

escollir 2 opcions amb matrícula inclosa: 1 mes per 55 €, o bé 2 mesos per 90

€.

Passat aquest període, qui ho desitgi pot continuar

gaudint dels serveis del centre amb la quota que

hagi seleccionat. Els preus en promoció donen la

possibilitat d’accedir a la Piscina de Roses en tot

l’horari d’obertura i permeten l’ús de les piscines, la

zona Spa, la sala de fitness – musculació i l’espai

exterior d’entrenament funcional.

A més, totes les noves altes s’enduen una sessió gratuïta d’assessorament

esportiu realitzada pels nostres monitors assessors.

Finalment, cal remarcar que tots els abonats gaudiran d’una sèrie

d’avantatges extres durant els mesos de juliol i agost, dels quals destaquem:

1) Invitacions

Aquells abonats amb una antiguitat 2016 o anterior podran guanyar 4

invitacions més, a part de les dues que tenen de començament d’any, que

estaran disponibles a partir del 3 d’agost. Els nous abonats tindran dues

invitacions pel fet de donar-se d’alta.

2) Repte estiu

Tots els abonats que participin a un mínim de 24 sessions del Pack fitness

durant el juliol i/o agost s’enduran de premi un regal exclusiu: un llapis de

memòria de 8GB amb el logotip de la Piscina de Roses.

3) Val descompte de 6 €

Per la compra d’un banyador de natació Disseny Sport® a la nostra botiga,

els abonats obtindran un val de descompte de 6 €, que serà vàlid del 3 al 31

d’agost.

4) Entrades a 3 €

Durant juliol i agost, tots els abonats tindran a la seva disposició entrades

puntuals a 3 € per als seus familiars menors de 16 anys.

5) Campus Piscina Roses

Tots els abonats gaudiran d’un descompte del 15 % per als seus fills si els

inscriuen en un dels Campus de juliol i/o agost.

6) Activitats especials

Durant juliol i agost tenen lloc les activitats especials: SWIM ROSES (natació

en aigües obertes), FIT TRIATLÓ i KANGOO OUTDOOR. Cal reservar-les a

través de la graella Pack fitness i les dues primeres són gratuïtes per a

tothom. El Kangoo està dins l’oferta del Pack fitness.

7) SK Kayak

Excursions en caiac amb una oferta 2×1 per a tots els abonats durant juny,

juliol i agost (a excepció d’Enokayak). Cal recollir el tiquet descompte a

recepció per presentar-lo el dia de la sortida. Cal contactar directament amb

SK KAYAK.

8) Aqua Brava

Oferta 2×1 els dies 24-25 juny i 2-3 de setembre per a la persona abonada i

un acompanyant. Cal recollir el tiquet descompte a la recepció per

presentar-lo a les taquilles del parc aquàtic. I durant tot l’estiu 10 % de

descompte en les entrades.
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HOME  ROSES  MUNICIPI  PROMOCIONAR ROSES AMB UN RÈTOL DE GRANS DIMENSIONS I
L’HABILITACIÓ D’UN PARC PER A GOSSOS, LES DUES PROPOSTES MÉS VOTADES EN ELS PRIMERS PRESSUPOSTOS
PARTICIPATIUS

Més de 500 persones han exercit el seu dret a vot per decidir com invertir

una partida de 150.000 euros en el capítol d’inversions del Pressupost

Municipal.

L’Ajuntament posa en valor la implicació ciutadana

en aquest primer procés participatiu i continua

treballant activament per afavorir la presa de

decisions col·lectives.

Roses ja ha decidit quins projectes s’executaran al

llarg d’aquest any 2017 després d’impulsar el

primer Pressupost Participatiu a la vila. Després de tancar-se el període de

votacions per triar els projectes guanyadors, la proposta de Promocionar

Roses amb un rètol de grans dimensions ha estat la que ha rebut més

suport popular, amb un total de 73 vots. El cost estimat d’aquesta actuació és

de 25.000 euros i comporta la creació d’una proposta gràfica i la seva

plasmació en un gran rètol amb lletres de dos metres d’alçada.

L’habilitació d’un parc per a gossos, amb 69 vots rebuts i una inversió

aproximada de 50.000 euros, és el segon projecte amb més suport. D’aquesta

manera, el consistori es compromet a desenvolupar un espai suficientment

gran perquè els animals de companyia puguin córrer sense la necessitat

d’anar lligats. L’ampliació de les zones de jocs dels parcs infantils del

municipi, amb 67 vots i un cost estimat de 20.000 euros, i l’habilitació d’una

aula gastronòmica, amb 59 vots i un pressupost de 40.000 euros, completen

la llista de les propostes que compten amb més acceptació.

El 3’29% de la població exerceix el seu dret a vot

Des del passat divendres dia 16 i fins al dijous 22 de juny, els veïns i veïnes

majors de 16 anys i empadronats al municipi podien votar entre les 39

propostes finalistes. Durant aquests set dies, un total de 515 persones van

fer arribar les seves aportacions i van emetre un total de 1.025 vots -cada

ciutadà podia escollir fins a un màxim de tres propostes i el vot es podia

emetre a través del web www.tudecideixesroses.cat facilitant el número de

DNI o bé presencialment al Servei d’Atenció al Ciutadà (SAC). Inicialment,

l’Ajuntament va rebre durant la primera fase del procés 177 propostes, de

les quals 39 van complir els requisits tècnics i econòmics exigits.

El regidor d’Economia i Hisenda, Marc Danés, valora molt positivament

aquests primers Pressupostos Participatius i destaca que “aquestes xifres de

participació ens esperonen a seguir desenvolupant més i millors polítiques de

participació ciutadana els propers anys; hem fet un salt qualitatiu important pel

que fa a transparència i qualitat democràtica”. I afegeix que “és essencial que

veïns i veïnes, entitats i Ajuntament siguem capaços de construir entre tots plegats

una societat millor que fomenti la democràcia participativa i el debat col·lectiu”.

L’Ajuntament agraeix la implicació dels rosincs i rosinques i recorda que les

propostes guanyadores -fins a esgotar la partida de 150.000€- s’executaran

al llarg d’aquest any 2017. Atès que els quatre projectes més votats no

superen aquesta xifra, l’equip de govern estudiarà i valorarà quina actuació

impulsarà amb la quantitat restant, ja que l’execució de la cinquena

proposta més votada -l’adequació d’un carril bici entre la urbanització de

Mas Fumats i el nucli de Roses- superaria amb escreix l’import que se s’ha

sotmès a decisió popular.

Informe Resultats_Roses_DF.pdf — PDF document, 2.27 MB (2380355 bytes)
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TRAMUNTANA TV ROSES INCORPORARÀ PROP DE 400 NOVES PLACES D'APARCAMENT GRATUÏT FRONT DE MAR

Tramuntana TV
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Roses incorporarà prop de 400 noves places d'aparcament gratuït front de mar

03.07.2017 20:30

L’Ajuntament de Roses està està enllestint l’adequació de les finques municipals situades al marge esquerra de la
riera Trencada, entre el carrer de Coma Pedrosa i l’avinguda de Rhode. Aquest obres permetran posar en servei
entre 350 i 400 noves places d’aparcament gratuït durant els propers dies.

La nova zona d’aparcament és el resultat d’aplegar en un sol espai les 8 finques cadastrals  adquirides per
l’ajuntament al llarg dels darrers anys, inclosa la corresponent a l’antic aparcament de l’hotel Coral, de 2.100m2,
que ha permès arribar als 7.000m2 útils per a l’aparcament.  

Les obres, que han de durar 15 dies, tenen un cost de 31.000€ i consisteixen en l’eliminació dels elements
preexistents, tanques i runes, la regulació o terraplenat dels terrenys per aconseguir un sol pla que permetrà la
màxima utilitat, i l’acabament de tota la superfície cobrintla amb material granulat. Es mantenen la majoria dels
arbres i l’actuació s’aprofita també per a rebaixar el talús que separa de la riera.

El consistori augmenta així el nombre de places d’aparcament gratuïtes de què disposa la vila, les quals superen ja
les 12.000, segons dades recollides per l’Estudi de Mobilitat de Roses realitzat entre els anys 2015 i 2016.
D’aquestes, unes 700 situades al front de mar i a la zona del Mas de les Figueres passen a ser de pagament en
temporada alta: 350 de titularitat de Ports de la Generalitat, 250 de titularitat municipal corresponents al port
esportiu) i la resta en zona blava.  
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Aparcar gratis davant el mar a
Roses serà més fàcil a partir

d'aquest estiu

L'Ajuntament crea 400 noves places d'aparcament

Els operaris acabant de treballar en l'adequació dels terrenys

REDACCIÓ / Alt Empordà / Roses

L’Ajuntament de Roses (Alt Empordà) està està enllestint l’adequació de

les finques municipals situades al marge esquerra de la riera Trencada,

entre el carrer de Coma Pedrosa i l’avinguda de Rhode. Aquest

obres permetran posar en servei entre 350 i 400 noves places

d’aparcament gratuït durant els propers dies.

La nova zona d’aparcament és el resultat d’aplegar en un sol espai les 8

finques cadastrals adquirides per l’ajuntament al llarg dels darrers anys,

inclosa la corresponent a l’antic aparcament de l’hotel Coral, de 2.100

metres quadrats, que ha permès arribar als 7.000 metres

quadrats útils per a l’aparcament.   

Les obres, que han de durar 15 dies, tenen un cost de 31.000 euros i

consisteixen en l’eliminació dels elements preexistents, tanques i runes, la

regulació o terraplenat dels terrenys per aconseguir un sol pla que

permetrà la màxima utilitat, i l’acabament de tota la superfície cobrintla

amb material granulat. Es mantenen la majoria dels arbres i l’actuació

s’aprofita també per a rebaixar el talús que separa de la riera.

El consistori augmenta així el nombre de places d’aparcament gratuïtes de

què disposa la vila, les quals superen ja les 12.000, segons dades

recollides per l’Estudi de Mobilitat de Roses realitzat entre els anys

2015 i 2016. D’aquestes, unes 700 situades al front de mar i a la zona

del Mas de les Figueres passen a ser de pagament en temporada alta:

350 de titularitat de Ports de la Generalitat, 250 de titularitat

municipal corresponents al port esportiu) i la resta en zona

blava. 
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Roses augmenta l'oferta de places
d'aparcament gratuït
S'està enllestint l'adequació de les finques municipals situades al marge esquerra de
la riera Trencada, entre el carrer de Coma Pedrosa i l'avinguda de Rhode

EMPORDA.INFO  03.07.2017 | 11:16

L'Ajuntament de Roses està està enllestint
l'adequació de les finques municipals situades al
marge esquerra de la riera Trencada, entre el carrer
de Coma Pedrosa i l´avinguda de Rhode. Aquest
obres permetran posar en servei entre 350 i 400
noves places d´aparcament gratuït durant els
propers dies.

La nova zona d'aparcament és el resultat d'aplegar
en un sol espai les 8 finques cadastrals adquirides
per l'ajuntament al llarg dels darrers anys, inclosa
la corresponent a l´antic aparcament de l'hotel
Coral, de 2.100m2, que ha permès arribar als 7.000

m2 útils per a l'aparcament.

Les obres, que han de durar 15 dies, tenen un cost de 31.000€ i consisteixen en l'eliminació dels
elements preexistents, tanques i runes, la regulació o terraplenat dels terrenys per aconseguir un sol
pla que permetrà la màxima utilitat, i l´acabament de tota la superfície cobrint-la amb material granulat.
Es mantenen la majoria dels arbres i l'actuació s´aprofita també per a rebaixar el talús que separa de la
riera.

El consistori augmenta així el nombre de places d'aparcament gratuïtes de què disposa la vila, les
quals superen ja les 12.000, segons dades recollides per l'Estudi de Mobilitat de Roses realitzat entre
els anys 2015 i 2016. D'aquestes, unes 700 situades al front de mar i a la zona del Mas de les Figueres
passen a ser de pagament en temporada alta: 350 de titularitat de Ports de la Generalitat, 250 de
titularitat municipal corresponents al port esportiu) i la resta en zona blava.
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Que els astres 
siguin favorables
nn La inauguració d’un observatori astro-
nòmic no es fa sovint, i menys si es tracta  
d’un espai que acull un telescopi de mag-
nitud. En aquest cas el més important de 
la demarcació. La iniciativa és dins el pro-
jecte empresarial dels germans Guerra, els 
rosincs propietaris del càmping Bassegoda 
Park d’Albanyà. La passió de Pere Guerra 
per l’astronomia ha estat clau, però a l’hora 
de fer realitat l’acció s’ha comptat amb un 
suport molt important del territori. Alba-
nyà i l’entorn s’hi han abocat i les adminis-
tracions locals també hi han donat suport. 
Tot això ha servit per poder optar a ajuts 
europeus, de l’Obra Social La Caixa i altres 
tipus de suports. En aquest cas molts han 
posat el seu gra de sorra. Calen més inicia-
tives a l’Alt Empordà sorgides de la unitat i 
pel bé del territori. n
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EL sEmàfOR

El festival continua gaudint de molt bona 
salut: Ramon Mirabet ja ha esgotat les en-
trades, i Pedro Guerra i Maria Arnal i Mar-
cel Bagés estan a punt de fer-ho. n  

sOns DEL món

El TT Tramuntana i el CER L’Escala, amb 
els seus èxits al Campionat d’Espanya, 
demostren que el futur del tennis taula 
local està més que assegurat.

TEnnIs TAULA LOCAL

L’Alt Empordà disposa des de divendres 
d’un centre de reproducció assistida, FIV 
Obradors, que neix per convertir-se en 
un “referent europeu”.

fIv ObRADORs

El nou president de la Federació Catalana de Confraries de Pescadors ex-

plica que entre Catalunya, València i les Balears hi ha representada el 80% 

de la flota d’arrossegament del Mediterrani. Antoni Abad adverteix: “Poca 

broma amb això, i a Madrid, si no ens entenen, tindran un problema.”

Antoni Abad, 27/6/17

L’AvAnÇ mETEOROLÒGIC

nn Preludi d’un canvi de temps, 
amb molts més núvols, molta 
xafogor, alguns ruixats i vents 
humits.

nn Temps molt inestable, amb 
ruixats i tempestes que local-
ment poden ser intenses. 
Refrescada brusca.

Dimarts, 4 
Tranquil

Dimecres, 5
Estiu

Dijous, 6
Canvis

nn Dia de ple estiu, amb molt 
de sol, bandes de núvols 
prims, molta humitat i forta 
sensació de xafogor.

nn Temps molt tranquil, amb 
sol arreu, marinades a la costa 
i garbí al sud, calor al migdia i 
cap núvol.

Divendres, 7 
Tempestes

nn ALBANYÀ. En la vetllada 
astronòmica de dissabte 
es va servir un pica-pica 
d’allò més original. El tema 
no podia ser un altre que 
el relacionat amb la inau-
guració de l’observatori. 
Entre les exquisideses hi 
havia Sols de parmesà i ro-
maní; anells de Saturn de 
calamar; Mart de Cabra-
les i els vins eren del celler 
Còsmic d’Agullana i el cava 
era l’Stars Brut Nature de 
Peralada. Una altra curio-
sitat és la banda sonora 
de les imatges de promo-
ció de l’observatori. El seu 
autor és el músic Pep Sala, 
amic personal dels ger-
mans Guerra, i també pre-
sent a la inauguració.n

nn A DEsHORA

Els senglars també mengen pizza
roses. Els veïns de l’urbanització Mas Matas, a tocar de Roses, van quedar parats 
amb els gustos gastronòmics d’un senglar que va apropar-se a un contenidor de la 
zona. L’animal, tal com mostra la fotografia que Patricia Pirotte va compartir al grup 
Roses en Positiu, estava menjant tranquil·lament les restes d’una pizza. n

nn fORA D’HORA

CUJEDA
Resaltado
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Localitzen el cadàver de Jacques Regnier
nn albanyà. Els Mossos van trobar diumenge el cadàver 
de l’home de 82 anys de Llançà desaparegut des del 23 de 
juny.  El cos sense vida de Jacques Regnier era  en una zona 
boscosa d’Albanyà juntament amb el seu cotxe.  n

tràgic desenllaç a albanyàY

“Hem de recuperar el múscul que tenia la 
pesca catalana, aquest és el meu objectiu”

Aquest rosinc de 54 anys és des de fa unes setmanes el màxim representant dels pescadors de Catalunya en substitució del blanenc 
Eusebi Esgleas. Tot i això Abad no renuncia al lideratge a les confraries de Roses i Girona on ha estat treballant en els darrers anys. Creu 
que el model gironí es pot extrapolar a altres províncies i aposta per promocionar el producte propi enfront el d’exportacions massives

Què l’ha portat a presentar-se 
per presidir la Federació Catalana 
de Confraries de Pescadors?
 El president que teníem, l’Euse-
bi Esgleas, ha plegat per qüesti-
ons de salut. I, entre tots els meus 
companys em van mig embolicar 
i jo al final em vaig deixar embo-
licar.

Això és compatible amb la confra-
ria de Roses i la federació de Giro-
na?

 Sí, és perfectament compatible. 
Jo, precisament els vaig posar una 
condició: no volia deixar la fede-
ració de Girona. Si m’haguessin 
fet renunciar a alguna cosa hau-
ria deixat la federació catalana. 
Jo amb els meus companys de Gi-
rona estic molt còmode. Hem fet i 
estem fent moltes coses i ens es-
tem posicionant molt bé al Me-
diterrani. Estem fent molt bona 
gestió de molts caladors i no volia 
deixar-ho. El fet que els càrrecs 
siguin compatibles em permetrà 
extrapolar moltes accions a altres 
províncies. Per tant, ho provem 
i com que a la catalana  hi ha un 
bon executiu de patrons majors 
de confraries de la resta de Ca-
talunya el pes també el portaran 
ells.

nn

ANTONI ABAD. Ocuparà el càrrec a la Federació Catalana els pròxims 4 anys  À. REYNAL

entreVista antoni abad. president de la federació catalana de confraries de pescadors

Gemma Visa i roses Quines aportacions farà vostè 
amb la seva trajectòria a Roses i 
Girona?

Hem de recuperar el múscul que 
tenia la pesca a Catalunya, aquest 
és el meu objectiu. Nosaltres per 
culpa d’aquesta crisi hem perdut 
molt de potencial. Hem perdut 
molts barcos, pes i tot això ho hem 
de recuperar. Hem de tornar a ser 
un sector primari potent. Potser 
amb menys pescadors i menys 
barques, però potent, ben instau-
rat al territori i amb capacitat per 
fer sentir la nostra veu. Jo entenc 
que tot el que hem fet a Girona 
amb la gestió dels caladors, amb 
les iniciatives de Roses i Palamós, 
amb l’escamarlà de Llançà, amb 
els sonsos, amb la pesca-turisme, 
tot això hauríem de mirar d’extra-
polar-ho. No és exagerat dir que 
Girona és capdavantera del Me-
diterrani.

Com batallarà a Madrid i Brussel-
les?

La Federació Catalana és una 
federació amb molt de pes per-
què entre Catalunya, València i 
les Balears tenim el 80% de la flo-
ta d’arrossegament de la Mediter-
rània. Tot i això, encara hem de 
potenciar més la nostra federa-
ció i que no es puguin fer coses si 
no hi ha la federació catalana a la 

ara tocarà desenvolupar-la. Ales-
hores es pot anar a Madrid i dir: 
Alerta, que sóm el 80%. Poca bro-
ma amb això, i si no ens entenem, 
Madrid tindrà un problema. Ai-
xí de clar ho dic. Aquest missat-
ge també s’ha de traslladar a la 
Unió Europea, tot i que allà ja ens 
diuen que hem d’adreçar-nos al 
nostre estat membre. I en aquest 
sentit tenim un filtre. Mentres-
tant, quan intervingui el secreta-

ri de la interferderativa    _que és de 
Penyíscola   _ ha de parlar amb veu 
de la Mediterrània i Madrid ha 
de dir: Compte, que aquests són 
molts! Després, entre nosaltres ja 
ens barallarem a les nostres tau-
les, si cal.

Quin pla tenen per afrontar la com-
petència de l’Atlàntic, Cantàbric, 
Pacífic i d’altres aigües?

Nosaltres hem de potenciar el 
tema de la barca al plat. Per llui-
tar contra les importacions mas-
sives hem de treballar perquè la 
gent s’adoni que aquest peix d’al-
tres llocs del món no està pescat 
de la mateixa manera. Nosaltres 
tenim un bé de Déu i no és igual 
aquest peix nostre agafat, sub-
hastat i menjat avui.

El consumidor, però, es troba amb 
uns preus molt diferents. I això, 
també pesa.

D’acord, potser en aquest sentit 
ens hauríem de preocupar més de 
promocionar el nostre peix. Hem 
de fer més campanyes perquè la 
gent conegui altres espècies amb 
uns valors nutritius molts impor-
tants, amb uns omega3 brutals. 
La gent ha de saber que no agafem 
només gamba, rap i lluç. I, l’admi-
nistració ja ens ajuda però nosal-
tres hem de tirar del carro. n 

catalUnYa, ValÈncia i Balears 
representen el 80% de la 
flota d’arrosseGaMent

lÍders al MediterraniY

taula. Fa cinc mesos es va crear 
una interfederativa que aglutina 
Catalunya, València i les Balears i 

CUJEDA
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L’Ajuntament de l’Escala ha asfaltat i pintat els carrers Barcelona, 
Vendrell, Ginesta i Ventalló. Això ha permès normalitzar la circula-
ció, i ara només quedarà pendent la instal·lació de senyals verticals i 
que les companyies de serveis retirin els pals del cablejat (que s’ha so-
terrat). Paral·lelament, la setmana passada també va acabar la millo-
ra anual dels camins rurals del municipi. S’han anivellat i compactat 
el camí de Sobrestany, el de Torre Forçosa, o la prolongació del carrer 
Claudi fins al cementiri de Sant Martí d’Empúries, entre d’altres. n

nn

La millora dels carrers Barcelona, Ventalló, 
Ginesta i Vendrell de l’Escala, a punt

Y urbanisme. millora de vials

El portaveu de Ciutadans 
(C’s) a Roses, José Manuel Álva-
rez, critica que l’equip de govern 
ja tenia previst executar els pro-
jectes que va incloure als pressu-
postos participatius. Els acusa 
de “cuinar aquests pressupos-
tos per fer donar la falsa sensa-
ció que els veïns estan escollint 
quan, en realitat, han triat en-
tre projectes que el govern ja te-
nia intenció de fer”. A més, tam-
bé destaca que només ha votat el 
3,29% del cens. “Aquesta baixa 
participació és una mostra evi-
dent que el govern no prioritza 
les necessitats dels ciutadans, i 
per això la gent no vota”, diu. n

redacció l roses

nn

roses. pressupostosY

C’s critica que 
els projectes 
participatius ja 
estaven previstos

L’Ajuntament de Roses està re-
dactant una nova ordenança de 
civisme, el primer esborrany de 
la qual hauria d’estar enllestit a 
finals d’aquest mes. L’alcaldessa, 
Montse Mindan, ho va avançar 
durant el ple de la setmana passa-
da, després del debat d’una moció 
en què ERC-AM demanava que es 
defensi “El dret dels infants al joc” 
i que es faci “una ordenació inclu-
siva dels espais públics”. Aquest 
era el punt més destacat de la ses-
sió, i va prosperar tot i els vots ne-
gatius de l’equip de govern (PDe-
CAT), que va argumentar una fal-
ta de diàleg. Els set regidors d’ERC, 

redacció l roses

nn

L’Ajuntament de Roses redacta 
una nova ordenança de civisme
Aproven una moció 
d’ERC-AM contra els 
cartells que prohibeixen 
jugar a pilota en alguns 
punts de la via pública

política. ple ordinariY

ventari dels llocs on hi ha cartells 
per decidir si realment hi són ne-
cessaris o no, que enlloc de prohi-
bir es demani “jugar amb respec-
te”, i que s’impulsi una campanya 
de civisme en aquest sentit. Min-
dan també va argumentar que on 
hi ha cartells és perquè els veïns 
ho han demanat, i que cal fer com-
patible el joc infantil amb el des-
cans dels veïns. n

VILADEROSES.CATplE. la moció es va aprovar tot i el vot contrari de l’equip de govern

Un veí de Roses ha activat una 
campanya a la plataforma de re-
collida de signatures Change.
org per demanar a l’Ajuntament 
que permeti mantenir l’activi-
tat de les embarcacions de visió 
submarina Els Blaus, conegudes 
com a Golondrinas, que fan rutes 
entre Roses i Cadaqués, i per di-
versos punts del cap de Creus. La 
campanya va dirigida a l’equip de 
govern, que amb el nou pla d’usos 
de les platges ha vetat les guin-

redacció l roses

nn

guetes a través de les quals l’em-
presa donava informació i venia 
tiquets. “Demanem una revisió 
del concurs perquè totes aquelles 
empreses que s’han quedat sense 
els seus punts de venda tinguin 
l’oportunitat de poder continuar 
treballant i mantenint el perso-
nal”, diuen a través del web, i la-
menten que una trentena de per-
sones s’han quedat sense feina. A 
l’hora de tancar aquesta edició ja 
havien recollit 447 de les 500 fir-
mes necessàries perquè la cam-
panya prosperi. n

Campanya al Change.org 
per mantenir ‘Els Blaus’

serveis. turísticsY

20 Anys d’històriA. les barques fan diverses rutes pel cap de Creus CHANGE.ORG

PSC i Unió Municipal hi van votar 
a favor, mentre que Gent del Po-
ble, PP i C’s es van abstenir.

ERC-AM va presentar la moció 
després de la instal·lació de diver-
sos cartells que prohibeixen jugar 
a pilota en places i espais públics. 
El text de la moció demana preci-
sament que es redacti una orde-
nança de civisme i l’ús de l’espai 
públic, i també que es faci un in-
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Una persona va morir i du-
e s  mé s v a n q ue d a r  f e r ide s
_una de greu i una altra de lleu_ 
en l’explosió de la cambra hiper-
bàrica d’un vaixell de corallers 
que va tenir lloc divendres, a Ca-
daqués. Els fets van succeir cap a 
les deu del matí en una embarca-
ció, de nom Trepa, que fondejava 
al cap de Creus. Les dues víctimes 
estaven a dins de la cambra hi-
perbàrica fent la descompressió 
quan hi va haver la deflagració. 
La Guàrdia Civil ha obert una in-
vestigació per determinar-ne les 
causes, però tot indica que van ser 
els gasos que s’utilitzen a la cam-
bra el que va provocar l’explosió.

Redacció/ACN l cadaqués
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Una explosió en un vaixell deixa 
un mort i dos ferits, a Portlligat
Les dues víctimes, un 
home de 60 anys i un 
jove de 25 veïns de Roses, 
estaven a dins de la 
cambra hiperbàrica

succés. lA guàRdiA Civil hA obeRt uNA iNvestigACióY

dels fets s’hi van desplaçar l’heli-
còpter i una ambulància del SEM, 
dues dotacions dels Bombers de 
la Generalitat i efectius dels Mos-
sos d’Esquadra, a més de l’embar-
cació Castor de Salvament Marí-
tim i la Guàrdia Civil.

Els tres tripulants eren veïns de 
Roses. Dos d’ells tenien llicència 
per extreure corall, un en en ai-
gües interiors i l’altre, en exteri-
ors. n

ACN‘trEpA’. Fondejava al cap de Creus i el tercer tripulant la va portar a portlligat

El jutjat d’instrucció número 
5 de Figueres ha obert una inves-
tigació arran d’una denúncia in-
terposada contra un home de 88 
anys per haver fet tocaments a 
una menor de 14 anys, a la Selva 
de Mar. El jutge ha citat com a tes-
timonis tres familiars de la nena, 
entre els quals hi ha una neboda 
del denunciat que assegura que 
també va patir abusos. 

El cas es remunta al 30 d’octu-
bre. Segons consta a la denúncia 
presentada als Mossos d’Esqua-
dra uns dies després, la nena era 
a la casa del presumpte agres-
sor amb la dona del seu pare. La 
menor va pujar al terrat i l’home 
l’hauria seguit. Allà, li hauria de-
manat que li fes un petó a la gal-
ta. La nena li hauria fet i després 
n’hi hauria demanat un altre a la 
boca mentre “ li tocava un pit”. 
Aleshores, sempre segons la de-
núncia, la menor es va apartar i 

Redacció/ACN l la selva de mar
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li va demanar que parés, però el 
denunciat li hauria tocat un altre 
pit. La nena va fugir mentre l’ho-
me li deia “així em deixes sol?”. 
Un cop dins de la casa, la dona del 
seu pare es va adonar que alguna 
cosa no anava bé i se la va endur. 
Finalment, li va explicar els fets i 
també li va dir que durant l’estiu 
l’home s’havia mostrat excessi-
vament afectuós amb ella i que la 
buscava perquè li fes petons.

Ara, el jutjat ha obert diligènci-
es d’investigació i ha citat a decla-
rar a la dona del pare de la menor i 
a dos familiars més. Entre ells, la 
neboda del denunciat, que asse-
gura que també va abusar d’ella 
quan tenia 6 anys. Els fets, que 
haurien tingut lloc fa més de 50 
anys i ja haurien prescrit, s’hau-
rien repetit fins que va tenir 14 
anys. La dona té nombrosos in-
formes psicològics que conclo-
uen que va patir abusos reiterats 
durant la infància, tot i que mai 
ho va denunciar. n

Primeres declaracions 
pels suposats abusos 
de la Selva de Mar

succés. iNvestigACió judiCiAlY

La Guàrdia Civil va enxampar dimecres a la Jonquera un letó de 31 
anys que duia 18 kg de marihuana amagats al cotxe. El mateix dia tam-
bé hi van interceptar un altre conductor que portava 22 feixos de bit-
llets tintats (s’utilitzen per fer creure a les víctimes que es converteixen 
en bitllets legals aplicant-hi un líquid). Duia 12.000 francs suïssos. n

nn

Interceptats amb droga i bitllets tintats

Y succés. A lA joNqueRA

Enxampa una dona robant a casa seva i 
la reté fins que arriben els Mossos

succés. A l’esCAlAY

nn Els Mossos d’Esquadra van detenir, el 26 de juny passat, una do-
na de 32 anys com a presumpta autora d’un delicte de robatori amb 
força a l’interior d’un domicili de l’Escala. L’alerta la va donar el pro-
pietari de l’habitatge, que quan entrava va sentir sorolls i va enxam-
par la dona regirant una habitació. La va retenir fins que van arribar 
els agents. La policia creu que anava acompanyada d’una altra per-
sona i ha obert una investigació per intentar localitzar-la. n

Mor un banyista a 
la platja del Borró

Apunyalament al 
centre de Llançà

nn Un home belga de 69 anys 
va morir dimarts al migdia 
mentre es banyava a la plat-
ja del Borró, al terme munici-
pal de Colera. Cap a les 12.45 
h, uns banyistes van treure 
l’home inconscient de l’aigua. 
Immediatament s’hi van des-
plaçar els equips d’emergèn-
cies, que li van fer un massat-
ge cardíac a la sorra i manio-
bres de reanimació. Però tots 
els esforços van ser en va. n

nn Un home de nacionalitat 
marroquina en va apunya-
lar un altre de nacionalitat 
romanesa al cèntric carrer 
Rafel Estela de Llançà, di-
marts a la tarda. La víctima 
va quedar ferida de gravetat 
i la van traslladar en helicòp-
ter a l’hospital Josep Trueta 
de Girona. L’agressor va fugir 
corrent. n

succés. A ColeRA

succés. feRit gReu

Y

Y

La víctima mortal és un home de 
60 anys i el ferit, un jove de 25 que 
té cremades molt greus i a qui van 
traslladar a l’hospital de la Vall 
d’Hebron de Barcelona en heli-
còpter. El tercer tripulant, que és 
el pare del jove ferit, era a fora en 
el moment de l’accident, i va por-
tar el vaixell ràpidament fins a 
Portlligat. Allà, una embarcació 
de bandera francesa va avisar els 
serveis d’emergències. Fins al lloc 

Els Mossos d’Esquadra van 
trobar diumenge el cadàver del 
veí de Llançà de 82 anys que ha-
via desaparegut la matinada 
del 23 de juny. Es tracta de Jac-
ques Regnier, un ancià de naci-
onalitat belga que, segons fonts 
properes a la investigació, no 
tenia cap malaltia diagnosti-
cada. Durant la recerca, la fa-

Redacció l llaNÇÀ
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mília creia que Regnier es va 
desorientar amb el cotxe quan 
anava a l’hospital a veure la do-
na que vivia amb ell, que aca-
baven d’ingressar. Sembla que 
l’home, enlloc d’agafar l’N-260 
cap a Figueres, es va dirigir cap a 
Portbou. D’allà, hauria entrat a 
França, on hauria tret diners en 
una benzinera. També se sabia, 
però, que l’home havia tornat a 
Catalunya. Se li va perdre la pis-
ta la matinada del dia 23, quan 
va pagar el peatge de Figueres 
Nord de l’autopista.

La policia va trobar el cos, que 
no presentava signes de violèn-
cia, en una zona boscosa, aïllada 
i de difícil accés del terme muni-
cipal d’Albanyà. I a uns 500 me-
tres hi havia el cotxe que con-
duïa: un Nissan Micra de color 
blau. Estava previst que ahir li 
practiquessin l’autòpsia per de-
terminar les causes de la mort, 
però a l’hora de tancar aquesta 
edició encara no se’n coneixien 
els resultats. La família de l’an-
cià n’havia denunciat la desa-
parició la setmana passada. n

Troben mort el veí de Llançà 
desaparegut el 23 de juny

succés. eN uNA zoNA bosCosA d’AlbANyàY

jACquEs rEgniEr. tenia 82 anys HN
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El Consell Comarcal de l’Alt 
Empordà posarà a licitació la 
contractació de la concessió del 
servei de menjador i monitorat-
ge  del centres de la comarca per 
l’import de 4,6 MEUR, de tots els 
centren que tenen el servei ges-
tionat directament per aquesta 
administració.  La competència 
de la gestió dels menjadors esco-
lars de la comarca altempordane-
sa està delegada pel Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya. Pel que fa al con-
tracte, es podria prorrogar dos 
cursos escolars més (2020-2021 i 
2021-2022)

Redacciól Figueres  
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Posen a concurs el servei de 
menjador escolar per 4,6 MEUR 

ensenyament. licitacióY

Tal com indiquen les 
clàusules, el preu unitari 
màxim de licitació per 
a cada menú és de 5,64 
euros més IVA

sErvEi dE mEnjAdor. El total de l’adjudicació és per als propers 3 cursos  lectius HN

4,6 meur.La institució ha de-
cidit que l’adjudicació sigui de 
4.625.305 euros per als propers 
tres cursos lectius i la xifra es di-
versificarà en quatre anualitats. 
El Consell Comarcal de l’Alt Em-
pordà licitarà vuit lots diferents 
i la seva previsió és de 1.412 co-
mensals en el seu conjunt i cor-

reponents  a un total de 35 escoles 
de la comarca. És a dir que la xifra 
total dels menús serà de 249.744.  

Tal com informen des del Con-
sell Comarcal, el contracte serà 
de caràcter administratiu, és  a 
dir, com a contracte fer conces-
sió de festió de serveis públics. 
D’aquesta manera, el Consell 

Comarcal no assegura un rendi-
ment mínim per la gestió i l’explo-
tació d’aquest servei. 

eLs Centres aLtemPOrDanesOs. 
Les escoles o centres d’ensenya-
ment que tinguin el menjador 
gestionat pel Consell Comarcal 
hauran de crear una comissió de 
seguiment del servei en el marc 
del seu consell escolar. L’adju-
dicatari haurà de fer la previsió 
de menús especials per a indis-
podicions esporàdiques i per al-
tres casos sotmesos a prescripció 
mèdica.  En el ple extraordinari 
del Consell Comarcal també es 
va decidir que l’adjudicari, sense 
modificar el preu del menú, pot 
estimar les peticions dels usu-
aris per adaptar-se als costums 
culturals o opcions familiars de 
l’alumnat, sempre que aquestes  
no entrin en contradicció amb la 
nutrició de cada etapa i edat es-
coltar. El preu unitari màxim de 
licitació per a cada menú és de 5, 
64 euros més IVA. n

D’aquí a un parell de setmanes, 
Roses disposarà d’entre 350 i 400 
places noves d’aparcament gratu-
ïtes. El consistori ha decidit aple-
gar, en un sol espai, les vuit fin-
ques cadastrals que han passat a 
titularitat municipal al llarg dels 
darrers anys, situades a l’entrada 
del poble costaner. En aquest es-
pai s’inclou l’antic aparcament de 
l’hotel Coral, de 2.100m2, que ha 
permès arribar als 7.000m2 útils 
per al nou aparcament.   

A hores d’ara, l’ajuntament del 
municipi està treballant en l’ade-
quació de les finques situades a la 
zona del marge esquerra de la rie-
ra Trencada, entre el carrer de Co-
ma Pedrosa i l’avinguda de Rho-
de. 

M.arranzl rOses  
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Roses ja té gairebé enllestit el nou 
aparcament municipal gratuït
El resultat d’aplegar vuit 
finques municipals en un 
sol espai proporcionarà 
entre 350 i 400 places 
d’estacionament

inFraestruCtura. zona d’estacionaMentY

bres i l’actuació s’aprofita també 
per rebaixar el talús que separa 
de la riera.

mÉs De 12.000 PLaCes. Amb l’aug-
ment d’aquest nou aparcament, 
l’Ajuntament de Roses disposa de 
més les 12.000 places, gratuïtes o 
de pagament segons la tempora-
da. Aquesta xifra prové de les da-
des recollides per l’Estudi de Mo-
bilitat de Roses realitzat entre els 
anys 2015 i 2016. n

AJ.ROSESjuliol. Està previst que aquest mes s’inauguri la nova zona d’aparcament

E l Tribunal Suprem ha confir-
mat la pena de 19 anys de presó 
per a Musa Baldeh, l’home que 
va assassinar la seva dona a ga-
nivetades a Sant Pere Pescador, 
el 17 de novembre del 2014.Tal 
com ja havia fet el Tribunal Supe-
rior de Justícia de Catalunya (TS-
JC), el Suprem desestima ínte-
grament el recurs presentat per 
la defensa, que desgranava fins 
a set arguments contra la sen-
tència que va condemnar Bal-
deh per un delicte d’assassinat 
amb una circumstància agreu-
jant de parentiu i una atenuant 
de confessió. El tribunal també 
manté la prohibició del proces-
sat a tenir la pàtria potestat dels 
tres fills menors d’edat que tenia 
amb la víctima i argumenta que 
els ha provocat un “dany irrepa-
rable” en arravatar-los la mare 
de forma “abrupta i cruel”. Bal-
deh haurà d’assumir les costes 
processals del recurs. n

Redacció/acn l sant Pere PesCaDOr
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suCCÉs. assassinatY

El Suprem confirma 
la pena de 19 anys 
per a l’acusat del 
crim de Sant Pere

31.000 eurOs. Tal com informa el 
consistori, les obres han d’aca-
bar d’aquí a quinze dies i tenen 
un cost de 31.000€. Els especia-
listes  han de treballar en l’elimi-
nació dels elements preexistents, 
tanques i runes, la regulació o ter-
raplenat dels terrenys per acon-
seguir un sol pla que permeti la 
màxima utilitat, i l’acabament 
de tota la superfície per cobrir-la  
amb material granulat. Tot i així, 
es mantindran la majoria dels ar-
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Després d’haver exhaurit les 

Els jardins de Can Puig-Mas-

Figueres celebrarà dissabte 

entrades del concert del proper 
22 de juliol, el festival Portalblau 
ha programat una segona actu-
ació de Roger Mas a l’Alfolí de la 
Sal de l’Escala. La segona actu-
ació del cantautor català es farà 
el mateix dia, a les 7 de la tarda, 
dues hores i mitja abans del pri-
mer concert anunciat, que se-
rà  a 2/4 de 10 del vespre. Mas hi 
presentarà un recull de les can-
çons més emblemàtiques de la 
seva discografia. n

sanet, de Vilafant, seran l’esce-
nari de la presentació, aquest 
divendres, a les 10 del vespre, 
de Kavafis en concert (Temps 
Record, 2016), l’últim treball 
del cantautor Josep Tero. En el 
marc de Vespres Musicals de 
Vilafant, Tero anirà acompa-
nyat de la cantant Marina Ros-
sell, Gemma A brié (veu i con-
trabaix) i Josep Maria Borràs 
(teclats). L’entrada al concert és 
lliure. n

la tercera edició del concurs de 
Música Jove Joan Trayter-Pla-
ça de l’Estació, organitzat per 
l’Associació de Veïns del Barri 
de l’Estació.  El concurs comen-
çarà a les 9 del vespre amb les 
actuacions dels grups partici-
pants i s’acabarà amb un con-
cert del grup guanyador de la 
primera edició, L’artista convi-
dat. Com a novetat, enguany hi 
haurà un sopar popular.n

A.Ventura l l’escala  

A.Ventura l vilafant  

A.Ventura l figueres  
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música. progrAmAció

música. progrAmAció

música. progrAmAció
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Portalblau 
programa un segon 
concert de Roger 
Mas a l’Escala

Josep Tero porta 
“Kavafis en concert” 
als Vespres 
Musicals de Vilafant

Figueres acull el 3r 
concurs de Música 
Jove Joan Trayter-
Plaça de l’Estació

El Museu Memorial de l’Exili, 

Després que el regidor de Turis-

de la Jonquera, inaugura aquest 
divendres, 7 de juliol, l’exposició 
El món dels vencedors, un projec-
te multidisciplinar de l’artista Ig-
nasi Prat, que centra la seva aten-
ció en la repressió del franquisme 
i els privilegis dels seus alts càr-
recs. Mitjançant la fotografia de 
les residències oficials dels mà-
xims responsables del règim es 
mostra el caràcter estètic de l’ar-
quitectura del poder franquista, 
que tenia una expressió ben real 

me i Promoció Econòmica de Ro-
ses, Fèlix Llorens, assegurés en de-
claracions a HORA NOVA que a la 
tardor es faria un esdeveniment 
relacionat amb les postes de sol, i 
que es repetiria l’esdeveniment si-
milar al de l’any passat, continua la 
polèmica relacionada amb aquest 
projecte. En concret, les empre-
ses subministradores dels serveis 
de l’any passat, Atelier, Esdeveni-
ments i The Jump Productions, han 
enviat un comunicat als mitjans de 

A.Ventura l la jonquera  

A.Ventura l roses  
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Els privilegis franquistes, sota 
la mirada crítica d’Ignasi Prat

Continua la polèmica al voltant 
del Festivalet Posta de Sol

exposició. ‘El món dEls VEncEdors’

roses. TUrismE i promoció

Y

Y

en l’organització totalitària de la 
societat. 

La mostra reuneix una selec-
ció d’imatges de Prat, que utilit-
za el suport fotogràfic per dur a 
terme una operació cartogràfica 
del franquisme basada en la lo-
calització i presentació estètica 
dels habitatges dels artífexs de la 
repressió. Les fotografies mos-
tren els béns immobles i dibui-
xen un recorregut arquitectònic 
que permet copsar tant el gust 
personal dels jerarques franquis-
tes com la construcció simbòlica 
del règim.n

comunicació en què expressen el 
seu malestar per la manera d’ac-
tuar de l’ajuntament i desmentei-
xen les explicacions que Llorens va 
donar en relació amb aquest tema 
al ple municipal del 26 de juny pas-
sat, en què aquest va assegurar que 
el festival es faria els dies 11 i 12 de 
novembre.  Segons les empreses, 
Llorens els va confirmar que tenia 
altres propostes sobre la taula per 
dur a terme el festival, i en canvi, al 
ple va assegurar que  l’ajuntament 
encara no havia començat a treba-
llar-hi, i només tenia decidides les 
dates. n

La Fundació Gala-Salvador 
Dalí i l’Ajuntament de Cadaqués 
van presentar dissabte, a la sala 
Art i Joia d’aquest municipi, el do-
cumental La vida secreta de Port-
lligat. La casa de Salvador Dalí. 
El projecte audiovisual, produ-
ït per la Fundació Dalí i realitzat 
per l’empresa Doc Doc Films, fa 
un viatge per la vida i l’obra de Sal-
vador Dalí a través de la casa de 
Portlligat, l’única residència i ta-
ller estable que l’artista va tenir. El 
documental permet també des-
tacar la forta vinculació del pin-

A.Ventura l cadaqués
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Cadaqués descobreix els racons 
de la casa-taller de Dalí a Portlligat

presentació d’àmbit mundial. docUmEnTAl ‘lA VidA sEcrETA dE porTlligAT. lA cAsA dE sAlVAdor dAlí’Y

rodatge. Un moment de la filmació del documental presentat dissabte HORA NOVA

tor amb Cadaqués, Portlligat i el 
cap de Creus, un paisatge del qual 
s’amara, el condiciona i determi-
na, i explica els aspectes més des-
coneguts de la seva biografia, es-
pecialment les relacions amb el 
seu pare i la seva germana i pri-
mera model, Anna Maria, que 
ajuden a entendre determinats 
aspectes de la seva obra.

En la presentació del documen-
tal, la directora dels museus Dalí 
i guionista del projecte, Montse 
Aguer, ha explicat que l’objectiu 
del projecte és “donar a conèixer 
el refugi de l’artista, que estimula 
el pintor i li dóna identitat”. n

L’historiador de l’art Enric Tubert va inaugurar divendres a 
l’espai d’art L’Apartament, de Castelló d’Empúries, l’exposició 
Resistències, d’Antoni Federico, que proposa l’espai com a punt 
de partida per a la creació contemporània. n

nn

“Resistències”, d’Antoni Federico, a Castelló

Y exposició

La trobada de poesia d’acció i 
performance La Muga Caula pre-
sentarà aquest dijous, a les 7 de la 
tarda, al Museu de l’Empordà, de 
Figueres, el cartell d’aquest any, 
obra de Marina Barsy Janer, de 
Puerto Rico, i Isil Sol Vil, de Ca-
talunya, una foto-acció titulada 
Confins ardents. 

La Muga Caula ha produït 
obres icòniques com El retorn, 
de l’artista plàstica Fina Mira-
lles (2012),  La cadira com seu (Al-
legoria de l’ou com balla), del po-

A.Ventura l figueres  
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La Muga Caula presenta el 
cartell de l’edició d’enguany

art. poEsiA d’Acció i ‘pErformAncE’Y

eta Carles Hac Mor (2015), objec-
te de diverses portades de llibres 
i revistes , o The kaiser plays vi-
olin, del mestre Fluxus Ben Pat-
terson (2016).n
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Estiueja a... Piscina de Roses!
La Piscina de Roses posa 

en marxa, de l’1 de juliol al 
30 de setembre, aquesta 
campanya de promoció, a 

través de la qual les persones que 
s’abonin poden escollir dos opci-
ons amb matrícula inclosa:

- 1 mes per 55 €
- 2 mesos per 90 € 
Passat aquest període, qui ho 

desitgi pot continuar gaudint dels 
serveis del centre amb la quo-
ta que hagi seleccionat. Els preus 
en promoció donen la possibilitat 
d’accedir a la Piscina de Roses en 
tot l’horari d’obertura i permeten 
l’ús de les piscines, la zona Spa, la 
sala de fitness – musculació i l’es-
pai exterior d’entrenament funci-
onal.  

A més, totes les noves altes s’en-
duen una sessió gratuïta d’asses-
sorament esportiu realitzada pels 
nostres monitors assessors.  

Finalment, cal remarcar que tots 
els abonats gaudiran d’una sèrie 
d’avantatges extres durant els 
mesos de juliol i agost, dels quals 
destaquem:

1) InvItacIons

Aquells abonats amb una anti-
guitat 2016 o anterior podran gua-
nyar quatre invitacions més, a part 
de les dues que tenen de comen-
çament d’any, que estaran dispo-
nibles a partir del 3 d’agost. Els 

5) campus pIscIna Roses

Tots els abonats gaudiran d’un 
descompte del 15 % per als seus 
fills si els inscriuen en un dels nos-
tres Campus de juliol i/o agost. 

6) actIvItats especIals

Durant juliol i agost no us perdeu 
les activitats especials que us hem 
preparat: SWIM ROSES (natació 
en aigües obertes), FIT TRIATLÓ 
i KANGOO OUTDOOR. Cal reser-
var-les a través de la graella Pack 
fitness i les dues primeres són gra-
tuïtes per a tothom. El Kangoo està 
dins l’oferta del Pack fitness. 

7) sK KayaK

Excursions en caiac amb una 
oferta 2x1 per a tots els abonats 
durant juny, juliol i agost (a excep-
ció d’Enokayak). Cal recollir el ti-
quet descompte a recepció per 
presentar-lo el dia de la sortida. 
Cal contactar directament amb 
SK KAYAK. 

8) aqua BRava

Oferta 2x1 els dies 24-25 juny i 
2-3 de setembre per a la persona 
abonada i un acompanyant. Cal re-
collir el tiquet descompte a la re-
cepció per presentar-lo a les taqui-
lles del parc aquàtic. I durant tot 
l’estiu 10 % de descompte en les 
entrades. 

nous abonats tindran dues invita-
cions pel fet de donar-se d’alta. 

2) Repte estIu

Tots els abonats que participin a 
un mínim de 24 sessions del Pack 
fitness durant el juliol i/o agost 
s’enduran de premi un regal exclu-

siu: un llapis de memòria de 8GB 
amb el logotip de la Piscina de Ro-
ses. 

3) val descompte de 6 € 

Per a la compra d’un banyador de 
natació Disseny Sport® a la nostra 
botiga, els abonats obtindran un 

val de descompte de 6 €, que serà 
vàlid del 3 al 31 d’agost. 

4) entRades a 3 €

Durant juliol i agost, tots els abo-
nats tindran a la seva disposició en-
trades puntuals a 3 € per als seus 
familiars menors de 16 anys. 

estIueja a pIscIna de Roses!

CUJEDA
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dijous, 6 de juliol Y

Conferència
a les 20h  del vespre, al CerCle 
sport del Carrer Monturiol

nn figueres. L’Ateneu Republicà orga-
nitza una conferència que porta per  
títol 1978-2017. De l’autonomia a la in-
dependència. La ponència i debat ani-
rà a càrrec dels historiadors Enric Pu-
jol i Xavier Díez.  n

nn figueres. Sardanes i concert de carrilló i 
cobla amb la Cobla Sant Jordi. Hi intervin-
drà Anna M. Reverté, carrillonista profes-
sional i la cobla que hem citat anteriorment.  
Interpretaran peces de Pep Ventura i Joa-
quim Serra, entre d’altres . n  

Y

Concert
el ConCert CoMençarà a les 22.00 h, 
a plaça josep pla de Figueres

dilluns, 10 de juliol 

exposicions

A partir de les 18.00h. Circ i altres activitats (tota la informació a les pà-
gines 39 i 40)

castelló d’empúries            

MÚSICAl plaça de la basílica

A les 22.30h. Concert amb Amics de les Arts

garrigàs            

FESTIVALl era del mas gironí

A les 22.30h. Representació de l’espectacle Lo nostre funciona a 
càrrec de la cia. Mali Vanili

diuMenge 9Y

agullana            

MULLA’TI piscina municipal

Durant tot el dia. Nova edició de la campanya “Mulla’t per l’esclerosi 
múltiple”

albanyà           

MULLA’TI bassegoda park

Durant tot el dia. Nova edició de la campanya “Mulla’t per l’esclerosi múltiple”

la jonquera          

MULLA’TI piscina municipal

Durant tot el dia. Nova edició de la campanya “Mulla’t per l’esclerosi múltiple”

portbou          

TROBADAI rambla

A les 10.00h. Trobada de puntaires

MULLA’TI piscina municipal

Durant tot el dia. Nova edició de la campanya “Mulla’t per l’esclerosi 
múltiple”

roses          

MÚSICAI la ciutadella

A les 22.00h. Concert de piano a càrrec d’Eleuterio Domíngez

vilafant            

VESPRES MUSICALSl jardins de can massanet

A les 22.00h. Concert de Hop’s Trio

dilluns 10Y

figueres            

SARDANESl plaça josep pla

A les 22.00h. Concert de carrilló i cobla amb la Sant Jordi

exposicions‘vides errants: postguerres i 

exilis dels germans pi i sunyer’, 

a roses

nnEl 8 de juliol s’inaugurarà, a 
l’Espai Cultural la Ciutadella 
de Roses, l’exposició Vides er-
rants: postguerres i exilis dels 
germans Pi i Sunyer que mos-
tra el llarg i complex itinerari 
de l’August, Carles i Santiago 
Pi i Sunyer que, acompanyats 
dels membres de les seves fa-
mílies (amb un paper molt re-
llevant de les seves esposes: 
Carmen Bayo, Mercedes Cu-
berta i Carmen Cuberta res-
pectivament), van deixar el 
seu país amb l’esperança d’un 
retorn pròxim que gradual-
ment s’anirà esvaint a causa de 
la consolidació del franquis-
me. Els germans Pi i Sunyer, 
pel seu passat catalanista i re-
publicà, en el Nuevo Estado de 
Franco seran objecte de de-
puració professional i patiran 
les conseqüències de la Llei de 
Responsabilitats Polítiques. A 
l’Espanya nacionalcatòlica i 
nacionalsindicalista no hi ha-
via lloc per al polític i escriptor 
Carles Pi i Sunyer, però tam-
poc per als seus germans Au-
gust i Santiago, fisiòlegs  de 
reconegut prestigi professi-
onal. Aquesta exposició, que 
compta amb un bon nombre 
de documents i objectes origi-
nals procedents majoritària-
ment dels fons familiars, evo-
ca una experiència d’exili amb 
totes les seves conseqüències: 
desarrelament, viatges i des-
plaçaments pel món, separa-
cions familiars, preocupació 
constant per un possible re-
torn i, especialment, l’enyo-
rança, simbolitzada en la vila 
empordanesa de Roses, el pa-
radís perdut dels Pi i Sunyer, 
on abans de la guerra passa-
ven els seus estius. Un “món 
d’ahir” que ja no retornarà a 
causa de la fractura que com-
portarà la victòria franquista 
a la Guerra Civil. Un dels ob-
jectius principals de l’exposi-
ció és  contribuir a una millor 
comprensió de l’exili republi-
cà català mitjançant els ger-
mans Pi i Sunyer. n 

nn Empuriabrava Sports ha programat una nova edició de la festa urbana 

nn Divendres, 7 de juliol, a la Galeria d’Art i Taller Lola Ventós, de les 

molt més completa i amb molt més espectacle. Obrirà el teló de la festa 
urbana els Trikers amb un espectacle de 15 a 16 h; tot seguit el grup Ar-
cadia Workout realitzaran una competició en el recent ampliat parc. Els 
Scooters Hunk Crew seran, com és habitual, els darrers a actuar a par-
tir de les 17.30 h; aquest any però ens portaran un espectacle amb molt 
més dinamisme. Com a novetat i per complementar la festa, disposa-
rem d’un artista local que durant la tarda de diumenge realitzarà un gran 
castell de sorra. La jornada estarà ambientada per diferents DJ. n

20 a les 21.30h es farà una nova ponència del cicle Tocs Empresari-
als Empordà a càrrec de la galerista Lola Ventós. Tal com infomen 
des de l’organització, la Lola quan va decidir obrir la Galeria d’Art 
i Tallers a Figueres l’any 2006  i va ser amb la intenció de difondre 
l’art i fer-lo arribar a tothom. La xerrada estarà plenament lligada 
amb la creativitat, de la qual sorgeixen i es treballen altres capaci-
tats tals com: aprendre a visualitzar el risc com quelcom necessari 
i positiu per seguir creixent, sortir de la zona de confort, per seguir 
amb els ulls sempre ben oberts, per adquirir capacitats resolutives 
i per superar les traves a base d’aprofitar els recursos i utilitzar eines 
que ajudin a superar els reptes. n

3a Festa Urbana 

Tocs Empresarials Empordà

Y

Y

diumenge, 9 de juliol

divendres, 7 de juliol, galeria d’art lola ventós
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El que no va ser possible da-
munt del terreny de joc pot es-
devenir una realitat a través dels 
despatxos. El Peralada, que els úl-
tims dies ha viscut una muntanya 
russa de sensacions, va culminar 
la seva bogeria emocional parti-
cular divendres passat, quan es 
va oficialitzar el descens admi-
nistratiu per impagaments del 
Gavà, equip que el curs passat va 
militar a la Segona B. 

Aquesta circumstància pot can-
viar de dalt a baix el destí dels pe-
raladencs, que van començar la 
setmana anterior essent consci-
ents que una nova temporada a 
Tercera Divisió modificava sensi-
blement el lligam amb el Girona. 
En aquest sentit, el descens dels 
llobregatencs va deixar una pla-
ça lliure al grup 3 de la categoria 
de bronze, una vacant que qui pot 
ocupar en primer lloc és l’entitat 
xampanyera, que va finalitzar se-

Redacció l PERALADA

nn

Els despatxos obren l’esperança a Peralada
futboL. teRceRa divisióY

a l’EspEra. El peralada té molts números de ser a segona B el proper curs À.R.

gon al grup català de Tercera. Per 
assolir-ho, però, caldrà passar 
per caixa i pagar 133.000 euros, 
que és la xifra que ahir va anunci-
ar la Federació Espanyola.

Des del Gavà, club que diven-
dres hav ia de presentar Joan 
Mármol –extècnic del Palamós– 
com a entrenador i l’exprepara-
dor jonquerenc Xavi Agustí com 

a segon, van demanar una mora-
tòria de quatre dies per revocar la 
sentència, tot assegurant que no-
més restaven pendents de tràmits 
burocràtics, però el recurs no va 
prosperar en efectuar-se fora de 
termini. Va ser a partir de llavors 
quan la Federació va començar a 
calcular el preu de cada plaça va-
cant a partir de la resta de descen-

sos ocorreguts per la mateixa cir-
cumstància. 

SEtMANA DE boJoS. La notícia  va 
agafar la família peraladenca en-
cara en estat de xoc. I no només 
per la decepció viscuda contra el 
Rápido de Bouzas, sinó també per 
una forta atmosfera d’incertesa 
durant els dies posteriors al play-
off que fins i tot va qüestionar el 
vincle d’afiliació de l’entitat al-
tempordanesa amb el Girona FC. 

 El pas de les hores, però, va anar 
esclarint la situació. Si bé és cert 
que l’opció fallida de pujar va tras-
tocar els plans projectats, també 
ho és que el lligam entre els dos 
clubs es mantindrà, almenys, du-
rant la temporada 2017/2018. “Ho 
vaig mantenir des del primer dia 
que van aparèixer els rumors: no 
hi ha hagut cap tipus de trenca-
ment entre el Peralada i el Giro-
na, en cap moment. Sempre s’han 
portat molt bé amb nosaltres i es-
tem orgullosos de la relació que 

tenim”, explica Josep Isern, presi-
dent de l’entitat xampanyera. 

Ara bé, si el club empordanès fi-
nalment es manté a Tercera des 
de la direcció esportiva del club 
blanc-i-vermell preparen una in-
versió menor, prioritzant per da-
munt de tot la formació de joves 
promeses. Aquest escenari, pe-
rò, ha passat en un segon pla des-
prés de donar-se a conèixer la pla-
ça lliure a la categoria de bronze, 
un context molt llaminer pel Gi-
rona.

ELEccioNS, AquESt DivENDRES. 

Isern oficialitzarà el seu punt i 
final com a president  aquest di-
vendres, dia en el qual el club es-
collirà la nova junta. La intenció, 
explica l’encara màxim respon-
sable, és fer “una junta renovada 
amb membres de l’actual grup, 
tot i que l’organigrama s’amplia-
rà”. “M’agradaria estar vinculat a 
la nova junta i col·laborar d’algu-
na manera o altra”, precisa. n

La Jonquera continua pla-
nificant la plantilla de cara a la 
temporada vinent a Primera Ca-
talana. Els darrers en incorpo-
rar-se al bloc verd-i-blanc han 
estat Albert Bassols, que retorna 
a l’entitat procedent del Ripoll; 
els porters Aleix Manzano i Dani 
Muñoz, procedents del Palamós 
i el juvenil del Peralada, respec-
tivament; el defensa central Se-
bastian Galles, fitxat del Ripoll 
i el també defensa Marc Nieto, 
una jove promesa que arriba del 
Leganés. Els seus noms s’afegei-
xen a una llista de cares noves on 
hi ha Javi Revert, Ramon Masó, 

Redacció l LA JoNquERA  

nn

Cristian Venzal i Albert Genís i 
l’exrosinc Jorge Torres

D’altra banda, els qui no es po-
saran a les ordres del nou en-
trenador Miquel Àngel Muñoz 
seran Aleix Feixas –que podria 
acabar a la Unió– i Brice Keu-
manga. El seu adéu s’afegeix a 
una llista de baixes que també 
inclou els noms de Toni Monte-
ro, Sergi Murga, Boran Minic i 
Òscar Molina. 

L’ESPANyoL b, A LA coPA. El con-
junt fronterer s’haurà d'enfron-
tar a l'Espanyol B, nou equip de 
Tercera, a la primera eliminatò-
ria de la Copa Catalunya. n

La Jonquera continua 
planificant el nou equip

futboL. PRiMeRa cataLaNaY

rEFOrÇ. El balear Marc Nieto ha estat un dels darrers fitxatges UE LA JONQUERA

L’Elite Pro Soccer 
obre les portes

futboL bASE

nnEl campus de tecnif icació 
futbolística Elite Pro Soccer va 
obrir les portes la setmana pas-
sada a les tres seus d’aquesta 
edició: Navata, la Bisbal d’Em-
pordà i Porqueres. La presenta-
ció de l’edició d’aquest any va te-
nir lloc el diumenge anterior, 25 
de juny, a l’estadi Vilatenim de 
la UE Figueres (foto), lloc on es 
van congregar al voltant de 350 
persones. Un dia després, el di-
lluns, la pilota ja va començar a 
rodar en les tres seus d’enguany 
amb l’objectiu d’obtenir la mi-
llora tècnica i també tàctica dels 
joves futbolistes.  n

Y

La Unió jugarà contra el Sabadell a la Copa
futboL

nnLa UE Figueres ja coneix qui 
serà el seu rival en la primera 
eliminatòria de la Copa Cata-
lunya que es disputarà a partit 
únic el cap de setmana del 29 i 30 
de juliol. Es tracta del CE Saba-
dell, que visitarà Vilatenim amb 
l’objectiu de passar ronda i en-
frontar-se, així, al vencedor del 
Muntanyesa-Manlleu.

D’altra banda, el club cele-
brarà aquest dimecres a l’audi-

Y

tori Narcís Monturiol del Cer-
cle Sport Figuerenc l’Assemblea 
General Ordinària de socis. Du-
rant l’acte, que es farà a partir de 
les vuit del vespre, es tractarà 
l’informe econòmic de la tem-
porada que acaba de cloure ai-
xí com el pressupost per aques-
ta nova temporada o l’informe 
esportiu del club, entre d’altres. 
El parlament del president, José 
Antonio Revilla, clourà l’acte. n

El 21è Vila de 
Roses, a punt
nn El Club d’Esports i Lleure 
Platja de Roses organitza en-
guany el 21è Campionat Lo-
cal de Futbol Platja Vila de 
Roses, un esdeveniment que 
tindrà lloc aquest dissabte, 8 
de juliol, a la platja de la Pun-
ta. El termini per inscriure’s 
al torneig, que compta amb 
la col·laboració de l’ajunta-
ment, és aquest dijous.  n

futboL PLAtJAY
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L’equip aleví del CN Figueres va participar el cap de setmana 
passat, del 30 de juny al 2 de juliol, al Campionat de Catalunya ce-
lebrat a les instal·lacions del CN Reus Ploms. Representant l’enti-
tat figurenca hi van participar, a títol individual, Joana Oliveras, 
Biel Canaleta, Sergi Lleó, Aarón Hernandez, i Alex Altisent. Her-
nández, 4t en els 100m esquena, i Lleó, 7è en els 1.500m lliures, 
van obtenir diplomes, mentre que el club va obtenir la segona po-
sició de la demarcació de Girona. n

nn

Bona actuació del Figueres a Reus

Y NATACIÓ

El jove Planas, a la 
Marnaton guixolenca

Podis d’Aznar a 
l’estatal Màster

AIGÜES OBERTES

NATACIÓ

nnEl nedador del Port de la Sel-
va, Agustí Planas (GEN Roses), 
va disputar dissabte passat la si-
sena edició de la Marnaton Sant 
Feliu de Guíxols. Es dóna la cir-
cumstància que per primera 
vegada Marnaton va deixar de 
competir a una de les seves pro-
ves a un nen de 10 anys. Planas 
va culminar el recorregut, d’1,5 
km, en la 242a posició d’un total 
de 300 nedadors. n

nnEl CN Swimfaster Salt va par-
ticipar el cap de setmana pas-
sat al 28è Campionat d’Espanya 
Màster estiu celebrat a Bada-
joz. Representant el club giro-
ní hi havia dos nedadors locals, 
el jonquerenc Sergi Aznar, que 
va tornar cap a casa amb dues 
segons posicions (100m braça i 
50m braça) i l a biurenca Ester 
Biarnès, que va ser 11a en els 
50m papallona. El Swimfaster 
va ser el millor club gironí i el 
cinquè millor català. n

Y

Y

El CN L'Escala-Empuries va organitzar dissabte la primera 

El figuerenc Òscar Pijoan (CN L’Estartit) participarà a partir 

Travessa per relleus 3x3. Carles Punsí i Anahí Castilla, en adults, 
i Enya Rus, en infantil, van ser els vencedors d’una travessa que 
va albergar 66 participants. [Foto: Basili Gironès] n

d’aquesta setmana (del 6 al 12 de juliol), al Campionat del Món de 
vela de la classe Europa que es farà a Blanes. Pijoan té experiència 
als Mundials de Nova Zelanda o Noruega, entre d’altres. n

nn

nn

Punsí i Castilla vencen a la Travessa de l’Escala

Pijoan participa al Mundial de Blanes

Y

Y

NATACIÓ

VELA

Campionat rere 
campionat a St. Pere

KITESuRf

nnSant Pere Pescador va ser l’es-
cenari la setmana passada del 
Campionat d’Espanya de Kite-
board. David Tonijuan i Javi Ji-
ménez s’han proclamat campi-
ons d’Espanya en la categoria 
sènior i júnior, respectivament, 
mentre que Claudia León va ser 
la vencedora femenina (catego-
ria única). Avui, precisament, la 
platja santperenca acull l’inici 
de la World Kiteboarding Lea-
gue (WKL) Youth Cup 2017.  [Fo-
to: Ballena Alegre] n

Y

El GEN Roses prepara un clínic de crol
NATACIÓY

El GEN Roses organitzarà el 
dissabte dia 15 de juliol un clínic 
de tecnificació específic de crol 
en aigües obertes dirigit als ne-
dadors del club, tot i que l’activi-
tat també es farà extensiva a tots 
els nedadors que puguin estar-

Redacció l ROSES  

nn

hi interessats. Aquesta activitat, 
especialment útil per a la prepa-
ració de la temporada de traves-
sies d’aquest estiu, està dividida 
en tres apartats diferents: prin-
cipis bàsics de l’estil crol; anàlisis 
individual i un entrenament que 
inclourà exercicis en sec, estira-
ments i l’ús de material auxiliar. n
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